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6-8  Προϋπολογισμός 
και Τεχνικό πρόγραμμα

Ο προυπολογισμός και το Τεχνι-
κό πρόγραμμα του δήμου για το 
2023 καταρτίστηκαν για να κρατή-
σουν το δήμο στις ράγες της ανά-
πτυξης.

10-12 Βράβευση 
των επιτυχόντων στα ΑΕΙ 

 Ο δήμος και συγκεκριμένα η αντι-
δημαρχία Παιδείας βραβεύει τους 
νέους φοιτητές του σε μία αίθουσα 
που ξεχείλισε από τα χαμόγελα και 
την αισιοδοξία των νέων οι οποίοι 
βρίσκονται στην αρχή μίας νέας 
περιόδου της ζωής τους.

12-13 «Γεωπολιτική της Ελλάδας 
και του Ελληνικού Χώρου»

Ένας νέος κύκλος του θεσμού που 
μετρά 20 χρόνια στο δήμο Νεάπο-
λης Συκεών βρίσκεται σε εξέλιξη. 
Σημαντικοί αναλυτές, καθηγητές 
και συγγραφείς συμμετέχουν με 
ομιλίες, παρουσιάσεις και ντοκι-
μαντέρ αναλύοντας σημαντικές 
πτυχές της θεματικής «Γεωπολιτική 
της Ελλάδας και του Ελληνικού 
Χώρου». 

14-15  Όταν οι αδικαιολόγητες
καθυστερήσεις δεν είναι θέμα 
του δήμου

Οι συνεχείς προσφυγές κατασκευ-
αστικών πηγαίνουν πίσω το μεγά-
λο έργο της ανάπλασης της Επτα-
πυργίου ενώ η γραφειοκρατία του 
υπουργείου θέτει σε κίνδυνο την 
εξασφαλισμένη ΣΒΑΚ

18-21  Πράσινος δήμος 
O πρασινισμός του δήμου Νεά-
πολης-Συκεών αποτελεί προτε-
ραιότητα για τον δήμαρχο Σίμο 
Δανιηλίδη ο οποίος δεν χάνει ευ-
καιρία να μιλάει για την ανάγκη 
πρασινισμού ολόκληρης της Θεσ-
σαλονίκης με βάση τα ευρωπαικά 
πρότυπα. 

22-24  Κλιματική Αλλαγή 
και αντιπλημμυρική προστασία 

Τι συμβαίνει με την αντιπλημμυρι-
κή προστασία στη Θεσσαλονίκη. 
Οι πρωτοβουλίες που ανέλαβε ο 
δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης, οι 
συσκέψεις της ΠΕΔ-ΚΜ και τα δε-
δομένα.

30  Ένας παιδικός σταθμός 
μεταξύ των καλύτερων

Make a wish. Ο παιδικός σταθμός 
της Επταπυργίου βραβεύτηκε για 
άλλη μία φορά χαροποιώντας 
εργαζόμενους και φιλοξενούμε-
νους. 

35  Παρουσίαση βιβλίου 
Ο Γ. Καραμπελιάς παρουσίασε 
στη Θεσσαλονίκη το βιβλίο του 
«1909-1922: Επανάσταση & Αντε-
πανάσταση στην Ελλάδα». Χαιρε-
τισμό απήθυνε στη εκδήλωση ο 
δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης. 

36-37  Υπογραφές 
για πρόγραμμα 55-67

Το πρόγραμμα της ΔΥΠΑ (πρώην 
ΟΑΕΔ) που προσφέρει διεξοδο 
στους ανθρώπους ηλικίας μεταξύ 
55 και 67 οι οποίοι βιώνουν τον 
εργασιακό ρατσισμό σε μεγάλο 
βαθμό αποτελεί προτεραιότητα 
για τη διοίκηση του δήμου που 
ζητά την παράτασή του.

38-39 Αιμοδοσία: Μία καλή
συνήθεια για τους δημότες

Ο δήμος της κοινωνικής προ-
σφοράς και της αλληλεγγύης έχει 
ψηλά τη διαδικασία της αιμοδο-
σίας
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Α
υτό που συμβαίνει στη Θεσσαλο-
νίκη, να θέλουν δηλαδή  τέσσε-
ρις δήμαρχοι του πολεοδομικού 
συγκροτήματος να τιμήσουν τον 

Μίκη Θεοδωράκη και να μην μπορούν, δεν 
θα μπορούσε να κατανοήσει ο ίδιος αν ακό-
μη βρισκόταν στη ζωή.

Να είσαι δηλαδή αναγνωρισμένος διε-
θνώς ως μία από τις σημαντικότερες προσω-
πικότητες στο χώρο της μουσικής, να έχεις 
χαρακτηριστεί ο σπουδαιότερος εν ζωή 
Έλληνας συνθέτης αλλά να μην μπορείς με 
αυτό το βιογραφικό να πείσεις την…. Αποκε-
ντρωμένη Διοίκηση Μακεδονίας Θράκης. 

Μία υπηρεσία η οποία δημιουργήθηκε 
-όπως θα διαπιστώσετε αν αναζητήσετε την 
ταυτότητα και τα στοιχειώδη βιογραφικά της 
στοιχεία- για να διευκολύνει την επικοινωνία 
της κεντρικής διοίκησης με την τοπική αυτο-
διοίκηση. Να βοηθάει δηλαδή για να μην χά-
νονται στη μετάφραση δήμοι και κράτος όταν 
πρέπει να συνεννοηθούν μεταξύ τους. «Γεννη-
μένη» μόλις το 2011 περίπου έναν αιώνα μετά 
τον συνώνυμο της Ελλάδας συνθέτη απέρριψε 
το αίτημα που διατύπωσαν από κοινού τέσ-
σερις δήμαρχοι -Θεσσαλονίκης, Αμπελοκή-
πων-Μενεμένης, Παύλου Μελά και Νεάπολης-
Συκεών- προς αποφυγή τυχόν σύγχυσης.

Αυτό είναι το πρώτο σκέλος της επιχειρη-
ματολογίας που έγινε γνωστή από μέρους 
της Αποκεντρωμένης. Δεν αλλάζει το όνομα 
της οδού Λαγκαδά για να μην μπερδέψει πο-
λίτες και δημόσιες υπηρεσίες.

Όμως οι δήμαρχοι εκφράζουν τη βούλη-
ση των πολιτών που τους εκλέγουν κι επι-
πλέον, αν είχε βρεθεί κάποιος από την Απο-
κεντρωμένη Διοίκηση στη συναυλία που 

οργάνωσε το φθινόπωρο στη μνήμη του 
Μίκη Θεοδωράκη στα Συμμαχικά ο δήμος 
Νεάπολης-Συκεών, θα διαπίστωνε τη βού-
ληση της πλειοψηφίας. Όταν αναφέρθηκε η 
πρόταση μετονομασίας της Λαγκαδά το χει-
ροκρότημα ήταν τόσο δυνατό και η αποδοχή 
καθολική σαν να έχει ήδη αλλάξει όνομα η 
οδός στη συνείδηση των πολιτών. 

Το άλλο επιχείρημα για την απόρριψη, το 
δεύτερο αλλά ανάλογης βαρύτητας, έχει να 
κάνει με το αν η περίσταση επιβάλλει μετο-
νομασία οδού. Αυτά γίνονται μόνο σε εξαιρε-
τικές περιπτώσεις όχι κάθε τρεις και λίγο, λέει 
η Αποκεντρωμένη. Όμως επειδή γεννήθηκα 
στη Θεσσαλονίκη και σχετικά κοντά στη Λα-
γκαδά, διαβεβαιώνω πως εδώ και πάνω από 
τέσσερις δεκαετίες με το ίδιο όνομα τη θυμά-
μαι. Κι οι γονείς μου έτσι την ήξεραν. 

Με δεδομένο πως όταν αποφασίζεις να 
τιμήσεις έναν άνθρωπο της εμβέλειας και 
της επιδραστικότητας του Μίκη Θεοδωράκη 
στην ουσία η τιμή είναι όλη δική σου, ας επα-
νεξετάσει χωρίς γραφειοκρατικά γυαλιά η 
Αποκεντρωμένη την απόφασή της.   

Ούτως η άλλως, Ζέρβας, Κυρίζογλου Δε-
μουρτζίδης και Δανιηλίδης είναι αποφασισμέ-
νοι να επιμείνουν. Είναι καιρός η Θεσσαλονίκη 
να αντιστρέψει την εικόνα που έχει διαμορφώ-
σει με τα βαριά και αργά αντανακλαστικά της. 

Να βρει νέους δρόμους κι αν είναι να κρα-
τήσει κάτι από τους παλιούς ας είναι το δια-
χρονικό τραγούδι του τίτλου που έγραψε ο 
Μίκης Θεοδωράκης μελοποιώντας τον «δικό 
μας» Μανόλη Αναγνωστάκη. Γιατί γέννησε 
και ποιητές η Θεσσαλονίκη.

Χρ. Χαλ. 
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Εκδίδεται από την 
Κοινωφελή Επιχείρηση 
Υπηρεσιών Νεάπολης-Συκεών 
(Κωδ. 2319)
Τέρμα οδού Ελ. Βενιζέλου, 
περιοχή Στρεμπενιώτη, Νεάπολη
Τηλ.: 2313 329568 (εσωτ. 168)
Ιδιοκτησία:
Κοινωφελής Επιχείρηση 
Υπηρεσιών Νεάπολης-Συκεών

Διεύθυνση σύνταξης 
Χριστίνα Χαλεπλίδου

Σε αυτό το τεύχος 
συνεργάστηκαν: 
Σάκης Σταματόπουλος 
Aλεξία Τσαουλίδου
Αλέξανδρος Νικηφορίδης
Γεωργία Δερμηντζάκη

* Ευχαριστούμε
την Άννα Ρο 
για τη φωτογραφία 
του εξωφύλλου

Φωτογραφίες: 
Βασίλης Βερβερίδης
Κώστας Αργύρης
ΚΑΤΑΚΟΡΥΦΟ Μ.ΙΚΕ.

Επιμέλεια παραγωγής:
Paramount Α.Ε.

31-34   Όλες φοβόμαστε το βράδυ
όταν γυρνάμε στο σπίτι…

Μαθήτριες του 2ου ΓΕΛ Συκεών «σηκώνουν τοίχο» στην κακοποίηση 
και την πατριαρχία, υψώνουν τις γροθιές τους και ζητούν μέτρα για την 
πάταξη της κακοποίησης. Τα κορίτσια τραγουδούν σε βίντεο που ανέ-
βηκε στην ιστοσελίδα του σχολείου το «Cancion sin miedo» και δίνει 
αποστομωτική απάντηση σε όσους και όσες πίστεψαν πως η αισθητική 
αλλά και τα πιστεύω των παιδιών μας για τη ζωή εξαντλούνται στους 
στίχους της «τραπ».

Δρόμοι παλιοί

ΜΟΝΙΜΕΣ
ΣΤΗΛΕΣ

48 Κέντρο 
Πρόληψης 
Πυξίδα

50 Μικρά και 
αυτοδιοικητικά

52 Παραδημοτικά

55 Παρατάξεις

60 Σελίδες ιστορίας

62 Επί το έργο 



Την ισόρροπη ανάπτυξη στο σύνολο της 
έκτασης του δήμου και στις τέσσερις 
Δημοτικές Ενότητες, αλλά ταυτόχρο-

να και την εγγύησή της, αποτελεί το Τεχνικό 
Πρόγραμμα του δήμου Νεάπολης-Συκεών 
για το 2023, με τον προϋπολογισμό του να 
ανέρχεται στα 17.224.830 ευρώ.

Και το στίγμα αυτής της φιλοσοφίας το 
ανέδειξε ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης ανα-
δεικνύοντας κατά την τοποθέτησή του και 
μια επιπλέον διάσταση, και συγκεκριμένα την 
οικονομική. «Κάνουμε μεγάλη προσπάθεια 
για να υπάρχει ενότητα και ενιαία πλεύση 
και στα έργα, κάτι που συμφέρει και τον ίδιο 
τον δήμο καθώς αποφεύγοντας τις επιμέρους 
κατατμήσεις εξασφαλίζουμε και οικονομικά 
οφέλη», ανέφερε χαρακτηριστικά.  

Στο σημείο αυτό ο δήμαρχος έδωσε σκλη-
ρή απάντηση σε δημοτικούς συμβούλους 
της αντιπολίτευσης που στις τοποθετήσεις 
τους έκαναν λόγο για δήθεν «ρίξιμο» και δή-
θεν «αδικία σε βάρος της Δ.Ε. Νεάπολης και 
των κατοίκων της», λέγοντας χαρακτηριστικά 
ότι «αυτό είναι ένα ψεύτικο αφήγημα και συ-
νιστά μια διασπαστική, οπισθοδρομική και 

παλιομοδίτικη προσέγγιση», και ότι πρόκει-
ται για μια «φτηνιάρικη και κοντόφθαλμη 

αντιπολίτευση που δεν έχει ακροατή-
ριο παρά μόνο μια ισχνή ομάδα που 

χαρακτηρίζεται από εμπάθεια κατά 
του προσώπου του δημάρχου». 

«Πράσινο» για 
την υλοποίησή του

Το Τεχνικό Πρό-
γραμμα, το οποίο είχε 

ήδη εξασφαλίσει 
τη θετική γνω-

μοδότηση της 
Δημοτικής 

Επιτροπής Διαβούλευσης, και έχοντας συνδι-
αμορφωθεί με τους πολίτες και τους τοπικούς 
συλλόγους και φορείς της κοινωνίας κατά τις 
τέσσερις ξεχωριστές διαβουλεύσεις σε κάθε 
Δημοτική Ενότητα (Συκιές, Νεάπολη, Πεύκα, 
Αγ. Παύλος-Ευαγγελίστρια), εγκρίθηκε κατά 
πλειοψηφία από το Δημοτικό Συμβούλιο 
(18.11.2022), ανάβοντας έτσι το πράσινο για 
την υλοποίησή του.

Όπως τόνισε κατά την εισήγησή του ο 
αντιδήμαρχος Τεχνικών Έργων Στέλιος Γκα-
τζές, «το τεχνικό πρόγραμμα έργων του 2023 
δεν είναι μια απλή παράθεση έργων και αντί-
στοιχων χρηματικών ποσών, αλλά εντάσσε-
ται σε έναν συνολικότερο στρατηγικό σχεδι-
ασμό για το μέλλον της πόλης μας. Απαντά, 
δε, με έργα στα ζητούμενα του στρατηγικού 
σχεδιασμού, που είναι η αειφορία και η πρά-
σινη ανάπτυξη, η αναβάθμιση του αστικού 
περιβάλλοντος, η πολεοδομική οργάνωση, 
η βελτίωση της λειτουργικότητας της πόλης 
και η ορθολογική διαχείριση των φυσικών 
πόρων». Με την αναλυτικότερη, δε, αναφο-
ρά που έκανε στα έργα του προγράμματος, 
αναδείχθηκε από τη μια το υγιές ταμείο του 
δήμου και από την άλλη η οργάνωση και η 
ετοιμότητα των Τεχνικών Υπηρεσιών στην 
αξιοποίηση χρηματοδοτικών ευκαιριών.

Όπως προκύπτει από τα στοιχεία, από τους 
δημοτικούς πόρους χρηματοδοτούνται έργα 
ύψους 5.613.984 ευρώ, ενώ από διάφορα 
εθνικά και ευρωπαϊκά προγράμματα (ΕΣΠΑ, 
ΠΔΕ, ΥΠΕΣ, «Φιλόδημος», «Αντώνης Τρίτσης», 
κ.ά.) έχουν εξασφαλιστεί 11.610.846 ευρώ για 
τη χρηματοδότηση έργων και παρεμβάσε-
ων. Να σημειωθεί ότι στο «πακέτο» αυτό δεν 
συμπεριλαμβάνεται το σύνολο της χρηματο-
δότησης του μεγαλύτερου έργου όλων των 
εποχών στον δήμο Νεάπολης-Συκεών, όπως 
είναι η ανάπλαση της οδού Επταπυργίου και 
κάθετων αξόνων προς αυτήν, ο συνολικός 
προϋπολογισμός του οποίου ανέρχεται στα 
15,74 εκατ. ευρώ.

«Το τεχνικό πρόγραμμα δεν είναι στατικό, 
δεν ξεκινά σήμερα για να τελειώσει σε έναν 
χρόνο. Είναι ένα δυναμικό εργαλείο με συνέ-
χεια, το οποίο περιλαμβάνει έργα που ολο-
κληρώθηκαν και παραδίδονται, έργα που 
συνεχίζονται και νέα έργα σε χρηματοδοτι-
κά προγράμματα», εξήγησε μεταξύ άλλων ο 
αντιδήμαρχος Στέλιος Γκατζές, δίνοντας στη 
συνέχεια μια συνοπτική εικόνα των έργων. 

«Προνοητική πολιτική…»

Όπως τόνισε ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλί-
δης, πρόκειται για μια «έγκαιρη και προνοητι-
κή πολιτική, η οποία ξεπερνά γραφειοκρατικές 
αγκυλώσεις και ταυτόχρονα ετοιμάζει το έδα-
φος για την εξασφάλιση χρηματοδοτήσεων».

«Θα ήταν εύκολο για τη διοίκηση του 
δήμου να καλυφθεί πίσω από νόμους και 
προβλήματα υποστελέχωσης των Τεχνικών 
Υπηρεσιών για να εξασφαλίσουμε άλλοθι 
στασιμότητας, ή να αποφύγουμε τις επανα-
λαμβανόμενες επιθέσεις της αντιπολίτευσης 
για δήθεν ‘‘προεκλογικά’’ έργα», ανέφερε ο 
Σίμος Δανιηλίδης, τονίζοντας επιπλέον ότι 
«πάλι κάποιοι λειτουργούν ως πλυντήριο 
των κυβερνητικών ευθυνών αγνοώντας το 
νόμο περί των διαγωνισμών και των μελετών, 
ή και το πρόβλημα της υποστελέχωσης των 
Υπηρεσιών, που δεν οφείλεται στους δήμους, 

που προκαλούν μεγάλες καθυστερήσεις στην 
υλοποίηση του σχεδιασμού των έργων».

Την ίδια στιγμή, υπεραμύνθηκε της πο-
λιτικής του δήμου για συνεργασία με φορείς 
των δήμων και ιδιωτικά μελετητικά γραφεία. 
«Όταν τα εκατομμύρια θα περνούν από μπρο-
στά μας για μια σειρά χρηματοδοτικών εργα-
λείων, εμείς θα πρέπει να κάνουμε τους τρο-
χονόμους καλυπτόμενοι πίσω από τη λογική 
του ‘‘δεν φταίμε εμείς αλλά το κράτος’’; Αυτή 
είναι κοντόφθαλμη πολιτική και τέτοια εμείς 
δεν ασκούμε. Αξιοποιούμε τις όποιες δυνατό-
τητες παρέχουν οι νόμοι και ετοιμάζουμε τις 
μελέτες συνεργαζόμενοι είτε με την Αναπτυξι-
ακή Μείζονος Αστικής Θεσσαλονίκης ΜΑΘ ΑΕ 
ΟΤΑ, είτε με ιδιωτικά μελετητικά γραφεία, με 
αποτέλεσμα να είμαστε έτοιμοι όταν έρχεται η 
ώρα της ένταξης των φακέλων σε χρηματοδο-
τικά προγράμματα», ανέφερε χαρακτηριστικά 
ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης.

Νέες μελέτες σε εξέλιξη  

Ιδιαίτερη έμφαση ο αντιδήμαρχος Στέ-
λιος Γκατζές έδωσε σ’ ένα ακόμη σκέλος 
του τεχνικού προγράμματος, που είναι η 
εκπόνηση 23 νέων μελετών προϋπολογι-
σμού 1.632. 077 ευρώ, συνάπτοντας συμ-
βάσεις με μελετητικούς φορείς των ΟΤΑ και 
με ιδιωτικά μελετητικά γραφεία. «Πρόκειται 
για ένα πλέγμα μελετών που πλαισιώνει 
τον σχεδιασμό μας, διευρύνει τον κατάλο-
γο των έργων και επιταχύνει την ωρίμανσή 
τους, έτσι ώστε οι φάκελοι να είναι πλήρεις 
και έτοιμοι για την αξιοποίηση κάθε χρη-
ματοδοτικής ευκαιρίας», ανέφερε μεταξύ 
άλλων.

Στο πλαίσιο αυτό, ο δήμος Νεάπολης-
Συκεών έχει συνάψει συμβάσεις συνεργα-
σίας για την εκπόνηση 23 νέων μελετών 
είτε από την Αναπτυξιακή Μείζονος Αστι-
κής Θεσσαλονίκης ΜΑΘ ΑΕ ΟΤΑ είτε από 
ιδιωτικά μελετητικά γραφεία, από τις οποί-
ες μελέτες ξεχωρίζουν οι αναφερόμενες 
στα σχέδια-έργα: 

   «ΝΕΑ ΠΟΛΗ-Αστική αναζωογόνηση 
περιοχών των Δ.Ε. Νεάπολης και Συκεών

  Ανάπλαση του Δημοτικού Άλσους 
Πεύκων (ΔΕΛΑΣΑΛ) στη  Δημοτική 
Ενότητα Πεύκων του Δήμου Νεάπολης-
Συκεών»

  Δημιουργία κλειστού γυμναστηρίου 
στα 8ο-12ο Δημοτικά Σχολεία Νεάπολης

  Αστική Αναζωογόνηση της περιοχής 
Καλλιθέας  Συκεών

  Πρότυπο Κέντρο Πρόληψης 
Alzheimer & Συγγενών Διαταραχών στα 
Πεύκα

  Ανάπλαση του Δημοτικού Άλσους 
Συκεών «Δενδροφυτεία» 

  Σύστημα ελεγχόμενης στάθμευσης 
στην περιοχή Ευαγγελίστριας της Δ.Ε. 
Αγ. Παύλου
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ΕΡΓΑ ΕΡΓΑ

ΤΕΧΝΙΚΟ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ 2023

Έργα 17.224.830 ευρώ     στο δήμο Νεάπολης-Συκεών
   Σε τροχιά υλοποίησης

 το Τεχνικό Πρόγραμμα, 
που εγγυάται την ισόρροπη ανάπτυξη
σε όλη την έκταση του δήμου

   Σίμος Δανιηλίδης: Όταν τα εκατομμύρια
θα περνούν από μπροστά μας για μια σειρά 
χρηματοδοτικών εργαλείων, 
εμείς δεν θα κάνουμε τους τροχονόμους…
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Με κυρίαρχο στοιχείο τις αυξημένες επεν-
δύσεις σε έργα, σε αγορές κτιρίων, σε με-
λέτες και προμήθειες παγίων περιουσια-

κών στοιχείων, αλλά και στις υπηρεσίες κοινωνικής 
πολιτικής, πολιτισμού και αθλητισμού, πέρασε σε 
τροχιά υλοποίησης ο προϋπολογισμός του δήμου 
Νεάπολης-Συκεών για το νέο έτος 2023, και ο οποί-
ος ανέρχεται στα 73.870.655 ευρώ.

Ο προϋπολογισμός εγκρίθηκε κατά την 34η 
Ειδική Συνεδρίαση του Δημοτικού Συμβουλίου 
(7.12.2022), έχοντας ήδη γνωρίσει την ομόφωνη 
θετική γνωμάτευση της Δημοτικής Επιτροπής 
Διαβούλευσης, για να ελεγχθεί και να εγκριθεί 
στη συνέχεια από την Αποκεντρωμένη Διοίκηση 
Μακεδονίας-Θράκης (αρ. πρωτ.: 2004/5.1.2023), 
και μάλιστα χωρίς την οποιαδήποτε παρατήρη-
ση καθώς όλες οι διαδικασίες «ελέγχθηκαν και 
βρέθηκαν νόμιμες». «Από το σύνολο των Υπηρε-
σιών και των στελεχών μας έχει γίνει πολύ καλή 
δουλειά και αξίζουν συγχαρητήρια σε όλο το 
προσωπικό και σε όλες τις αντιδημαρχίες», ανέ-
φερε κατά την εισήγησή του ο δήμαρχος Νεάπο-
λης-Συκεών Σίμος Δανιηλίδης.

Όπως προκύπτει από τα στοιχεία, από το σύ-
νολο του προϋπολογισμού τα 33.684.371 ευρώ 
αντιστοιχούν σε επενδύσεις, ποσό που υπο-
λείπεται των λειτουργικών εξόδων (29.565.777 
ευρώ), με τον δήμαρχο να επισημαίνει ότι «είμα-
στε από τους λίγους δήμους της χώρας που τα 
λειτουργικά έξοδα είναι μικρότερα από τα έργα 
και τις επενδύσεις, γεγονός που αναδεικνύει την 
υγιή εικόνα του δήμου».

Από το σύνολο των επενδύσεων, ξεχωρίζουν 
τα 18,11 εκατ. € για έργα και τα 13,87 εκατ. € για 
αγορές κτιρίων, προμήθειες παγίων και τεχνικών 
έργων, στοιχείο δίνει τον τόνο της συνεχιζόμε-
νης ανάπτυξης του δήμου με στόχο τη διαρκή 
βελτίωση της ποιότητας ζωής των κατοίκων. Ο 
στόχος αυτός ενισχύεται και από το ύψος των 

προβλεπόμενων επενδύσεων στους τομείς της 
κοινωνικής πολιτικής, του πολιτισμού και του 
αθλητισμού (4.252.789 €), στην καθαριότητα και 
τον ηλεκτροφωτισμό (8.288.264€) και στο περι-
βάλλον (2.696.833€).

Εξασφαλισμένες χρηματοδοτήσεις
Ιδιαίτερης προσοχής χρήζει η πρόβλεψη ει-

δικού κονδυλίου στον προϋπολογισμό για την 
υλοποίηση του μεγάλου στόχου της απόκτησης 
της κυριότητας στην περιοχή Αρμενοχωρίου, για 
την κατασκευή σχολικών μονάδων. Ήδη ο δήμος 
προχώρησε στην πράξη της 
αναγκαστικής απαλλοτρίωσης 
των οικοπέδων, για την οποία 
αναμένεται να οριστεί η δικάσι-
μος προκειμένου να καθοριστεί 
η τιμή μονάδας, ενώ αντίστοιχη 
διαδικασία θα ακολουθηθεί 
και για την περιοχή της Πέτρου 
Λεβαντή μόλις εκδοθεί το ανα-
μενόμενο σχετικό ΦΕΚ.

Να σημειωθεί ότι πολλά 
από τα τεχνικά έργα που πε-
ριλαμβάνονται στον Προϋ-
πολογισμό και στο Τεχνικό 
Πρόγραμμα του 2023 έχουν 
εξασφαλισμένες χρηματοδοτή-
σεις από ειδικά προγράμματα 
(ΕΣΠΑ, ΟΧΕ, κ.ά.), ενώ το υγιές 
ταμείο του δήμου εγγυάται την 
υλοποίηση του προγράμματος και για όσα έργα 
προβλέπεται να εκτελεστούν με δημοτικούς πό-
ρους, όπως χαρακτηριστικά τόνισε ο δήμαρχος 
Σίμος Δανιηλίδης.

«Με τη διασφάλιση των εσόδων, που γίνεται 
με τη κατά γράμμα τήρηση της νομοθεσίας, και 
έχοντας πετύχει την ένταξη πολλών και μεγάλων 
έργων σε χρηματοδοτικές ευκαιρίες, είναι απο-
λύτως σίγουρο ότι αυτό το μεγάλο πρόγραμμα 

τεχνικών έργων θα υλοποιηθεί. Ο προϋπολογι-
σμός έχει ουσία και βάθος, και σε σχέση με τα 
διασφαλισμένα έσοδα αποτελεί τον καθρέπτη 
του δήμου μας, που οικονομικά είναι υγιέστατος, 
και ένας από τους πολύ καλούς δήμους στο θέμα 
της επεξεργασίας και χρηστής διαχείρισης των 
οικονομικών», ανέφερε μεταξύ άλλων ο Σίμος 
Δανιηλίδης.

Όπως επισήμανε ο ίδιος, «δυστυχώς κάποια 
μεγάλα έργα και παρεμβάσεις, με χαρακτηρι-
στικότερη περίπτωση την ανάπλαση της οδού 
Επταπυργίου στις Συκιές, που είναι το μεγαλύτε-

ρο έργο όλων των εποχών με 
προϋπολογισμό 15,74  εκατ. 
ευρώ, ενώ θα έπρεπε να ξε-
κινήσουν πολύ νωρίτερα, 
αυτά ‘‘πάγωσαν’’ εξαιτίας δι-
καστικών διαμαχών μεταξύ 
των υποψήφιων αναδόχων 
κατασκευαστριών εταιριών». 
Ο ίδιος έσπευσε να χαρακτη-
ρίσει «ανεύθυνες τις αναφο-
ρές για προεκλογικά έργα», 
τονίζοντας ότι «αυτά τα έργα 
είναι ενταγμένα στο τεχνικό 
πρόγραμμα ακόμη και από 
το 2016, είναι μελετημένα 
από το 2017 και 2018, είναι 
αδειοδοτημένα από το 2019 
και 2020, και τα περισσότερα 
από αυτά είναι δημοπρατη-

μένα πριν από 2-3 χρόνια».
«Μπορούσε κανείς να φανταστεί πριν λίγα 

χρόνια ότι θα φθάσουμε στο τέλος του 2022 και 
το έργο της ανάπλασης της Επταπυργίου δεν θα 
έχει ακόμη ξεκινήσει εξαιτίας των δικαστικών 
εμπλοκών, ενώ έπρεπε να είχε ξεκινήσει το 2020; 
Ελπίζω να μη σημειωθεί άλλη δυσάρεστη δικα-
στική εμπλοκή και να ξεκινήσει το έργο», πρό-
σθεσε ο Σίμος Δανιηλίδης.    

Σταθερά στον δρόμο της ανάπτυξης 
ο δήμος Νεάπολης-Συκεών

   Στα 73.870.655 ευρώ ο προϋ-
πολογισμός του 2023, που πέρασε 
σε τροχιά υλοποίησης μετά και την 
έγκρισή του από την Αποκεντρωμένη 
Διοίκηση Μακεδονίας-Θράκης χωρίς 
την οποιαδήποτε παρατήρηση

    Σίμος Δανιηλίδης: Τα διασφαλισμέ-
να έσοδα εγγυώνται την υλοποίηση 
του προγράμματός μας



Πεντακόσιοι πενήντα μαθητές και μαθήτριες, 
απόφοιτοι από όλα τα Λύκεια του δήμου, κορί-
τσια και τα αγόρια έλαβαν τιμητικές βραβεύσεις 
διά χειρός δημάρχου, αλλά και δημοτικών συμ-
βούλων. Τα παιδιά έδωσαν στην εκδήλωση τον 
δικό τους παλμό, με τα σκισμένα τους τζιν, τα 
βαμμένα τους μαλλιά, άλλα και με πιο επίσημο 
ντύσιμο. Με μία σχετική αμηχανία ανέβαιναν στη 
σκηνή με το πλήθος των υπολοίπων από κάτω να 
τους επευφημεί. Με περίσσια χαρά και συγκίνη-
ση υποδέχθηκαν τα βραβευμένα τους παιδιά 
γονείς, συγγενείς και φίλοι, που, με δάκρυα στα 
μάτια, καταχειροκρότησαν τα παιδιά τους.

Οικογένειες στερήθηκαν ακόμα
και τα απαραίτητα για να στηρίξουν 
τα παιδιά τους

Θερμή υποδοχή με ζητωκραυγές επιφύλα-
ξαν στον δήμαρχο Σίμο Δανιηλίδη οι νέοι φοι-
τητές και οι νέες φοιτήτριες. Κατά τον χαιρετισμό 
του ο κ.Δανιηλίδης σημείωσε ότι «πολλά σπίτια 
στερήθηκαν ακόμα και τα άκρως απαραίτη-
τα για τα προς το ζην, ώστε να μπορέσουν να 
στηρίξουν τα παιδιά τους. Ευχαριστώντας τους 
εκπαιδευτικούς, ο δήμαρχος υπογράμμισε τον 
σπουδαίο αγώνα τους και τη μεγάλη στήριξη 
που παρέχουν στους μαθητές και τις μαθήτρι-
ες, επιμένοντας, όπως τόνισε, «να εργάζονται 
σκληρά σε δύσκολες συνθήκες με χαμηλούς 
μισθούς, χωρίς να κοιτούν Σαββατοκύριακα 
και αργίες». Υπογράμμισε δε, ότι συχνά φροντί-
ζουν να αιτούνται προς τον δήμο περισσότερα 
για την υλικοτεχνική υποδομή των εργαστηρί-
ων για να έχουν οι μαθητές στη διάθεσή τους 
περισσότερα μέσα. «Είμαστε τυχεροί γιατί έχου-
με πολλούς μερακλήδες, ανήσυχους και φιλό-
τιμους εκπαιδευτικούς και τους στηρίζουμε με 
όλη μας την ψυχή», ανέφερε χαρακτηριστικά. 

Ο δήμος αρωγός των παιδιών τόσο 
πριν και όσο και μετά τις σπουδές τους

«Η αγκαλιά του δήμου θα είναι πάντα ανοι-
χτή για εσάς», τόνισε, απευθυνόμενος στους 
μαθητές και τις μαθήτριες ο δήμαρχος, απευθύ-
νοντας παράλληλα ευρύ κάλεσμα στήριξης της 
νεολαίας, από την κυβέρνηση, το υπουργείο, τις 
περιφέρειες, τους δήμους κτλ, όπως αυτό συμ-
βαίνει στις σκανδιναβικές χώρες, στο πλαίσιο 
μίας ενιαίας πολιτικής για την Παιδεία. Ο κ.Δα-
νιηλίδης υπενθύμισε ότι η Παιδεία σε αυτές τις 
χώρες εντάσσεται στην αρμοδιότητα της Τοπι-
κής Αυτοδιοίκησης. Μίλησε ακόμα για την και-
νοτομία του δήμου να λειτουργήσει από τη φε-
τινή σχολική χρονιά το Πρώτο Κέντρο Σχολικού 
Επαγγελματικού Προσανατολισμού στη Βόρεια 
Ελλάδα για παιδιά σχολείων του δήμου (Γ’ γυ-
μνασίου, Α’ & Β’ Λυκείου), αλλά και τη στήριξη 
στις μαθήτριες και τους μαθητές, με μαθήματα 
ενισχυτικής διδασκαλίας και σύγχρονα εργα-
στήρια πληροφορικής, φυσικής και χημείας. 
Τέλος επανέλαβε τη φράση της αείμνηστης Με-
λίνας Μερκούρη, που υποστήριζε με σθένος ότι 
πρέπει «να φέρουμε τον Πολιτισμό στα σχολεία 
και τα πάμε τα παιδιά στον Πολιτισμό», κάνο-
ντας ειδική αναφορά στα Προγράμματα μουσι-
κής Παιδείας (συνεργασία με Κ.Ο.Θ.) και θεατρι-
κής Παιδείας (συνεργασία με Κ.Θ.Β.Ε.) που έχει 
καθιερώσει ο δήμος Νεάπολης-Συκεών.

Ο αντιδήμαρχος Παιδείας Μιχάλης Βουλ-
γαρίδης, κατά τον χαιρετισμό του δήλωσε 
χαρούμενος και περήφανος για τη δύσκολη 
προσωπική μάχη που έδωσαν οι μαθητές και 
οι μαθήτριες και πρόσθεσε ότι στη διαδρομή 
τους «θα συναντήσουν νέες προκλήσεις για τις 
οποίες και πάλι θα πρέπει να αγωνιστούν μέχρι 
να τα καταφέρουν. «Εκφράζουμε την ελπίδα ότι 
μέσα από τη νέα βαθμίδα εκπαίδευσης στην 
οποία θα φοιτήσουν αλλά και από τις εμπει-
ρίες που θα αποκομίσουν θα μετεξελιχθούν 
ως προσωπικότητες και θα διαμορφωθούν ως 
ενήλικοι πλέον πολίτες με τα ηθικά πρότυπα 
εκείνων που τους γαλούχησαν με αγάπη και με 
την προσδοκία μιας καλύτερης και δικαιότερης 
κοινωνίας», τόνισε, μεταξύ άλλων, ο κ.Βουλγα-
ρίδης. Στη συνέχεια τον λόγο πήρε ο πατήρ Βα-
σίλειος, ως εκπρόσωπος της Ι.Μ. Νεαπόλεως και 
Σταυρουπόλεως, και καθηγητής της Θεολογικής 
Σχολής του ΑΠΘ, ο οποίος συγκινημένος, μίλη-
σε με λόγια από καρδιάς: «Στο Πανεπιστήμιο θα 
ανοίξουν οι ορίζοντες. Μη σταματήσετε ποτέ 
να εξελίσσετε τον εαυτό σας. Το πιο σημαντικό 
πράγμα στο Πανεπιστήμιο είναι ότι μας μαθαί-
νει να ερευνούμε και να σκεφτόμαστε. Εκμεταλ-

λευτείτε τις γνώσεις που θα πάρετε, μην ακούτε 
κανέναν σκοταδιστή, δεν υπάρχει σύγκρουση 
γνώσης, επιστήμης και πίστης. Ο ορθός Χρι-
στιανισμός έχει λύσει αυτά τα ζητήματα εδώ και 
χίλια οχτακόσια χρόνια. Τοποθετήστε τον εαυτό 
σας στην αιωνιότητα λαμβάνοντας τη γνώση 
από το Πανεπιστήμιο».

Τους συνολικά 550 επιτυχόντες και επιτυ-
χούσες  -που αποτελεί ομολογουμένως έναν 
μεγάλο αριθμό επιτυχόντων για τον δήμο- τα 
βραβεία (μαζί με την έκδοση του δήμου Νεά-
πολης-Συκεών – «Ο μεγάλος Καλλικρατικός Δή-
μος», του συγγραφέα Κ.Μ.Νίγδελη) απένειμαν 
ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης, ο αντιδήμαρχος 
Διοικητικών Υπηρεσιών, Κ.Ε.Π. και Παιδείας 
Μιχάλης Βουλγαρίδης, η αντιδήμαρχος Κοι-
νωνικής Πολιτικής Ιωάννα Αλεξιάδου, ο πρόε-
δρος της Κοινωφελούς Επιχείρησης Υπηρεσιών 
(Κ.Ε.Υ.Ν.Σ.) Δημήτρης Απατσίδης, ο δημοτικός 
σύμβουλος Αντώνης Σαουλίδης, η πρόεδρος 
της Δημοτικής Ενότητας Συκεών Ρένα Αυγερι-
νού, οι δημοτικοί σύμβουλοι Δημήτρης Ζιγκε-
ρίδης, Μιχάλης Πάππου, και οι τοπικοί σύμβου-
λοι, Πεύκων Βασίλης Πολυτσίνος και Συκεών 
Πηνελόπη Δαμιανίδου.
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Γράφει η Γεωργία Δερμηντζάκη

Σε μια ασφυκτικά γεμάτη αίθουσα που 
πλημμύρισε από παιδιά πραγματοποιή-
θηκε τη Δευτέρα 19 Δεκεμβρίου η ετήσια 

εκδήλωση βράβευσης των αριστούχων αποφοί-
των των Λυκείων του δήμου Νεάπολης-Συκεών, 
που πέτυχαν την εισαγωγή τους στην Τριτοβάθ-
μια Εκπαίδευση και πλέον φοιτούν στα Πανεπι-
στήμια της χώρας.

Οι νέοι φοιτητές και οι νέες φοιτήτριες γέμι-
σαν από νωρίς την αίθουσα εκδηλώσεων των 
1ου και 5ου δημοτικών σχολείων Συκεών, γεμά-
τοι ανυπομονησία αλλά και διάχυτη χαρά για 
την σημαντική επιτυχία τους. Γονείς και συγγε-
νείς συνόδευσαν τα παιδιά τους στη σημαντική 
αυτή στιγμή κατά την οποία έλαβαν τα βραβεία 
τους για την είσοδό τους στην Ακαδημαϊκή Εκ-
παίδευση και τη νέα ζωή που ανοίγεται μπροστά 
τους.  «Ένα μεγάλο μπράβο» και ένα «ευχαρι-
στώ» απηύθυνε στους επιτυχόντες ο δήμαρχος 
Νεάπολης-Συκεών Σίμος Δανιηλίδης, που είχε 
τη χαρά να συνομιλήσει με την πλειοψηφία των 
παιδιών αναφορικά με την προσπάθειά τους 
που απέδωσε καρπούς αλλά και την εμπειρία 
που έχουν αποκομίσει τους πρώτους μήνες της 
Ακαδημαϊκής τους ζωής. Ο κ.Δανιηλίδης τόνισε 
μεταξύ άλλων στα παιδιά ότι «με τις επιτυχίες 
τους αυτές συμβάλλουν στην αναβάθμιση του 
δήμου και παράλληλα τους διαβεβαίωσε ότι 
η δημοτική αρχή θα συνεχίσει αδιάλειπτα τον 
αγώνα για την στήριξή τους.

Οι νέοι φοιτητές και οι νέες φοιτήτριες 
μιλούν για την νέα αρχή της ζωής τους

Σε ένα άκρως εορταστικό κλίμα, στην ασφυ-
κτικά γεμάτη αίθουσα εκδηλώσεων, τα χαμόγε-
λα, τα γέλια οι αγκαλιές και τα φιλιά περίσσεψαν! 

Τα παιδιά δημιούργησαν ένα κλίμα γιορτής και 
ενθουσιασμού, στην εκδήλωση που διοργάνω-
σε γι’ αυτά ο δήμος.

«Η χαρά μου που έχω περάσει σε ένα τόσο 
μεγάλο Πανεπιστήμιο είναι μεγάλη» λέει στο 
«ΕτΤ» η Μαριάνθη Ιατρού, φοιτήτρια από τον 
περασμένο Οκτώβριο της Σχολής Οικονομικών 
Επιστημών του Πανεπιστημίου Μακεδονίας 
(ΠΑ.ΜΑ.Κ). «Η τελετή βράβευσης από τον δήμο 
μας δημιουργεί όμορφα συναισθήματα γιατί 
αναγνωρίζει και επιβραβεύει τους κόπους μας», 
προσθέτει, ενώ την ίδια στιγμή τα μάτια της λά-
μπουν από χαρά και ευτυχία για το επίτευγμά 
της. «Χαίρομαι που έχω περάσει σε ένα τόσο 
καλό Πανεπιστήμιο στην πόλη μου τη Θεσσαλο-
νίκη. Παρά το γεγονός ότι δεν ήταν η πρώτη μου 
επιλογή, μου αρέσει αρκετά και ήταν στις πρώτες 
μου επιλογές». Στήριγμα στην προσπάθειά της 
και η μητέρα της, Δώρα Αρμουτίδου, που στέ-
κεται στο πλευρό της και δηλώνει: «Χαίρομαι 
πάρα πολύ πρώτα γι’ αυτήν, διότι οι κόποι της 
αναγνωρίστηκαν. Φυσικά και το αποτέλεσμα 
αυτό ήρθε μετά από στερήσεις, άλλωστε χω-
ρίς αυτές κανένας αγώνας δεν φέρνει αποτελέ-
σματα. Στερήθηκε λοιπόν βόλτες, φίλους, ήταν 
ωστόσο πάρα πολύ συνειδητοποιημένη, οπότε 
το έκανε με χαρά». 

Στις πρώτες σειρές των καθισμάτων, συνα-
ντήσαμε τον Γιώργο Γουργιώτη. Καθόταν δίπλα 
στη μητέρα του, και, αν και κάπως διστακτικός 
στην αρχή, στη συνέχεια, για την επιτυχία του 
να περάσει στη Σχολή Εφαρμοσμένης Πλη-
ροφορικής (κατεύθυνση Επιστήμης και Τεχνο-
λογίας υπολογιστών) του ΠΑ.ΜΑ.Κ. θα πει στο 
«ΕτΤ»: «Πέρασα στη δεύτερή μου επιλογή, η 
πρώτη ήταν η Πληροφορική στο ΑΠΘ. Παρ’ ολ’ 
αυτά είναι το ίδιο αντικείμενο». Δηλώνει ακόμα 
«πολύ ικανοποιημένος αλλά και χαρούμενος 

που φοιτά στην πόλη του, τη Θεσσαλονίκη. Για 
τη βράβευση που λαμβάνει από τον δήμο Νεά-
πολης-Συκεών ο Γιώργος αναφέρει ότι «του δημι-
ουργεί ευχάριστο συναίσθημα και η όλη κίνηση 
είναι αξιόλογη και με γεμίζει χαρά». Η μητέρα 
του που καμαρώνει δίπλα του δηλώνει με τη 
σειρά της: Νιώθω περήφανη για την κατάκτηση 
του παιδιού μου. Είναι πολύ καλή η Σχολή στην 
οποία πέρασε και πιστεύω ότι θα έχει και γρήγο-
ρη επαγγελματική αποκατάσταση. 

Απίστευτη χαρά με την επιτυχία της και τιμή 
για τη βράβευσή της δηλώνει ότι νιώθει η Έλε-
να Αβραμοπούλου που πέρασε στη Σχολή Οι-
κονομικών του ΠΑ.ΜΑ.Κ.. Η χαρά της δηλώνει 
πως είναι διπλή καθώς κατάφερε να εισαχθεί στη 
σχολή της πρώτης της επιλογής. «Είναι απερίγρα-
πτη η χαρά μου, ήταν μια πολύ δύσκολη χρονιά 
για όλους μας», λέει και προσθέτει ότι «είναι πολύ 
ευχάριστο που όλοι ανταμωθήκαμε με αυτό τον 
τρόπο. «Ο πρώτος καιρός στο Πανεπιστήμιο είναι 
λίγο δύσκολος καθώς είναι ένα νέο άγνωστο για 
τα εμάς περιβάλλον», ωστόσο δηλώνει ότι νιώθει 
«ενθουσιασμό γιατί γνωρίζουμε συμφοιτητές, 
συμφοιτήτριες καθηγητές και καθηγήτριες, είναι 
ενδιαφέροντα τα μαθήματα της Σχολής και είναι 
ωραίο το συναίσθημα να ανακαλύπτεις έναν και-
νούργιο κόσμο». 

Τα γέλια και τα πειράγματα στην αίθουσα 
εκδηλώσεων συνεχίζονται με τη γιορτινή ατμό-
σφαιρα να «ρέει». Η μουσική κυριαρχεί στο χώρο 
και εμείς, προλαβαίνουμε να συναντήσουμε, 
λίγο πριν αρχίσει η εκδήλωση και την Ευανθία 
Ταχταλίδου, που πέρασε στη Νομική Σχολή του 
ΑΠΘ και δηλώνει «πάρα πολύ όμορφα και χα-
ρούμενη που οι κόποι της απέδωσαν καρπούς». 
Για τη Σχολή που πλέον φοιτά η Ευανθία θα αυτή 
θα τη χαρακτηρίσει απαιτητική, «παρ’ ολ’ αυτά 
για την ώρα», πιστεύει ότι τα καταφέρνει καλά.

 Ετήσια εκδήλωση βράβευσης των νέων φοιτητών και φοιτητριών μας
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Ξεχείλισαν η νιότη, η αισιοδοξία και τα χαμόγελα!

ΒΡΑΒΕΥΣΗ ΒΡΑΒΕΥΣΗ
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Ο δήμος Νεάπολης-Συκεών μέσω του 
Λαϊκού Επιμορφωτικού Πανεπιστημί-
ου (ΛΕΠ) επιμένει στις πρωτοβουλίες 

επιμόρφωσης και ενημέρωσης των ενεργών 
πολιτών. Ο νέος κύκλος ομιλιών, προβολών και 
διαλέξεων στο πλαίσιο του ΛΕΠ ενός θεσμού 
20ετούς παρουσίας επικεντρώνεται στη θέση 
της Ελλάδας στον παγκόσμιο και τον χάρτη της 
Νοτιοανατολικής Ευρώπης.

Οι ομιλητές αναλύουν τις προοπτικές τις δυ-
νατότητες της χώρας και το ρόλο της ως παρά-
γοντα ειρήνης, ασφάλειας και σταθερότητας. 

«Η επιλογή μας για τις διαλέξεις του Λαϊκού 
πανεπιστημίου δεν βασίζεται στην επικαιρότη-
τα, όπως εύκολα θα μπορούσε να ισχυριστεί 
κανείς. Η Ελλάδα ως παράγοντας ειρήνης, 
ασφάλειας και σταθερότητας στη Νοτιοανατο-
λική Ευρώπη διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο 
στη διατήρηση της ευαίσθητης ισορροπίας 
μεταξύ των γειτονικών της χωρών. Η θετική 
συμβολή της χώρας, είναι τόσο ζωτικής σημα-
σίας όσο ποτέ άλλοτε, καθώς ο πόλεμος στην 
Ουκρανία είναι μια σκληρή πραγματικότητα  
για την Ευρώπη, δημιουργώντας την ανάγκη 
άσκησης πολιτικών ειρήνευσης και αρμονι-
κής συνύπαρξης των λαών…Τα ερωτήματα 
που προκύπτουν σχετίζονται με το αν και κατά 
πόσο η χώρα μας αξιοποιεί δημιουργικά την 
πλεονεκτική της θέση σε παγκόσμιο επίπεδο, 
ως παράγοντας ισχύος και με ποιον τρόπο θα 
διατηρήσει την ειρηνική γειτνίαση μεταξύ άλ-

λων και με έναν κακό εξ Ανατολών γείτονα που 
συνεχίζει να προκαλεί» τονίζει μεταξύ άλλων ο 
δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης.

Το πρόγραμμα ομιλιών, προβολών και δι-
αλέξεων υπό την αιγίδα του δήμου και της Κοι-
νωφελούς Επιχείρησης Υπηρεσιών (ΚΕΥΝΣ) της 
οποίας η αντιπρόεδρος Ειρήνη Καγιαμπίνη είναι 
και υπεύθυνη του ΛΕΠ, επιμελήθηκε στο σύνολό 
του ο δημοσιογράφος Παντελής Σαββίδης.

Δυναμική αρχή με τον Μ. Χαραλαμπίδη
Με τον πολιτικό και συγγραφέα Μιχάλη 

Χαραλαμπίδη ο οποίος μίλησε με θέμα «Το 
νέο Ανατολικό Ζήτημα - Η λύση του τουρκι-
κού προβλήματος σήμερα - Η ανθρωπιστική 
Ευρώπη», ξεκίνησε χθες, Δευτέρα (9.10.2023) 
ο νέος κύκλος του Λαϊκού Επιμορφωτικού 
Πανεπιστημίου στον δήμο Νεάπολης-Συκεών. 
Την εκδήλωση συντόνισε η αντιπρόεδρος της 
ΚΕΥΝΣ και υπεύθυνη του ΛΕΠ Ειρήνη Καγια-
μπίνη.

Κατά τον χαιρετισμό του ο δήμαρχος Σίμος 
Δανιηλίδης, αναφερόμενος στην συμπλήρω-
ση 20 ετών ζωής του ΛΕΠ στον δήμο Νεάπο-
λης-Συκεών, σημείωσε πως την κρίσιμη αυτή 
περίοδο που απειλούνται γεωστρατηγικά 
συμφέροντα της πατρίδας μας στο Αιγαίο, στη 
ΝΑ Μεσόγειο, γύρω από την Κύπρο και αλλού, 
που αμφισβητείται η κυριαρχία της χώρας μας, 
οφείλουμε να φωτίσουμε αυτά τα ζητήματα και 
να δώσουμε εφόδια, χαρακτηρίζοντας τον Μι-

χάλη Χαραλαμπίδη ως «κλασσική περίπτωση 
τροφοδοσίας τέτοιων πολιτικών επιχειρημά-
των, αναφορικά με την άμυνα της χώρας και 
των ιστορικών ζητημάτων, που αφορούν τον 
ελληνισμό διαχρονικά». «Έχουμε καθήκον 
στην πατρίδα, στους προγόνους, στον Ελλη-
νισμό αλλά και στα παιδιά μας να τα εφοδιά-
σουμε και να εφοδιαστούμε κι εμείς ώστε να 
αντιμετωπίσουμε τις προκλήσεις του παρόντος 
και του μέλλοντος», σημείωσε ο Σίμος Δανιη-
λίδης.

 «Η Ελλάδα είναι η χώρα που θα δείξει τον 
άλλο δρόμο, οι συνθήκες είναι ευνοϊκές και 
έχει ευθύνη και κατάρα να πρωταγωνιστή-
σει, σημείωσε κατά την ομιλία του ο Μιχάλης 
Χαραλαμπίδης. Αναφορικά με την στάση της 
Τουρκίας είπε ότι η μεγάλη κρίση της γειτονικής 
χώρας είναι η κρίση ταυτότητας των Τούρκων, 
μιλώντας για «αγώνα σωτηρίας της τουρκικής 
ταυτότητας». Σε ό, τι αφορά τα ελληνοτουρκικά 
ο κ. Χαραλαμπίδης εκτίμησε ότι «η Τουρκία δεν 
μπορεί να κάνει πόλεμο με την Ελλάδα γιατί θα 
καταρρεύσει».

Καλεντερίδης-Καραμπελιάς-
Μάζης-Μανιάτης-Σιζόπουλος

Ο Φεβρουάριος μπαίνει δυναμικά για τον 
νέο κύκλο του ΛΕΠ στο δήμο Νεάπολης Συ-
κεών. Τον μήνα «ανοίγει» με την ομιλία του ο 
Σάββας Καλεντερίδης ενώ το πρόγραμμα ομι-
λιών συνεχίζεται τη Δευτέρα 6 Φεβρουαρίου.

Το πολυβραβευμένο ντοκιμαντέρ «Οι Μη Χαμένες Πατρίδες» που προβλήθηκαν στο 
κατάμεστο Κλειστό Θέατρο Συκεών ακολουθούν την ιστορία 12 Ελλήνων της Κωνσταντι-
νούπολης που έζησαν τα Σεπτεμβριανά του 1955 αλλά και ενός Τούρκου ακαδημαϊκού του 
Τσενγκίζ Ακτάρ που ζει αυτοεξόριστος στην Ελλάδα. Παρακολουθούμε μέσα από τις αφη-
γήσεις τους το πώς σχεδιάστηκε και οργανώθηκε το πογκρόμ κατά των Ελλήνων της Πόλης 
και των υπόλοιπων μειονοτήτων. Ένα πογκρόμ που πραγματοποιήθηκε όχι εν καιρώ πο-
λέμου αλλά εν καιρώ ειρήνης. Πώς κατάφερε η Τουρκία να εκδιώξει όλες τις μειονότητες; Τι 
περιελάμβανε το σχέδιο της εθνοκάθαρσης; Ποιοι ήταν στα αλήθεια οι Έλληνες της Πόλης; 
Πώς κατόρθωσαν να συνεχίσουν την Βυζαντινή κληρονομιά; Πώς διατήρησαν γλώσσα, 
θρησκεία, ταυτότητα, ήθη και έθιμα για 500 και πλέον χρόνια μετά την Άλωση της Πόλης; 
Ποια η σχέση τους με τις άλλες μειονότητες; Ποια ήταν τα Μεγάλα Σχολεία της Πόλης, (Μεγά-
λη του Γένους Σχολή, Ζωγράφειο Λύκειο, Ζάππειο Παρθεναγωγείο, Κεντρικό;) Τι περιελάμ-
βανε η κοινωνική ζωή αυτής της ελίτ κοινωνίας; Και ποια η σχέση τους με το Οικουμενικό 
Πατριαρχείο; Με μοντάζ γρήγορου ρυθμού και κειμένων επί της οθόνης, ο θεατής μεταφέ-
ρεται σε ένα νοητό τραπέζι, όπου όλοι μαζί χωρίς να γνωρίζονται συνομιλούν απαντώντας 
και συμπληρώνοντας ο ένας τον άλλο. Ένας εξ αυτών επιστρέφει στο σπίτι του μετά από 46 
χρόνια συντροφιά με τον εγγονό του. Γιατί τέλος δεν υπάρχει. Γιατί τελικά η ιστορία δεν είναι 
μόνο τα γεγονότα. Αλλά οι ιστορίες των ανθρώπων που έγραψαν ιστορία.

Στο ντοκιμαντέρ της Ευτυχίας Φράγκου για το οποίο έγραψε πρωτότυπη μουσική η Ευαν-
θία Ρεμπούτσικα, πρωταγωνιστούν: Γιάννης Δεμιρτζόγλου, Αιμίλιος Έδεν, +Αναστασία Έδεν, 
Σταύρος Καλούμενος, Ελένη Νιότη, Γιάννης Ντοκμετζίογλου, Παναγιώτης Παντελίδης, Μαρί-
να Παπακωνσταντίνου, Αντώνης Παριζιάνος, +Θωμάς Πούλας, Κωνσταντίνος Πορτοκαλίδης, 
Βασίλης Σιδηρόπουλος, +Ιωάννης Στουπάκης, Νικόλας Τσιρώνης, Tσενγκίζ Ακτάρ. 

Συμμετέχει ο Οικουμενικός Πατριάρχης Κωνσταντινουπόλεως και Νέας Ρώμης Βαρθολομαίος.

«Γεωπολιτική της Ελλάδας και του Ελληνικού χώρου» 
επί τάπητος στο Κλειστό Δημοτικό Θέατρο Συκεών

Οι μη Χαμένες Πατρίδες σε σκηνοθεσία Ευτυχίας Φράγκου
και πρωτότυπη μουσική Ευανθίας Ρεμπούτσικα

 Διακεκριμένοι συγγραφείς, καθηγητές πολιτικοί και αναλυτές αναπτύσσουν ενδιαφέρουσες 
θεματικές ενότητες στο πλαίσιο  του Λαϊκού Επιμορφωτικού Πανεπιστημίου (ΛΕΠ)

ΤΟ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ 

Τετάρτη 1 Φεβρουαρίου: 
Σάββας Καλεντερίδης, γεωστρατηγικός 
αναλυτής, εκδότης. 
Δημήτρης Τσαϊλάς, Υποναύαρχος ε.α., 
επιστημονικός συνεργάτης-ερευνητής στα 
Institute for National and International 
Security (INIS) και Strategy International. 
«Η Γεωπολιτική στον άξονα Θράκη–Αιγαίο–
Κύπρος»

Δευτέρα 6 Φεβρουαρίου: 
Γιώργος Καραμπελιάς, συγγραφέας – 
πολιτικός αναλυτής. 
Κώστας Χατζηαντωνίου, συγγραφέας
«Μικροελλαδισμός και ελληνική οικουμενι-
κότητα 1922-2022. Ένας νέος ρόλος για την 
Ελλάδα»..

Τετάρτη 15 Φεβρουαρίου: 
Γιάννης Μανιάτης, καθηγητής, πρώην 
υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας. 
«Ενεργειακή ασφάλεια και δημοκρατία στην 
Ελλάδα»

Δευτέρα 20 Φεβρουαρίου: 
Γιάννης Μάζης, καθηγητής Οικονομικής 
Γεωγραφίας και Γεωπολιτικής Θεωρίας στο 
Εθνικό Καποδιστριακό Πανεπιστήμιο. 
Βενιαμίν Καρακωστάνογλου, διεθνολό-
γος, μόνιμος λέκτορας της Νομικής Σχολής 
του Α.Π.Θ., τομεάρχης διαπεριφερειακών 
συνεργασιών και πρώην πρόεδρος Περι-
φερειακού Συμβουλίου Κ. Μακεδονίας. 
«Γεωπολιτικές δυναμικές στο Σύμπλοκο της 
Μεσογείου: Ελλάδα και Κύπρος»

Τετάρτη 1 Μαρτίου: 
Φραγκούλης Φράγκος, επίτιμος Αρχηγός 
του Γενικού Επιτελείου Στρατού, πρώην 
Υπουργός Εθνικής Άμυνας. «Ελληνοτουρ-
κικά και Νικόλαος Πλαστήρας ‘Ο μαύρος 
καβαλάρης’»

Δευτέρα 6 Μαρτίου: 
Μαρίνος Σιζόπουλος, πρόεδρος Επιτρο-
πής Άμυνας Κυπριακού Κοινοβουλίου, πρό-
εδρος Επιτροπής Φακέλου για την Κύπρο. 
Ηλίας Λεοντάρης, Αντιστράτηγος ε.α., επί-
τιμος Διοικητής 1ης Στρατιάς, τέως Αρχηγός 
του Γενικού Επιτελείου Εθνικής Φρουράς 
της Κύπρου. «Είναι η ώρα για ένα νέο Ενιαίο 
Αμυντικό Δόγμα με την Κύπρο;»

Δευτέρα 13 Μαρτίου: 
Κώστας Φωτιάδης, ομότιμος καθηγητής 
Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας. «Ποντι-
ακός Ελληνισμός 1909 -1923» 

Info:
Κλειστό Δημοτικό Θέατρο Συκεών
(Ρήγα Φεραίου και Μεγάρων)
Ώρα έναρξης για τις διαλέξεις 
και τις προβολές: 18.00
Είσοδος ελεύθερη για το κοινό
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Γράφει ο: Σάκης Σταματόπουλος

Σ
τη δίνη μιας νέας δικαστικής περιπέ-
τειας περιήλθε το μεγαλύτερο έργο 
ανάπλασης που έχει σχεδιαστεί δια-

χρονικά στον δήμο Νεάπολης-Συκεών, με 
αποτέλεσμα να μετατεθεί ακόμη περισσό-
τερο η έναρξη των εργασιών…

Πρόκειται για τον περιβαλλοντικό ανα-
σχεδιασμό-πρασινισμό της οδού Επταπυργί-
ου, της Καρόλου Κουν και τμήματος της Ρήγα 
Φεραίου, όπως και παράπλευρων οδών, έργο 
που αφορά συνολικά 10 χιλιόμετρα ανάπλα-
σης, το 1/5 δηλαδή της Δ.Ε. Συκεών, η ολο-
κλήρωση του οποίου θα αλλάξει ριζικά την 
εικόνα του δήμου και θα βελτιώσει θεαματικά 
την ποιότητα ζωής των πολιτών. Ο προϋπολο-
γισμός του, δε, ανέρχεται στα 15,74 εκατ. ευρώ, 
ο οποίος χρηματοδοτείται εξ ολοκλήρου από 
το πρόγραμμα ΕΣΠΑ 2014-2020 (ΟΧΕ).

Το έργο συμπεριλαμβάνει τα πεζοδρόμια 
και τις νησίδες της Επταπυργίου και τμήματος 
της Ρ. Φεραίου, τους 50 κάθετους δρόμους ήπι-
ας κυκλοφορίας που την τέμνουν, τα πεζοδρό-
μια της Καρόλου Κουν, και ανάπλαση πέντε 
χώρων πρασίνου, όπως και τη διαπλάτυνση 
και ανάπλαση των πεζοδρομίων. Επίσης, προ-
βλέπεται υπογείωση των εναέριων δικτύων 
χαμηλής και μεσαίας τάσης ηλεκτρικού ρεύμα-
τος, όπως και σημειακή υπογειοποίηση κάδων 
κατά μήκος της Επταπυργίου και των καθέτων 
της, τοποθέτηση υποδαπέδιου φωτισμού στον 
κεντρικό άξονα, καθώς και σημειακές παρεμ-
βάσεις με νέες εφαρμογές έξυπνης πόλης 

(smart city), όπως η τοποθέτηση έξυπνων στά-
σεων σε 15 σημεία, οι φωτιζόμενες διαβάσεις 
και τα φανάρια με συστήματα αντίστροφης 
μέτρησης καθώς και εξυπηρέτησης ΑμεΑ, τυ-
φλών, κωφών. 

Ακόμα, για την άθληση και την αναψυχή 
κατοίκων και επισκεπτών, καθώς και για την 
αλλαγή του μικροκλίματος, θα πραγματοποιη-
θεί ανακατασκευή πέντε μεγάλων πάρκων της 
περιοχής, με ιδιαίτερα «πράσινες» και οικολο-
γικές προδιαγραφές και στοιχεία, τα οποία θα 
ενισχυθούν με τη δημιουργία νέων χώρων 
πρασίνου και τις φυτεύσεις 1.500 νέων μεγά-
λων δένδρων, 8.000 θάμνων και 1.500 καλλω-
πιστικών φυτών, συνολικά 11.000 φυτεύσεις.

Για την ολοκλήρωση των μελετών και της 
δημοπράτησης προηγήθηκαν σκληρές και επί-
πονες προσπάθειες πέντε και πλέον χρόνων για 
να επιτευχθούν οι δεκάδες εγκρίσεις και αδειο-
δοτήσεις από αντίστοιχες δημόσιες κρατικές 
Υπηρεσίες, οι εκατοντάδες παρατηρήσεις και 
διορθώσεις που έπρεπε να ληφθούν υπόψη.

Οι προσφυγές καλά κρατούν…
Στη δημοπράτηση του έργου έλαβαν μέρος 

με προσφορές τους πέντε κατασκευάστριες 
εταιρίες, και συγκεκριμένα οι: 
1) Μ&Κ ΤΕΧΝΙΚΑ ΕΡΓΑ με ποσοστό έκπτωσης 
42,85%, 
2) ΚΟΙΝΟΠΡΑΞΙΑ P&C DEVELOPMENT SA-
ΑΡΧΙΜΗΔΗΣ ΑΤΕ με ποσοστό έκπτωσης 
41,70%, 
3) ΔΙΟΝ ΑΝΩΝΥΜΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΗ ΕΜΠΟ-
ΡΙΚΗ ΚΑΙ ΤΕΧΝΙΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ με δ.τ. ΔΙΟΝ 

Α.Β.Ε.Τ.Ε. με ποσοστό έκπτωσης 38%, 
4) Κ/ΞΙΑ «ΠΑΓΩΝΗ ΑΤΕ-ΠΑΓΩΝΗ ΜΑΡΙΑ του 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΥ με ποσοστό έκπτωσης 30,12% 
5) ΕΝΩΣΗ ΤΩΝ ΕΤΑΙΡΕΙΩΝ Α0 ΣΙΔΗΡΟΔΡΟ-
ΜΙΚΑ ΕΡΓΑ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΡΓΟΛΗΠΤΙΚΗ ΚΑ-
ΤΑΣΚΕΥΑΣΤΙΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ με δτ ΣΙΔΗΡΟΔΡΟ-
ΜΙΚΑ ΕΡΓΑ ΑΤΕ, β) ΝΑΤΟΥΡΑ ΑΝΩΝΥΜΗ 
ΤΕΧΝΙΚΗ ΚΤΗΜΑΤΙΚΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΗ ΤΟΥ-
ΡΙΣΤΙΚΗ ΛΑΤΟΜΙΚΗ ΚΑΙ ΕΜΠΟΡΙΚΗ ΕΤΑΙ-
ΡΕΙΑ ΓΕΩΡΓΙΚΩΝ-ΚΤΗΝΙΑΤΡΙΚΩΝ ΕΙΔΩΝ 
ΚΑΙ ΠΕΡΙΒΑΝΤΟΛΟΓΙΚΩΝ ΜΕΛΕΤΩΝ» και το 
διακριτικό τίτλο «ΝΑΤΟΥΡΑ ΑΕ» με ποσοστό 
έκπτωσης 21,80%

Ο διαγωνισμός-δημοπράτηση έγινε τον 
Δεκέμβριο του 2021 (16/12), για να ακολουθή-
σει η αποσφράγιση των φακέλων και η ανακή-
ρυξη του προσωρινού αναδόχου (22.12.2021), 
που ήταν η εταιρία Μ&Κ ΤΕΧΙΚΑ ΕΡΓΑ Α.Ε.. 
Ωστόσο, η πρώτη επιλαχούσα εταιρία (ΚΟΙΝΟ-
ΠΡΑΞΙΑ P&C DEVELOPMENT SA-ΑΡΧΙΜΗΔΗΣ 
ΑΤΕ), άσκησε προσφυγή στην Αρχή Εξέτασης 
Προδικαστικών Προσφυγών (10.1.2022), με 
την απόφαση να εκδίδεται κατά πλειοψηφία 
θετική για αυτήν (8.3.2022). 

Τη σκυτάλη πήρε αμέσως ο προσωρινός 
ανάδοχος του έργου (Μ&Κ ΤΕΧΙΚΑ ΕΡΓΑ Α.Ε.) 
ασκώντας προσφυγή στο Διοικητικό Εφετείο 
κατά της απόφασης της Αρχής των Αθηνών (4ο 
Κλιμάκιο), η οποία εκδικάστηκε στις 16 Ιουνίου 
2022, με την απόφαση να εκδίδεται στις αρχές 
του περασμένου Νοεμβρίου (2022), η οποία 
δικαίωσε εκ νέου την εταιρία ΚΟΙΝΟΠΡΑΞΙΑ 
P&C DEVELOPMENT SA-ΑΡΧΙΜΗΔΗΣ ΑΤΕ.

ΑΝΑΠΛΑΣΗ ΟΔΟΥ ΕΠΤΑΠΥΡΓΙΟΥ:

Νέα προσφυγή μπλόκαρε το έργο...

Με το βάρος να επιρρίπτεται στην περιοχή του Αγ. Παύλου, 
όπου ανήκει το μεγαλύτερο και δυσκολότερο μέρος του έργου, 
εξελίσσονται οι εργασίες του μεγάλου προγράμματος της ανά-
πλασης και ηλεκτροφωτισμού κλιμάκων και πεζοδρόμων στον 
δήμο Νεάπολης-Συκεών, με παράλληλη φύτευση συνολικά 140 
νέων μεγάλων δένδρων και 366 θάμνων και καλλωπιστικών φυ-
τών, ενώ θα τοποθετηθούν καθιστικά παγκάκια και χαλύβδινος 
σκελετός στάθμευσης ποδηλάτων.

Το έργο, που είναι ενταγμένο στο Τεχνικό Πρόγραμμα 2022 
του δήμου Νεάπολης-Συκεών, είναι συνολικού  προϋπολογι-
σμού 2.480.000 ευρώ, και καλύπτεται εξ ολοκλήρου από το 
δημοτικό ταμείο, με το τελικό κόστος να ανέρχεται στο 1.189.482 
ευρώ μετά τη μεγάλη έκπτωση που σημειώθηκε κατά τον διαγω-
νισμό (52,04%). Το αποτέλεσμα αυτό καταδεικνύει την αξιοπιστία 
και φερεγγυότητα του δήμου, που -σε συνδυασμό με το υγιές 
δημοτικό ταμείο- αποτελεί πόλο έλξης των κατασκευαστριών 
εταιριών μεταξύ των οποίων αναπτύσσεται μεγάλος ανταγωνι-
σμός, που επιφέρει μεγάλες εκπτώσεις.

Η μελέτη αρχικά αφορούσε συνολικά 22 κλίμακες (σκαλοπα-
τάκια), πεζόδρομους και πεζοδρόμια στις Δ.Ε. Συκεών, Πεύκων 
και Αγ. Παύλου, για να αυξηθούν στις 25 έχοντας ενταχθεί στο 
πρόγραμμα και νέες περιοχές που είχαν ανάγκη παρεμβάσεων. 

Από την εγκατάσταση της αναδόχου κατασκευάστριας εται-
ρίας, που έγινε μετά την υπογραφή της σύμβασης (20.4.2022), τα 
ειδικά συνεργεία, κατόπιν συγκεκριμένων εντολών του δημάρ-
χου Σίμου Δανιηλίδη, έδωσαν προτεραιότητα στη Δ.Ε. Πεύκων, 
και ειδικότερα στον περιβάλλοντα χώρο του νέου σύγχρονου βι-
οκλιματικού 2ου Γυμνασίου, τόσο για τον πρασινισμό της περιο-
χής όσο -και κυρίως- για την ασφαλή κίνηση και προσέγγιση των 
μαθητών και εκπαιδευτικών στο νέο σχολικό συγκρότημα. Στο 
πλαίσιο αυτό εκτελέστηκε μια σειρά παρεμβάσεων, που εξελίσ-
σονταν υπό τη στενή παρακολούθηση του δημάρχου, ο οποίος 
επισκεπτόταν συχνά των χώρο και επέβλεπε τις εργασίες. Στο με-
ταξύ έχουν, επίσης, ολοκληρωθεί οι εργασίες στις οδούς Θράκης 
(Αγ. Παύλος) και Θειρών, Γενναδίου και Παγκάλου (Νεάπολης).

Το έργο
«Ένα ειδικό ζήτημα, που κυρίως απασχολεί την περιοχή του 

Αγ. Παύλου λόγω της τοπογραφικής ιδιομορφίας της, βρίσκεται 
στο δρόμο της οριστικής επίλυσής του τόσο με όρου ασφάλειας 
όσο και αισθητικής. Οι εργασίες εξελίσσονται ομαλά και πιστεύω 
ότι το έργο θα μπορέσει να ολοκληρωθεί πολύ νωρίτερα από τη 
συμβατικά προβλεπόμενη προθεσμία των 18 μηνών. Σ’ αυτό το 
διάστημα μπορεί να υπάρξει κάποια σχετική ταλαιπωρία των συ-
μπολιτών μας, για αυτό και ζητάμε την κατανόησή τους», δήλωσε 
ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης κατά την επίσκεψή του στις κλίμα-
κες της οδού Θράκης, όπου, συνοδευόμενος από τον αντιδήμαρ-
χο Τεχνικών Έργων Στέλιο Γκατζέ, τον δημοτικό σύμβουλο Νίκο 
Βαρσάμη, τον πρόεδρο της Δ.Κ. Κώστα Ταχτατζή και υπηρεσιακά 
στελέχη επιθεώρησε την πορεία των εργασιών. 

«Μιλάμε για μια ευρεία αστική αναζωογόνηση που θα συντε-
λεστεί με την ανάπλαση και την αναμόρφωση των κλιμάκων, που 
θα γίνει με σύγχρονα υλικά και θα εμπλουτιστούν με πράσινο, 
δημιουργώντας έτσι και χώρους πρασίνου. Είμαστε βέβαιοι ότι 
το τελικό αποτέλεσμα θα μας ανταμείψει όλους», συμπλήρωσε ο 
αντιδήμαρχος Στέλιος Γκατζές.

 Η δικαστική διαμάχη μεταξύ κατασκευαστριών εταιριών συνεχίζεται 
σε βάρος της έναρξης των εργασιών επιφέροντας νέα μεγάλη καθυστέρηση

Νέα δικαστική εμπλοκή!

Κι ενώ ο δήμος Νεάπολης-Συκεών ήταν έτοιμος να προχωρήσει στην 
υπογραφή της σύμβασης του έργου με τη νέα προσωρινή ανάδοχο 
εταιρία ΚΟΙΝΟΠΡΑΞΙΑ P&C DEVELOPMENT SA-ΑΡΧΙΜΗΔΗΣ ΑΤΕ, ήρθε 
μια τρίτη υποψήφια εταιρία (Κ/ΞΙΑ «ΠΑΓΩΝΗ ΑΤΕ-ΠΑΓΩΝΗ ΜΑΡΙΑ του 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΥ) να ασκήσει προδικαστική προσφυγή, με αποτέλεσμα το 
έργο να «παγώσει» εκ νέου, και για άγνωστο χρονικό διάστημα αυτή τη 
στιγμή. Η προσφυγή αυτή κατατέθηκε τον περασμένο Δεκέμβριο (2022) 
με τη δικάσιμο να ορίζεται στη 1 Φεβρουαρίου 2023.    

Τα διαδοχικά αυτά γεγονότα αυτομάτως «μπλόκαραν» εκ νέου την 
έναρξη των εργασιών, που είχε προβλεφθεί για τις αρχές Μαρτίου του 
2022, με συμβατικό χρόνο ολοκλήρωσης τους 18 μήνες.

Έτσι, το έργο για μια ακόμη φορά σταμάτησε πριν ξεκινήσει, με 
άγνωστο πλέον τον χρονικό ορίζοντα της «απελευθέρωσής» του από 
τις δικαστικές διαμάχες μεταξύ των υποψήφιων αναδόχων κατασκευα-
στριών εταιριών. Στην ήδη οκτάμηνη καθυστέρηση, υπάρχει φόβος ότι 
θα προτεθούν τουλάχιστον άλλοι δέκα χαμένοι μήνες, καθώς δεν απο-
κλείεται να υπάρξει και νέα προσφυγή στο Διοικητικό Εφετείο από «θι-
γόμενη» εταιρία, και με δεδομένο ότι το δικαστικό σύστημα λειτουργίας 
χαρακτηρίζεται από καθυστερήσεις στην έκδοση αποφάσεων.

«Πρόκειται δυστυχώς για μια εξέλιξη αρνητική καθώς ένα εμβλημα-
τικό έργο, που τόσο ανάγκη έχει ο δήμος μας και η κοινωνία, μετατίθεται 
για ακόμη μεγαλύτερο χρονικό διάστημα προς τα πίσω. Ενώ περιμένα-
με σχεδόν επί εξάμηνο την απόφαση του Διοικητικού Εφετείου επί της 
προσφυγής του προσωρινού αναδόχου, που τελικά δικαιώθηκε, κι ενώ 
ήμασταν έτοιμοι για την υπογραφή της σύμβασης, δυστυχώς ήρθε νέα 
προσφυγή που μπλόκαρε το έργο και είναι άγνωστο πότε αυτό θα ξε-
μπλοκαριστεί. Θα ξεπεράσουμε, όμως, κι αυτή την καθυστέρηση και το 
έργο θα γίνει και θα είναι το μεγαλύτερο στα χρονικά του δήμου μας», 
δηλώνει ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης, που παρακολουθεί τις εξελίξεις 
από κοντά.

Παρεμβάσεις αστικής 
αναζωογόνησης σε 25 περιοχές
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Γλυκά κατασκευές
και δώρα από τον Αι Βασίλη

Οι μικροί παρευρισκόμενοι στην εκδήλωση 
χάρηκαν ιδιαίτερα τη συμμετοχή τους αφού εί-
χαν την ευκαιρία να φτιάξουν Χριστουγεννιάτικα 
γλυκά και κατασκευές με τη βοήθεια της Σχολής 
Μαγειρικής & Ζαχαροπλαστικής  La Chef Levi. 
Στη συνέχεια ο Αι Βασίλης τους μοίρασε δώρα 
και λιχουδιές από αυτές που έφτιαξαν κι έτσι δεν 
έφυγε κανείς παραπονεμένος. 

Μ
ε αφορμή την Παγκόσμια ημέρα 
Μεταναστών ο δήμος Νεάπολης-
Συκεών οργάνωσε μία μεγάλη εκ-

δήλωση στο δημοτικό θέατρο Νεάπολης 
με αντικείμενο την ενεργό συμμετοχή με-
ταναστών/-τριών και προσφύγων/-ισσών  
στην κοινωνική ζωή του δήμου.

Στις ομιλίες τους όλοι οι συμμετέχοντες τό-
νισαν με έμφαση πως αυτό που απαιτείται για 
να αλλάξουν προς το καλύτερο τα πράγματα 
για μετανάστες και μετανάστριες, πρόσφυγες 
και προσφύγισσες είναι ο περιορισμός της 
γραφειοκρατίας, η δική τους διάθεση συμ-
μετοχής και η ενεργοποίηση των δήμων που 
είναι και οι φορείς διοίκησης οι οποίοι βρίσκο-
νται πιο κοντά σε κάθε δημότη άρα και στους 
μετανάστες.

Προλογίζοντας την εκδήλωση με κύριο 
ομιλητή τον καθηγητή του Τμήματος Πολιτικών 
Επιστημών του Αριστοτελείου Πανεπιστημίου 
Θεσσαλονίκης Θεόδωρο Χατζηπαντελή, η συ-
ντονίστρια της εκδήλωσης αναπλ. Προϊσταμέ-
νη Τμήματος Κοινωνικής Πολιτικής του δήμου 
και ψυχολόγος, Μάρω Βασσάρα αναφέρθηκε 
στον ρόλο που μπορεί να αναλάβει το Συμ-
βούλιο Ένταξης Μεταναστών και Προσφύγων 
που επανασυστήνεται στο δήμο Νεάπολης-
Συκεών. Όπως επισήμανε η κ. Βασσάρα ευχα-
ριστώντας και το Σχολείο Ελληνικής Γλώσσας 
για τη συμμετοχή του στην εκδήλωση αλλά και 
για το ρόλο του στην ένταξη των μεταναστών 
αφού η γλώσσα είναι κλειδί για τη συμμετοχή 
στα κοινά, «η Παγκόσμια Ημέρα Μεταναστών 

και Μεταναστριών είναι η αφορμή για να θυ-
μόμαστε τις αξίες που μας βοηθούν να συν-
διαμορφώσουμε μια κοινωνία συνοχής και 
ανεκτικότητας». Αναφερόμενη στην αξία της 
συζήτησης είπε ότι γίνεται για να αναζητηθούν 
οι καλές πρακτικές για τη διευκόλυνση της 
συμμετοχής μεταναστών/τριών και προσφύ-
γων/γισσών στην καθημερινή ζωή του τόπου. 

Ανοίγοντας την εκδήλωση ο δήμαρχος Νε-
άπολης-Συκεών Σίμος Δανιηλίδης αναφέρθηκε 
στην έννοια της φιλοξενίας και το πόσο σημα-
ντική ήταν στην αρχαιότητα αλλά και στον χρι-
στιανισμό τονίζοντας ότι στον δήμο μας «δεν 
περιμένουμε την Παγκόσμια Ημέρα Μετανά-
στη για να ασχοληθούμε με τους ανθρώπους 
που επέλεξαν ή αναγκάστηκαν να έρθουν 
στον τόπο μας γιατί ασχολούμαστε μαζί τους 
365 μέρες το χρόνο». Επιπλέον ο δήμαρχος 
τόνισε την ανάγκη η διεθνής κοινότητα μέσω 
των εργαλείων που διαθέτει να δείξει γρήγορα 
αντανακλαστικά και να διαμορφώσει πολιτικές 
και μόνιμες δομές επενδύοντας στη βελτίωση 
της ποιότητας ζωής των ανθρώπων που αλλά-
ζουν τόπο και νιώθουν κατατρεγμένοι.

Υποστήριξε επίσης ότι ο ίδιος δεν συμφω-
νεί με την επιλογή της κεντρικής κυβέρνησης 
να τονίζει ότι η χώρα μας δεν θέλει μετανά-
στες. Αυτό δεν σημαίνει «μπάτε σκύλοι αλέστε» 
αλλά θεσμικές και οργανωμένες πρωτοβουλίες 
όπως το πρόγραμμα REACT που υλοιποιήσα-
με πρώτοι μαζί με το δήμο Θεσσαλονίκης τότε 
για τη στέγαση των προσφύγων. Το πρόγραμ-
μα αυτό ολοκληρώνεται τώρα τον Δεκέμβριο 
και εξασφαλίσαμε δυστυχώς μόνο μία μικρή 

παράταση.
 «Στην κατεύθυνση αυτή, της συμπερίληψης 

των μεταναστών οι οποίοι φυσικά μπορούν να 
επιλέξουν την Ελλάδα ως χώρα επιλογής τους 
και το δήμο μας για να κάνουν τις οικογένειές 
τους να ζήσουν και να εργαστούν στοχεύει και 
η επανασύσταση και λειτουργία του Συμβουλί-
ου Ένταξης Μεταναστών και Προσφύγων, ενός 
συμβουλευτικού τοπικού οργάνου που έχει 
την αρμοδιότητα να προτείνει στο Δημοτικό 
Συμβούλιο  την ανάπτυξη τοπικών δράσεων 
προώθησης της ομαλής κοινωνικής ένταξης 
των μεταναστών και προσφύγων για την επί-
λυση των προβλημάτων που αυτοί αντιμετω-
πίζουν».

Η Ελλάδα ξέρει από μετανάστευση
Από την πλευρά του ο καθηγητής του Τμή-

ματος Πολιτικών Επιστημών του Αριστοτελεί-
ου Πανεπιστημίου Θεσσαλονίκης Θόδωρος 
Χατζηπαντελής επισήμανε ότι η χώρα μας 
γνωρίζει τη μετανάστευση από όλες τις πλευ-
ρές αφού οι Έλληνες από τη δεκαετία του 1920 
έφευγαν μετανάστες στην Αμερική μετά τον εμ-
φύλιο του ‘49 στην Ευρώπη ενώ μετά το ‘89 και 
την πτώση των ολοκληρωτικών καθεστώτων 
στην Ανατολική Ευρώπη η Ελλάδα έγινε τόπος 
υποδοχής. 

Δύο είναι οι σημαντικές έννοιες που πρέπει 
να έχουμε στο νου μας όταν μιλάμε για τη μετα-
νάστευση και αυτές είναι η άρση των αποκλει-
σμών και η ενσωμάτωση. «Όχι στα γκέτο, ναι 
στην συμμετοχή, την παρέμβαση τις προτάσεις 
για να λυθούν προβλήματα όπως η ανεργία ο 

βιοπορισμός και η στέγαση», συμπλήρωσε ο 
κ. Χατζηπαντελής. Μίλησε για την κρίση πολι-
τικής αντιπροσώπευσης που παρατηρείται όχι 
μόνο μεταξύ των μεταναστών αλλά σε αυτούς 
τους πληθυσμούς το πρόβλημα είναι εντονό-
τερο και τόνισε την ανάγκη της συμμετοχής 
των μεταναστών μέσα από το Συμβούλιο Με-
ταναστών και Προσφύγων. Μάλιστα επισήμα-
νε ότι σε ποσοστό 85% η καθημερινότητά μας 
και η βελτίωσή της εξαρτάται 
από τους δήμους και αυτό είναι 
σημαντική επισήμανση για το 
ρόλο που μπορεί να παίξει το 
Συμβούλιο.

Παρεμβαίνοντας μετανά-
στες και μετανάστριες από το 
κοινό αναφέρθηκαν στην γρα-
φειοκρατία που εμποδίζει πολ-
λές φορές την ομαλή ένταξη 
τους στην κοινωνική ζωή και 
την εύρεση εργασίας η οποία 
συνήθως αφορά την κεντρική 
κυβέρνηση και τις Περιφέρειες. 

Στις «Δράσεις του δήμου 
Νεάπολης-Συκεών για την κοι-
νωνική ένταξη των μεταναστών/-τριών και τη 
συμμετοχή του δήμου στο ευρωπαϊκό έργο 
Migrant Voices Heard» εστίασε η αντιδήμαρ-
χος Κοινωνικής Πολιτικής του δήμου Ιωάννα 
Αλεξιάδου. Όπως επισήμανε στο δήμο Νεά-
πολης Συκεών με περίπου 100.000 κατοίκους 
υπολογίζεται ότι ζουν 5.000-7.000 μετανάστες 
από την Αλβανία, την Αρμενία τη Ρωσία και 
άλλες χώρες της πρώην ΕΣΣΔ.  

Η κ. Αλεξιάδου αναφέρθηκε αρχικά σε όλες 
τις δομές που λειτουργούν στον δήμο στο πλαί-
σιο της πρωτοποριακής και συμπεριληπτικής 
κοινωνικής πολιτικής που ασκεί με σεβασμό στα 
ανθρώπινα δικαιώματα προσφύγων και μετανα-
στών. «Το κοινωνικό παντοπωλείο, το κοινωνικό 
φαρμακείο, οι τέσσερις συμβουλευτικοί σταθμοί 
μας (ανά δημοτική ενότητα) παρέχουν ολιστική 
στήριξη σε θέματα στέγασης, εύρεσης εργασίας 

αλλά και διαχείρισης άγχους 
και ψυχολογικής στήριξης προς 
τους μετανάστες.

Αναφερόμενη στο Τοπικό 
Συμβούλιο Μεταναστών που 
λειτουργεί στο δήμο από το 
2007 αλλά και στο Σχολείο 
Ελληνικής Γλώσσας και τη 
συμβολή τους στις δράσεις 
ένταξης μεταναστών/τριών και 
προσφύγων/ισσών υπογράμ-
μισε την ανάγκη να γίνουν 
αυτοί οι άνθρωποι ορατοί από 
την υπόλοιποι κοινωνία. Τέ-
λος μίλησε για το πρόγραμμα 
HELIOS που χρηματοδοτεί το 

υπουργείο Μετανάστευσης και Ασύλου και ο 
Διεθνής Οργανισμός Μετανάστευσης και στηρί-
ζει τους μετανάστες/τριες σε θέματα στέγασης, 
ένταξης, απασχόλησης και αλληλεπίδρασης 
με την κοινωνία αλλά και το ευρωπαϊκό έργο 
Migrant Voices Heard» στο οποίο συμμετέχει 
ενεργά ο δήμος. Το Συμβούλιο Ένταξης Μετα-
ναστών θα ενεργοποιηθεί με 11 μέλη που θα 
επιλέξει το δημοτικό συμβούλιο και θα είναι ο 

συνδετικός κρίκος με τη δημοτική αρχή.

Η συμμετοχή έχει σημασία
Στην εμπειρία και τις δράσεις του Συμβουλί-

ου Ένταξης Μεταναστών και προσφύγων δήμου 
Θεσσαλονίκης αναφέρθηκε το μέλος του Φωτει-
νή Σιέχου, η οποία ανέφερε χαρακτηριστικά πα-
ραδείγματα που αποδεικνύουν ότι η συμμετοχή 
έχει νόημα. Η κ. Σιέχου η οποία εδώ και 30 χρό-
νια ζει στην πόλη μας, περιέγραψε πώς ξεκίνησε 
η συμμετοχή της στα κοινά μέσα από σύλλογο 
αποφοίτων Αλβανικής καταγωγής πώς λύθηκαν 
προβλήματα όπως ο τρόπος αναγραφής της λέ-
ξης Θεσσαλονίκη που αναφερόταν ως Selanic 
από τις αρχές της Αλβανίας και δεν γινόταν δεκτή 
από τις ελληνικές αρχές δημιουργώντας προβλή-
ματα -ελέω γραφειοκρατίας- στα παιδιά μετανα-
στών που επισκέπτονταν τους παππούδες τους 
στην Αλβανία. Η κ. Σιέχου αναφέρθηκε επίσης και 
στη σημασία του να μαθαίνουν την μητρική τους 
γλώσσα τα παιδιά που γεννιούνται στη χώρα μας 
από γονείς μετανάστες. 

Τέλος η εκπρόσωπος του Προγράμματος 
HELIOS που υλοποιεί ο Διεθνής Οργανισμός Με-
τανάστευσης Νατάσσα Τσιαΐρη ξεκίνησε γλαφυρά 
την παρουσίαση των δράσεων του προγράμμα-
τος τονίζοντας τη σημασία του με τη χρήση μίας 
ισπανικής ρήσης που παρομοιάζει τον κόσμο με 
ένα μαντήλι για να δείξει πώς όλοι μπορούμε να 
βρεθούμε παντού κάποια στιγμή της ζωής μας. 

Γι’ αυτό και η αντιμετώπιση του καθένα και 
της καθεμιάς ως ισότιμου πολίτη είναι ανθρώπινο 
δικαίωμα και πρέπει να γίνεται σεβαστό παντού 
και πάντα. 

Στο δήμο
Νεάπολης-Συκεών 
καθημερινά
είναι η μέρα 
των Μεταναστών 
και Μεταναστριών

 Στη σημασία της συμμετοχής 
και της ενεργοποίησης του Συμβουλίου 
Ένταξης Μεταναστών και Προσφύγων
στο δήμο εστίασαν οι ομιλητές

«Ασχολούμαστε καθημερινά και ουσιαστικά με 
τους μετανάστες και τις μετανάστριες με στόχο τη 
συμπερίληψή τους στην κοινωνική ζωή του τόπου 
μας», τόνισε ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης

Ο Θ. Χατζηπαντελής.
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  Σίμος Δανιηλίδης: «Η αύξηση του αστικού πρασίνου είναι μονόδρομος. Ενισχύουμε το πράσινο σε όλα τα επίπεδα 
- Μεταμορφώνουμε τον δήμο μας- Βελτιώνουμε το μικροκλίμα- Αναβαθμίζουμε την ποιότητα ζωής μας»

ΔΗΜΟΣ ΝΕΑΠΟΛΗΣ-ΣΥΚΕΩΝ: ΠΡΑΣΙΝΟΣ ΔΗΜΟΣ

«Επίθεση» πρασίνου με 143.102 νέες φυτεύσεις
σε δρόμους, πάρκα, σχολεία, ταράτσες

Γράφει η Αλεξία Τσαουλίδου

«Η καλύτερη χρονική στιγμή να φυτέψεις ένα δέντρο 
είναι 20 χρόνια πριν. Η επόμενη καλύτερη στιγμή εί-
ναι τώρα» λέει μία κινέζικη παροιμία, τη φιλοσοφία 

της οποίας ενστερνίζεται στην πράξη η δημοτική αρχή Νεάπολης-
Συκεών, δημιουργώντας σταθερά και στοχευμένα μια οικολογική 
ασπίδα για την προστασία και την ποιότητα του περιβάλλοντος.

Με νέες δυναμικές παρεμβάσεις, που έρχονται να προστε-
θούν στις ήδη υπάρχουσες και υλοποιούμενες, ο δήμος Νεάπο-
λης-Συκεών παρεμβαίνει για τη βελτίωση του μικροκλίματος στο 

σύνολο της περιοχής, ενισχύοντας σταθερά και οργανωμένα 
το πράσινο σε όλα τα επίπεδα και υλοποιώντας κυ-

ριολεκτικά μία…επίθεση πρασίνου με συνολικά 
143.102 νέες φυτεύσεις δέντρων, δενδρυλ-

λίων, θάμνων, καλλωπιστικών και αρω-
ματικών φυτών σε δρόμους, πεζο-

δρόμια, παρτέρια, πάρκα, σχολεία, 
ταράτσες, μεταμορφώνοντας ου-

σιαστικά την εικόνα του δήμου 
και αναβαθμίζοντας ριζικά το 

επίπεδο ποιότητας ζωής των 
κατοίκων, με έμφαση στο 
μέλλον και τη νέα γενιά. 

«Η αύξηση του αστικού 
πρασίνου είναι μονό-
δρομος» τονίζει εμφατικά 
ο δήμαρχος Νεάπολης-

Συκεών Σίμος Δανιηλίδης, 
σημειώνοντας ότι «ενι-

σχύουμε με κάθε τρόπο 
το πράσινο στην πόλη μας 
σε όλα τα επίπεδα». «Μετα-

μορφώνουμε τον δήμο μας. 
Βελτιώνουμε το μικροκλίμα. 

Αναβαθμίζουμε την ποιότητα ζωής 
μας» τονίζει χαρακτηριστικά, καλώ-

ντας τους κατοίκους να συστρατευ-
τούν σ’ αυτή την προσπάθεια, υπογραμ-

μίζοντας, παράλληλα, ότι «οι παρεμβάσεις 
αυτές χρειάζονται την αγάπη και την φροντίδα 

όλων και η προστασία τους από κακή χρήση και βαν-
δαλισμούς είναι ευθύνη όλων μας».

Όπως επισημαίνει ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης, «είναι γνω-
στό ότι η Θεσσαλονίκη είναι η χειρότερη πόλη στην Ευρώπη σε 
αιωρούμενα καρκινογόνα μικροσωματίδια και η τελευταία πόλη 
στην αναλογία τετραγωνικών μέτρων πρασίνου ανά κάτοικο. 
Στην πόλη της Θεσσαλονίκης σε κάθε κάτοικο αναλογούν μόλις 
2,14 τ.μ., όταν ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας έχει θεσπίσει ως 

ελάχιστο όριο τα 9 τ.μ./κ. Στη Θεσσαλονίκη υπάρχουν περίπου 
350.000 κατοικίες και πολλές χιλιάδες δημοτικών και δημόσιων 
κτιρίων, στα οποία εάν δημιουργούσαμε τουλάχιστον 10 τ.μ. 
πρασίνου, τότε η αναλογία ανά κάτοικο αυτόματα θα υπερδι-
πλασιαζόταν, αφού θα αποκτούσαμε συνολικά 3.500.000 νέα 
τ.μ. πρασίνου». «Ο δήμος μας δίνει σταθερά τη μάχη για την 
προστασία του περιβάλλοντος με μια σειρά δράσεων και προ-
γραμμάτων, μέσα από την αύξηση του πρασίνου στους κοινό-
χρηστους χώρους, που αναβαθμίζονται με τη δημιουργία βιο-
κλιματικών πάρκων αναψυχής, όπως επίσης και τη δημιουργία 
των πράσινων δωμάτων στις ταράτσες των δημοτικών κτιρίων. 
Στόχος μας είναι η βελτίωση και η ποιοτική αναβάθμιση του μι-
κροκλίματος της περιοχής προς όφελος της ποιότητας ζωής των 
κατοίκων, προσθέτοντας χιλιάδες τετραγωνικά μέτρα πρασίνου. 
Κι αυτά μπορούν να γίνουν ακόμη περισσότερα με τη σύμπραξη 
και των συμπολιτών μας, χωρίς να απαιτείται ιδιαίτερος κόπος 
και μεγάλο κόστος, όπως για παράδειγμα και μέσα από τον 16ο  
Διαγωνισμό του δήμου μας για το ομορφότερο μπαλκόνι, ταρά-
τσα και κήπο, τον μεγάλο φιλοπεριβαλλοντικό θεσμό μας που 
επανήλθε με μεγάλη επιτυχία μετά από απουσία ετών. Πρότασή 
μας, μάλιστα, και προς τους άλλους αυτοδιοικητικούς φορείς της 
πόλης είναι ο θεσμός να αποκτήσει μητροπολιτικό χαρακτήρα 
για ολόκληρη την πόλη της Θεσσαλονίκης» υπογραμμίζει ο δή-
μαρχος, προσθέτοντας ότι «μικροί ελεύθεροι χώροι δόμησης, 
μεγάλα πάρκα, χώροι αναψυχής αλλά και περιαστικό πράσινο, 
όλα μαζί συμποσούμενα αποτελούν μια οικολογική ασπίδα, δη-
μιουργώντας ένα μόνιμο πλέγμα προστασίας για την ποιότητα 
του περιβάλλοντος». 

«Φυσικά, δεν θα μπορούσα, στο πλαίσιο αυτό, να μην ανα-
φερθώ και στην απόφαση που πρέπει να ληφθεί για τη μεταφορά 
της ΔΕΘ στον συγκεκριμένο χώρο που έχει προταθεί στη Σίνδο. 
Η διατήρηση της , άλλωστε, στο κέντρο, μπορεί να χαρακτηριστεί 
έως και εγκληματική, αν αναλογιστούμε τα στοιχεία που κατα-
τάσσουν τη Θεσσαλονίκη στην τελευταία θέση της Ευρώπης ως 
προς την αναλογία πρασίνου ανά κάτοικο, με την πυκνή δόμη-
ση και τις κακές συνθήκες κυκλοφορίας να επιβαρύνουν ακόμα 
περισσότερο το περιβάλλον και την ποιότητα ζωής» προσθέτει ο 
κ. Δανιηλίδης.

«Η πόλη μας, για να ανασάνει, χρειάζεται πράσινο. Χρειάζεται 
οργανωμένη αναδάσωση, χρειάζεται ένα μητροπολιτικό πάρκο 
που θα συνδέει το θαλάσσιο μέτωπο με το περιαστικό δάσος του 
Σέιχ-Σου και τον μεγάλο αρχαιολογικό και βυζαντινό περίπατο, 
χρειάζεται επέκταση του περιαστικού δάσους με τη δημιουργία 
ενός «πράσινου πετάλου» που θα λειτουργεί ως προστατευτικός 
μανδύας και θα συνεχίζει το πράσινο του Σέιχ-Σου έως τη Σίν-
δο και το Καλοχώρι, «περνώντας» πάνω από τη νέα εξωτερική 
περιφερειακή οδό, συμπεριλαμβάνοντας τις περιοχές του 424 
ΓΣΝ, του νοσοκομείου Παπαγεωργίου, της Ν. Ευκαρπίας και του 
ΤΙΤΑΝ» προσθέτει. 

ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ

«Ένας από τους άξονες 
που έχουμε βάλει ως δή-
μος είναι να αυξήσουμε το 
πράσινο όσο το δυνατόν 
περισσότερο με μία πλει-
άδα έργων και δράσεων. 
Βρίσκουμε στην πράξη τρό-
πους να αποκτήσει περισσό-
τερο πράσινο ο δήμος μας, 
να ομορφύνουν τα γκρίζα 
κτήρια, να αναβαθμιστεί το 
μικροκλίμα, να δημιουργη-
θούν εικόνες διαφορετικές 
στην καθημερινότητα των 
κατοίκων και καλούμε και 
τον κόσμο, μέσα από διά-
φορες δραστηριότητες να 
συμμετέχει σε αυτή την προ-
σπάθεια» δηλώνει ο αντι-
δήμαρχος Τεχνικών Έργων 
Στέλιος Γκατζές.

Από την πλευρά της, η 
αντιδήμαρχος Περιβάλλο-
ντος Παρή Γενίτσαρη ση-
μειώνει ότι «η αύξηση του 
αστικού πρασίνου είναι μο-
νόδρομος για τον περιορι-
σμό των αρνητικών επιπτώ-
σεων της αστικοποίησης και 
της κλιματικής αλλαγής ώστε 
να καταστούν οι πόλεις μας 
ανθεκτικές σε αυτές τις αλ-
λαγές. Αναγνωρίζοντας ότι 
ο ρόλος του αστικού πρα-
σίνου είναι θεμελιώδης για 
την ποιότητα ζωής όλων 
μας στην πόλη μας δεν είναι 
άλλος ο στόχος μας παρά 
η συνεχής ενίσχυσή του 
μέσα από τη διαμόρφωση 
νέων χώρων πρασίνου, τον 
εμπλουτισμό των νέων φυ-
τεύσεων και την περιβαλλο-
ντική ευαισθητοποίηση των 
πολιτών».
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16ος Διαγωνισμός για το ομορφότερο 
μπαλκόνι, ταράτσα και κήπο

Πρόκειται για την πραγματοποίηση του 16ου 
Διαγωνισμού για το ομορφότερο μπαλκόνι, 
ταράτσα και κήπο, του μεγάλου φιλοπερι-
βαλλοντικού θεσμού που επανήλθε μετά από 
απουσία ετών και στον οποίο μπορούσαν να 
συμμετάσχουν όλοι οι δημότες και οι κάτοικοι 
στον δήμο, με στόχο να ευαισθητοποιηθούν, 
να ενεργοποιηθούν και να συστρατευτούν χι-
λιάδες οικογένειες του δήμου προς την κατεύ-
θυνση για τη βελτίωση του μικροκλίματος στο 
σύνολο της περιοχής, ενισχύοντας το πράσινο 
σε όλα τα επίπεδα.

Πρόταση, μάλιστα, του δημάρχου Σίμου 
Δανιηλίδη και προς τους άλλους αυτοδιοι-
κητικούς φορείς της πόλης είναι ο θεσμός να 
αποκτήσει μητροπολιτικό χαρακτήρα για ολό-
κληρη την πόλη της Θεσσαλονίκης, με στόχο 
τη βελτίωση και ποιοτική αναβάθμιση της ποι-
ότητας ζωής του συνόλου των κατοίκων.

Ο φετινός 16ος Διαγωνισμός ολοκληρώθη-
κε στα μέσα Νοεμβρίου με την απονομή των 
βραβείων, ενώ όπως σημείωσε η αντιδήμαρ-
χος Πρασίνου Παρή Γενίτσαρη «ήδη δρομολο-
γείται ο Διαγωνισμός και για το 2023, ο οποίος 
σχεδιάζουμε να επεκταθεί, να αναβαθμιστεί 
και να περιλαμβάνει δια ζώσης και διαδικτυα-
κά εργαστήρια για παιδιά και ενήλικες σχετικά 
με την αστική κηπουρική και την αστική γεωρ-
γία, διαρκή ενημέρωση, πληροφόρηση και 
συμβουλευτική από την υπηρεσία Πράσινου, 
καθώς και την τοποθέτηση μιας εγκατάστασης 
στη Δενδροφυτεία για τη διαμόρφωση πρότυ-
πων «πράσινων μπαλκονιών» με ποικιλία φυ-
τεύσεων, επισκέψιμα με στόχο την εκπαίδευση 
και την αισθητική καλλιέργεια».

Περιβαλλοντικός ανασχεδιασμός- 
πρασινισμός της οδού Επταπυργίου, 
50 κάθετων οδών και 5 πάρκων 
της ευρύτερης περιοχής 

Το μεγαλύτερο έργο ανάπλασης που έχει σχεδι-
αστεί διαχρονικά στον δήμο Νεάπολης-Συκεών 
και αφορά τον περιβαλλοντικό ανασχεδιασμό-
πρασινισμό της οδού Επταπυργίου, της Καρό-
λου Κουν και τμήματος της Ρήγα Φεραίου, όπως 
και 50 παράπλευρων οδών, έργο που αφορά 
συνολικά 10 χιλιόμετρα ανάπλασης, το 1/5 δη-
λαδή της Δ.Ε. Συκεών, η ολοκλήρωση του οποί-
ου θα αλλάξει ριζικά την εικόνα του δήμου και 
θα βελτιώσει θεαματικά την ποιότητα ζωής των 
πολιτών (προϋπολογισμός 15,74 εκατ. ευρώ εξ 
ολοκλήρου από το πρόγραμμα ΕΣΠΑ 2014-2020 
(ΟΧΕ)). Στο πλαίσιο του έργου, για την άθληση 
και την αναψυχή κατοίκων και επισκεπτών, κα-
θώς και για την αλλαγή του μικροκλίματος, θα 
πραγματοποιηθεί ανακατασκευή τριών μεγά-
λων πάρκων της περιοχής, με ιδιαίτερα «πράσι-
νες» και οικολογικές προδιαγραφές και στοιχεία, 
τα οποία θα ενισχυθούν με τη δημιουργία νέων 
χώρων πρασίνου και τις 10.935 συνολικά φυ-
τεύσεις, 1.661 νέων μεγάλων δένδρων, 8.034 
θάμνων και 1.240 καλλωπιστικών φυτών.

Πάρκο Μνήμης

Πρόκειται για ένα νέο βιοκλιματικό πάρκο 
και χώρου πρασίνου συνολικής έκτασης 
1.417 τ.μ., το οποίο βρίσκεται στην περιοχή 
της Λαϊκής Αγοράς, και περικλείεται από τη 
λεωφόρο Ανδρέα Παπανδρέου και τις οδούς 
Ρήγα Φεραίου-Αναξαγόρα-Ναυπάκτου συν-
δέοντας τις Δ.Ε. Συκεών και Νεάπολης, στο 
οποίο θα δημιουργηθεί και το Μνημείο για 
τη Γενοκτονία των Ελλήνων της Μικράς Ασίας 
και του Πόντου. Το έργο, προϋπολογισμού 
669.000 ευρώ, κατάφερε η δημοτική Αρχή 
να το εντάξει στο ΕΣΠΑ, και συγκεκριμένα 
στο πρόγραμμα των Ολοκληρωμένων Χω-
ρικών Επενδύσεων (Ο.Χ.Ε.) στο πλαίσιο της 
Βιώσιμης Αστικής Ανάπτυξης για τη Θεσσα-
λονίκη, που αποσκοπεί στον πρασινισμό και 
στην αύξηση των δημόσιων χώρων, τα οποία 
χρηματοδοτούνται από το ΕΤΠΑ (Ευρωπαϊκό 
Ταμείο Περιφερειακής Ανάπτυξης). Εκτός από 
την φύτευση χλοοτάπητα, πραγματοποιήθη-
καν άλλες 350 συνολικά φυτεύσεις και συ-
γκεκριμένα 50 νέων μεγάλων δένδρων, 200 
θάμνων και αναρριχητικών φυτών και 100 
ποωδών καλλωπιστικών φυτών.  

Συντήρηση διαμορφωμένων 
χώρων πρασίνου

Παράλληλα, στο πλαίσιο του Έργου τριε-
τούς συντήρησης διαμορφωμένων χώρων 
πρασίνου στο δήμο (πάρκα, παρτέρια, νησί-
δες, άλση, παιδικές χαρές, σχολεία, δημοτικά 
κτίρια), προβλέπεται η προμήθεια συνολικά 
60.000 νέων φυτών. Το ποσοστό, μάλιστα, 
των χώρων πρασίνου που αφορά η συγκεκρι-
μένη ανάθεση εργασίας συντήρησης αριθμεί 
περίπου το 60% των υπό συντήρηση χώρων 
πρασίνου του δήμου. Συγκεκριμένα, προβλέ-
πεται η ανάθεση εργασίας συντήρησης σε 57 
(πενήντα επτά) ενότητες χώρων πρασίνου 
στη ΔΕ Πεύκων, 135 (εκατό τριάντα πέντε) 
ενότητες χώρων πρασίνου στη ΔΕ Συκεών και 
ΔΕ Αγ. Παύλου και 42 (σαράντα δύο) ενότητες 
χώρων πρασίνου στη ΔΕ Νεάπολης.

Πράσινες αρωματικές ταράτσες 

Σε κήπους μετέτρεψε τις ταράτσες τεσσάρων δη-
μοτικών του κτιρίων ο δήμος Νεάπολης-Συκεών, 
τοποθετώντας 10.410 καλλωπιστικά και αρωματι-
κά φυτά (θυμάρι, λεβάντα, δυόσμο, μέντα, ρίγα-
νη, μαντζουράνα, κ.ά.) σε συνολική έκταση 930 
τετραγωνικών μέτρων, προσφέροντας χρώμα 
στα οικοδομήματα, δημιουργώντας ευχάριστη 
εικόνα και βελτιώνοντας το μικροκλίμα της πε-
ριοχής. Μετά τις αναγκαίες μελέτες στατικότητας, 
μόνωσης αλλά και γεωπονικές, ο δήμος επέλεξε 
το κτίριο που στεγάζονται οι Τεχνικές Υπηρεσίες 
του δήμου στις Συκιές, το κτίριο που φιλοξενεί 
το Δημοτικό Ωδείο στη Νεάπολη, το κτίσμα των 
Κοινωνικών Υπηρεσιών στη Δ.Κ. Αγίου Παύλου 
και το κτίριο στην οδό Κομνηνών, όπου στεγάζε-
ται το Πολιτιστικό Κέντρο του δήμου. Το κόστος 
του έργου έφτασε στις 262.000 ευρώ, ποσό που 
καλύφθηκε από το πρόγραμμα ΕΣΠΑ. 

2ο Γυμνάσιο Πεύκων 

Το σύγχρονο και πλήρες σχολικό συγκρότημα 
του 2ου 12θέσιου Βιοκλιματικού Γυμνάσιου 
Πεύκων που παραδόθηκε στην εκπαιδευτική 
κοινότητα με την έναρξη της νέας σχολικής χρο-
νιάς, αναμένεται να αποτελέσει τον πυρήνα ενός 
νέου πράσινου θύλακα στην περιοχή. Μετά την 
ολοκλήρωση της κατασκευής του κτιρίου, του 
κλειστού Γυμναστηρίου και του περιβάλλοντος 
χώρου, δημιουργήθηκαν οι υποδομές για τον 
πρασινισμό της περιοχής και πέριξ των εγκατα-
στάσεων του 2ου Γυμνασίου, όπου θα φυτευ-
τούν 70 αειθαλή δένδρα, 463 θάμνοι και 278 
καλλωπιστικά-αρωματικά φυτά (συνολικά 811 
νέες φυτεύσεις).  Να σημειωθεί ότι ο αρχικός 
σχεδιασμός των φυτεύσεων ήταν περιορισμέ-
νος αναλογικά με την περιοχή (συνολικά 380 
δένδρα και θάμνοι), για να επεκταθεί σε μεγάλη 
κλίμακα -και σχεδόν να διπλασιαστεί- μετά την 
επιμονή και τις εντολές του δημάρχου Σίμου 
Δανιηλίδη, δημιουργώντας δεκάδες νέους χώ-
ρους για εκατοντάδες φυτεύσεις δένδρων, θά-
μνων, αρωματικών λουλουδιών, κ.λπ..

Το Πάρκο των Ήχων

Σε μια από τις πιο γνωστές παλιές γειτονιές του 
δήμου, στη Δροσιά, παίζοντας με τα μουσικά 
όργανα και το υγρό στοιχείο, δημιουργήθηκε 
ένα Πάρκο τριών στρεμμάτων, που αναβαθμί-
ζει την εικόνα όλης της περιοχής. Περιβαλλό-
μενο από τις οδούς Μεσολογγίου, Πλαστήρα, 
Λευκάδος και Μελίνας Μερκούρη, το Πάρκο 
Ήχων (συνολικός προϋπολογισμός 958.000 
ευρώ, το μεγάλο τμήμα του πάρκου καλύπτεται 
από το ΕΣΠΑ και 280.000 ευρώ για το υπόλοιπο 
τμήμα που καλύπτεται από πόρους του δημοτι-
κού ταμείου) αιτιολογεί το όνομα του από την 
τοποθέτηση σε αυτό μουσικών οργάνων και 
συμπληρώνεται από σιντριβάνι με παγκάκια, 
ειδικούς διαδρόμους και πέργκολες. Από τα 
τρία στρέμματα της έκτασης, τα δύο αποτελούν 
χώρο πρασίνου με συνολικά 290 φυτά (40 νέα 
μεγάλα δέντρα και 250 θάμνοι, καλλωπιστι-
κά φυτά και αναρριχόμενα) να δίνουν χρώμα 
στους ήχους των οργάνων, ενώ συνυπολογί-
ζοντας και τον πρασινισμό της παρακείμενης 
νησίδας της Μεσολογγίου ο συνολικός αριθμός 
φυτεύσεων στην περιοχή φτάνει στις 316.

Εκτεταμένες παρεμβάσεις σε 22 
περιοχές με κλίμακες (σκαλοπατάκια) 

Ένα ακόμη έργο, που είναι ενταγμένο στο Τε-
χνικό Πρόγραμμα 2022 του δήμου Νεάπο-
λης-Συκεών, είναι το έργο της ανάπλασης και 
ηλεκτροφωτισμού κλιμάκων και πεζοδρόμων, 
προϋπολογισμού 2.480.000 ευρώ, που καλύ-
πτεται εξ ολοκλήρου από το δημοτικό ταμείο. 
Αυτό αφορά συνολικά 22 περιοχές με κλίμακες 
(σκαλοπατάκια), πεζόδρομους και πεζοδρό-
μια στις Δ.Ε. Αγ. Παύλου, Πεύκων και Συκεών, 
όπου θα φυτευτούν συνολικά 140 νέα μεγάλα 
δένδρα και 366 θάμνοι και καλλωπιστικά φυτά, 
ενώ θα τοποθετηθούν καθιστικά παγκάκια και 
χαλύβδινοι σκελετοί στάθμευσης ποδηλάτων 
και φωτιστικά LED.

Δενδροφυτεύσεις 

Η πιο πρόσφατη περιλαμβάνει 65 νέα δέντρα, 
καλλωπιστικές δαμασκηνιές (προύνοι) και 
σφενδάμους στην περιοχή Στρεμπενιώτη.

Προμήθεια φυτών, δενδρυλλίων και 
έτοιμου χλοοτάπητα για τις ανάγκες 
της Υπηρεσίας Πρασίνου του δήμου

Μουριές, πλάτανοι, κυπαρίσσια, ιβίσκοι, μα-
νώλιες, λαγκερστρέλιες, σφένδαμοι, καλλω-
πιστικές δαμασκηνιές, φλαμουριές, ροδιές, 
λεμονιές, ελιές, τούγιες, γιασεμιά, κισσοί είναι 
κάποια μόνο από τα συνολικά 51.960 δέντρα 
και φυτά που θα προμηθευτεί ο δήμος Νεάπο-
λης-Συκεών για τις ανάγκες της Υπηρεσίας Πρα-
σίνου του δήμου, σε χρονικό ορίζοντα 3ετίας. 
Πιο συγκεκριμένα, η προμήθεια αφορά 3.600 
καλλωπιστικά δένδρα, 21.000 καλλωπιστικούς 
θάμνους, 300 αναρριχώμενα φυτά, 60 φυτά 
εσωτερικού χώρου, 27000 ποώδη και πολυετή 
φυτά καθώς και 45.000 τ.μ. έτοιμου χλοοτάπητα 
για την αντιμετώπιση των αναγκών επέκτασης 
και συντήρησης χώρων πρασίνου, πάρκων, 
παρτεριών,  δενδροστοιχιών και περιβαλλό-
ντων χώρων δημοτικων κτιρίων.

Πάρκο Ρουμανικών 

Η ανάπλαση του Πάρκου των Ρουμανικών, του 
δεύτερου μεγαλύτερου πνεύμονα πρασίνου 
της Δ.Ε. Νεάπολης, μετά την περιοχή Στρεμπε-
νιώτη, έχει ήδη αλλάξει και αναβαθμίσει ριζι-
κά και εντυπωσιακά την εικόνα της ευρύτερης 
περιοχής, προσθέτοντας πράσινο στο περι-
βαλλοντικό ισοζύγιο και αναβαθμίζοντας την 
ποιότητα ζωής των κατοίκων. Πρόκειται για μία 
ολοκληρωμένη παρέμβαση περιβαλλοντικού 
χαρακτήρα, ένα νέο πάρκο υψηλής αισθητι-
κής και πολυλειτουργικής χρήσης, έκτασης 5,3 
στρεμμάτων, από τα οποία τα 2,5 στρέμματα κα-
λύπτονται από πράσινο, αφού εκτός από τα 100 
δένδρα που προϋπήρχαν, κατόπιν επιμονής 
του δημάρχου, φυτεύτηκαν επιπλέον δέντρα, 
θάμνοι και καλλωπιστικά φυτά, με τον συνολικό 
αριθμό να αγγίζει τις 2994 φυτεύσεις.
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Ανοχύρωτη πόλη η Θεσσαλονίκη
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  Η Θεσσαλονίκη 
έχει αφεθεί έρμαιο 
στις δυνάμεις της 
φύσης. Είναι μια 
πόλη,  που έχει 
ήδη σηκώσει τα χέ-
ρια ψηλά και έχει 
παραδοθεί αμαχητί 
στις πλημμύρες 
που προκαλούν 
οι έντονες βροχο-
πτώσεις, άμεσο 
αποτέλεσμα της 
κλιματικής κρίσης.

Γράφει ο Αλέξανδρος Νικηφορίδης

Επί 40 χρόνια κανένα από τα μεγάλα αντιπλημμυρικά έργα, 
που θα έπρεπε να έχουν ήδη γίνει, δεν έχουν καν αρχίσει 
-και σαν να μην έφτανε αυτό, κανένα από τα υπάρχοντα 

δεν έχει βελτιωθεί. Το χειρότερο από όλα είναι πως στην απλή 
ερώτηση «ποιος φταίει για αυτό», κανένας δεν τολμάει να απα-
ντήσει αναλαμβάνοντας και την ευθύνη. Το δράμα της Μάνδρας 
με τους 24 νεκρούς, δεν έγινε μάθημα για κανέναν…

Από τον περασμένο Οκτώβρη ακόμη, ο δήμαρχος Σίμος Δα-
νιηλίδης έστειλε επιστολή στον υφυπουργό Εσωτερικών Σταύρο 
Καλαφάτη (αρμόδιο για θέματα Μακεδονίας-Θράκης) και στον 
πρόεδρο της ΠΕΔ-ΚΜ Ιγνάτιο Καϊτεζίδη, ζητώντας τη σύγκλιση 
επείγουσας σύσκεψης όλων ανεξαιρέτως των εμπλεκόμενων φο-
ρέων. 

«Οι πλημμύρες του περασμένου καλοκαιριού ήταν μόνο η 
αφορμή για να στείλουμε σήμα SOS. Όποιος κάνει ότι δεν κα-
ταλαβαίνει, απλά ανέχεται την κατάσταση αλλά έτσι, γίνεται με 
μια λέξη συνυπεύθυνος. Αν όμως έρθει μια καταστροφή ή θρη-
νήσουμε κι άλλα θύματα, κανένας δεν θα αναλάβει την ευθύνη. 
Ήδη ένα 26χρονο παιδί πνίγηκε το 2021 στην Πολίχνη… Γνωρί-
ζοντας την κατάσταση, η διοίκηση του δήμου πολλές φορές έχει 
προειδοποιήσει την όποια προϊστάμενη αρχή, αλλά το αποτέλε-
σμα είναι απλά μηδενικό. Για παράδειγμα, είναι αδιανόητο στην 
Ελλάδα του 2022, να χρειάζεται δικαστικός αγώνας οκτώ χρόνων 

για να αναγκαστεί η περιφέρεια, γνωρίζοντας πως με τελεσίδικες 
δικαστικές αποφάσεις θα βρεθούν οι αρμόδιοι κατηγορούμενοι, 
να κάνει ένα μικρό αντιπλημμυρικό έργο» τόνισε ο δήμαρχος Σί-
μος Δανιηλίδης.

Παράλληλα, έγινε έκτακτη συνεδρίαση του δημοτικού συμ-
βουλίου για την αντιπλημμυρική θωράκιση της πόλης. Σε αυτήν, 
προσκλήθηκαν και ανταποκρίθηκαν ο αντιπεριφερειάρχης Υπο-
δομών και Δικτύων της Περιφέρειας Πάρις Μπίλλιας και ο Γιώρ-
γος Χρίστογλου, πρόεδρος της επιτροπής Έργων Υποδομής και 
Δικτύων του Τεχνικού Επιμελητήριου Ελλάδας. Προσκλήθηκε και 
ο διευθύνοντας σύμβουλος της ΕΥΑΘ Άνθιμος Αμανατίδης, ενη-
μέρωσε πως θα ήταν απών, αλλά ούτε εκπρόσωπο της εταιρείας 
δεν έστειλε…

«Αυτή τη χρονική περίοδο, δεν υπάρχει καμία μελέτη σχετι-
κά με την αντιπλημμυρική προστασία της Θεσσαλονίκης. Δεν 
υπάρχει ούτε αίτημα από οποιονδήποτε φορέα για να αρχίσει μια 
μελέτη αυτού του επιπέδου, που ούτε απλή υπόθεση είναι, ούτε 
μπορεί να γίνει γρήγορα. Αν σε αυτά προσθέσουμε τη γραφειο-
κρατία, τότε γίνεται αντιληπτό το πόσο πολύς χρόνος χρειάζεται 
για να γίνει η μελέτη ενός τόσο μεγάλου έργου. Πόσο μάλλον να 
ξεκινήσει ή να τελειώσει», τόνισε εκ μέρους του Επιμελητηρίου ο 
Γιώργος Χρίστογλου.

Το χάος καλά κρατεί…
Στην διαδικασία καταρτισμού ενός κυρίαρχου σχεδίου (master 

plan) που είναι σε εξέλιξη, η κατάσταση εξακολουθεί να μην απλοποιείται, με αποτέ-
λεσμα να διαιωνίζεται η καθυστέρηση και η γραφειοκρατία… Ναι μεν η αντιπλημ-
μυρική προστασία είναι αρμοδιότητα της περιφέρειας, αλλά η θωράκιση της πόλης 
μετά από 40 χρόνια, είναι χαρακτηρισμένο έργο εθνικού επιπέδου και όχι επιπέδου 
περιφέρειας. Οπότε, υποβιβάζεται ο σχεδιασμός και η εκτέλεση του, ενώ ως μελέτη 
περιπλέκεται ακόμη περισσότερο. Η (υπό σκέψη) δημιουργία Ενιαίου Φορέα Διαχεί-
ρισης Αντιπλημμυρικής Προστασίας είναι εντελώς περιττή καθώς το ίδιο ακριβώς 
αντικείμενο έχει η ΕΥΔΕ Μακεδονίας του Υπουργείου Υποδομών. Προς τι μια ακόμη 
υπηρεσία?

Οι έχοντες γνώση ξέρουν πως είναι πολύ μεγάλο το μέγεθος των σημαντικών έρ-
γων αντιπλημμυρικής προστασίας (Δενδροπόταμος, Ανθεμούντας, Λαχαναγορά, Πε-
ριφερειακή τάφρος, δυτικές περιοχές Θεσσαλονίκης) που πρέπει να γίνουν. Γνωρίζο-
ντας πως με μικρές παρεμβάσεις αποτέλεσμα δεν υπάρχει, κι επειδή οι μεγάλες είναι 
δαπανηρές, πολύπλοκες και κουραστικές, απλά αφήνεται η κατάσταση ως έχει.

Όσον αφορά στον καθαρισμό της κοίτης των ρεμάτων, αυτή ανήκει σε μια υπηρεσία 
που έχει καταργηθεί (ΕΥΔΕ ΚΥΥ ΤΚΕ). Στις ορεινές κοίτες των ρεμάτων, όπου εμπλέκεται 
η Δασική υπηρεσία και η σχετική νομοθεσία, η Γενική Διεύθυνση Δασών και Αγροτι-
κών υποθέσεων της Αποκεντρωμένης διοίκησης Μακεδονίας-Θράκης (υπηρεσία του 
υπουργείου Εσωτερικών) έχει την απαραίτητη εξειδίκευση και εμπειρία.

Ένα δίκτυο αναζητά ιδιοκτήτη
Το δίκτυο όμβριων στην πόλη της Θεσσαλονίκης είναι περίπου τριακόσια χιλιό-

μετρα (300 Km) εκ των οποίων τα ογδόντα έξι (86,44 Km) είναι διευθετημένα ρέματα, 
ενώ τα υπόλοιπα είναι αγωγοί όμβριων. Αυτό το δίκτυο παραμένει ‘ορφανό’ καθώς 
δεν υπάρχει ένας φορέας διαχείρισης –γεγονός που το ζει ο απλός πολίτης, όταν βου-
λώσει ένα φρεάτιο στον δρόμο μπροστά στο σπίτι ή στο μαγαζί του.

Αυτό που χρειάζεται είναι μια εκκαθάριση της σχετικής πολυνομίας, λεπτομερής 
καθορισμός εργασιών και αρμοδιοτήτων, που θα δοθούν σε ΕΝΑΝ νέο φορέα, με 
επιστημονικό προσωπικό και επαρκή χρηματοδότηση. Όμως, όσο αυτονόητο κι αν 
ακούγεται, τόσο περίπλοκο είναι. Όπως πάντα συμβαίνει σε τέτοιες περιπτώσεις, το 
ξεκαθάρισμα του τοπίου ίσως αποκαλύψει και δυσάρεστα.

Το χρονικό 
της ευθύνης

-Ως το 1976, η αντιπλημμυρική προ-

στασία και ο καθαρισμός των δικτύων 

ανήκαν στη Νομαρχία και στους κατά 

τόπου δήμους, όταν και ιδρύθηκε ο 

Οργανισμός Αποχέτευσης Θεσσαλο-

νίκης.

-Ο ΟΑΘ το 2001, συγχωνεύθηκε με 

την ΕΥΑΘ ΑΕ (νόμος 2937/2001). Οι 

αρμοδιότητες μεταβιβάστηκαν στο 

ΥΠΕΧΩΔΕ (σημερινό υπουργείο υπο-

δομών και μεταφορών), αλλά τις εργα-

σίες καθαρισμού του δικτύου συνέχι-

σε να τις εκτελεί η ΕΥΑΘ.

-Το 2007, οι αρμοδιότητες από το 

ΥΠΕΧΩΔΕ  μεταβιβάστηκαν στην ΕΥΔΕ 

Θεσσαλονίκης (Ειδική Υπηρεσία Δη-

μόσιων Έργων) ενώ η ΕΥΑΘ συνέχισε 

να εκτελεί εργασίες ως το 2014, εξαι-

ρώντας όμως τα ρέματα.

-Το 2010, με τον νόμο Καλλικράτη (ν. 

3852/2010), η αρμοδιότητα της αντι-

πλημμυρικής προστασίας μεταφέρθη-

κε στην περιφέρεια. Η ΕΥΑΘ συνεχίζει 

τις εργασίες καθαρισμών των δικτύων 

με συμβάσεις της με την ΕΥΔΕ.

-Το 2014, δυο υπουργεία (Περιβάλ-

λοντος και Υποδομών) μετέφεραν την 

αρμοδιότητα καθαρισμού των ρεμά-

των στην Περιφέρεια, αλλά και στους 

κατά τόπους δήμους. 

-Το 2018, με το πρόγραμμα Κλεισθέ-

νης, ο καθαρισμός των ρεμάτων (ν. 

4555/2018) ανατέθηκε αποκλειστικά 

στην Περιφέρεια, η οποία ήδη έχει την 

ευθύνη της αντιπλημμυρικής προστα-

σίας.

-Ως το 2019 με συμβάσεις, αλλά και 

τώρα, η ΕΥΑΘ συνεχίζει την εκτέλεση 

του έργου καθαρισμού των δικτύων 

όμβριων υδάτων.
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Γράφει ο: Σάκης Σταματόπουλος

Τρία χρόνια σχεδόν μετά την εμφάνιση και εξάπλωση του κορω-
νοϊού Covid-19 στην Ελλάδα (26.2.2020), και παρά τα διαδοχικά 
μέτρα και τους περιορισμούς, που περιλάμβαναν δυο περιό-

δους lockdown με γενική απαγόρευση κυκλοφορίας, αλλά και παρά 
τον εμβολιασμό της κοινότητας, ο ιός παραμένει σε… δράση με δεκά-
δες χιλιάδες νέα κρούσματα και δεκάδες θανάτους.

Η ανησυχία για ένα νέο κύμα εξάπλωσης εντείνεται το τελευταίο 
διάστημα εξαιτίας των εξελίξεων που καταγράφονται στην Κίνα με τα 
εκατοντάδες χιλιάδες κρούσματα ημερησίως. Ακόμη περισσότερο, 
μάλιστα, και εν όψει του ανοίγματος των συνόρων που θα επιφέρει 
κύματα Κινέζων τουριστών, με τις κυβερνήσεις των χωρών και διεθνών 
Οργανισμών να εξετάζουν όλα τα σενάρια για την αποτροπή της εξά-
πλωσης του κορωνοϊού.

Η εικόνα αυτή την περίοδο στη χώρα μας δεν μπορεί να χαρακτη-
ριστεί θετική και σε βαθμό που να επιτρέπει επανάπαυση και εφησυ-
χασμό. Σύμφωνα με τα τελευταία επίσημα στοιχεία, την εβδομάδα 
12-18 Δεκεμβρίου 2022 καταγράφηκαν 47.497 νέα κρούσματα και 
150 θάνατοι, ενώ διασωληνωμένοι παραμένουν 104 άτομα. Την ίδια 
ώρα, το ποσοστό της εμβολιαστικής κάλυψης δεν έχει αγγίξει τα επι-
θυμούμενα και προσδοκόμενα ποσοστά, τα οποία στην Π.Ε. Θεσσα-
λονίκης, σύμφωνα με την επίσημη καταγραφή (4.12.2022), φθάνουν 
στο 62% για τους ολοκληρωμένους εμβολιασμούς.

Απέναντι σ’ αυτή την κατάσταση ο δήμος Νεάπολης-Συκεών πα-
ραμένει ενεργός στο μέτωπο της προστασίας της κοινότητας ενισχύο-
ντας την πρόληψη της εξάπλωσης του κορωνοϊού με ένα διευρυμένο 
δίκτυο διαγνωστικών ελέγχων (rapid-test και self-test), τόσο για το 
σύνολο των εργαζομένων στον δήμο και στα Νομικά του Πρόσωπα 
(ΚΕΥΝΣ, ΔΚΚΠΑ, ΔΕΤΕΝ), όσο και για τους πολίτες και δημότες, και 

μάλιστα με τη δυνατότητα ελέγχου κατ’ οίκον. Και οι πρω-
τοβουλίες αυτές έρχονται να αναδείξουν τον θετικό ρόλο 
που μπορεί να αναπτύξει η Τοπική Αυτοδιοίκηση στον το-
μέα της πρωτοβάθμιας φροντίδας υγείας, αρμοδιότητα που 
οι δήμοι διεκδικούν εδώ και χρόνια με τις ομόφωνες απο-
φάσεις των συλλογικών τους Οργάνων (ΚΕΔΕ, ΠΕΔ), και με 
τον δήμαρχο Σίμο Δανιηλίδη, και πρόεδρο της Επιτροπής 
Κοινωνικής Πολιτικής της ΚΕΔΕ, να προβάλλει τακτικά την 
ανάγκη της κρίσιμης αυτής μεταρρύθμισης.  

Διευρυμένο πλαίσιο διαγνωστικών ελέγχων
Στην πρώτη περίπτωση οι εργαζόμενοι καλύπτονται από 

τις συμβάσεις που συνάπτει ο δήμος και οι δημοτικές επι-
χειρήσεις με διαγνωστικά και μικροβιολογικά εργαστήρια, 
κατόπιν διαγωνισμού, για τη διενέργεια μοριακών ελέγχων, 
όπως και με self-test. Να σημειωθεί ότι με τους αλλεπάλλη-
λους και διαδοχικούς διαγωνισμούς η τιμή του μοριακού 
ελέγχου (PCR) κατέβηκε στα 17,5 ευρώ ανά τεστ, όταν το 
επίσημο πλαφόν που όρισε η κυβέρνηση τον Ιανουάριο 
του 2022 παραμένει στα 47 €/τ.. Ταυτόχρονα, η τιμή των 
self-test που εξασφάλισε η ΚΕΥΝΣ (Κοινωφελής Επιχείρηση 
Υπηρεσιών Νεάπολης-Συκεών) διαμορφώθηκε στο 1,3 €/τ., 
πολύ χαμηλότερα από τις αντίστοιχες τιμές που ισχύουν 
στην αγορά για τους καταναλωτές.

Σε ότι αφορά, δε, τη διενέργεια διαγνωστικών ελέγχων 
για τους πολίτες και τους δημότες, ο δήμος Νεάπολης-
Συκεών εξασφάλισε την καθημερινή διενέργεια rapid test 
από Κινητές Μονάδες Υγείας του ΕΟΔΥ σε κάθε Δημοτική 
Ενότητα κυκλικά, ενώ αποκλειστικά για τους δημότες, κατό-
πιν δημόσιας πρόσκλησης ενδιαφέροντος, υπέγραψε μνη-
μόνιο συνεργασίας με πέντε διαγνωστικά-μικροβιολογικά 
εργαστήρια για τη διενέργεια φθηνών μοριακών ελέγχων, 
με τις προσφερόμενες τιμές να αφορούν το σύνολο της πα-
ρεχόμενης υπηρεσίας (δειγματοληψία και ανάλυση δείγμα-
τος, κ.λπ., περιλαμβανόμενων των απαιτούμενων αντιδρα-
στηρίων και αναλώσιμων υλικών).

Την ίδια ώρα ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης δεν παρα-
λείπει με κάθε ευκαιρία δημόσιας παρέμβασης να επισείει 
τους κινδύνους που υπάρχουν ακόμη για την εξάπλωση 
του κορωνοϊού, καλώντας τους πολίτες να συνεχίσουν «να 
ακολουθούν με ευλάβεια τα μέτρα προστασίας».

«Η κατάσταση με την εξέλιξη της πανδημίας συνεχίζει να 
είναι επικίνδυνη και δεν επιτρέπεται οποιοσδήποτε εφησυ-
χασμός. Αυτό το αποδεικνύουν τα χιλιάδες νέα κρούσματα 
που καταγράφονται καθημερινά, το αποδεικνύει ο αριθμός 
των διασωληνωμένων και των νέων απωλειών. Στη διαχεί-
ριση της κρίσης της πανδημίας θα μπορούσε ο καθένας να 
μιλήσει για πολλά λάθη από την πλευρά της Πολιτείας, αλλά 
δεν προσφέρεται ακόμη ο χρόνος για κάτι τέτοιο. Αυτό που 
οφείλουμε να κάνουμε όλοι μας είναι να συνεχίσουμε τον 
αγώνα με σχολαστικότητα στην τήρηση των μέτρων προ-
στασίας», δηλώνει ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης.

Ο ίδιος, ωστόσο, επαναφέρει την απαίτηση της Τ.Α. για 
τη μεταφορά πλήρους αρμοδιότητας πρωτοβάθμιας φρο-
ντίδας υγείας στους δήμους, «κάνοντας πράξη τις βασικές 
αρχές της εγγύτητας και της επικουρικότητας, αξίες που 
αποτελούν ευρωπαϊκό κεκτημένο και είναι κατοχυρωμένες 
από την Ευρωπαϊκή Χάρτα Τοπικής Αυτονομίας, και εξα-
σφαλίζουν την καλύτερη και αμεσότερη εξυπηρέτηση των 
συμπολιτών μας, ενώ ταυτόχρονα μειώνεται το λειτουργικό 
κόστος του Εθνικού Συστήματος Υγείας και του Ασφαλι-
στικού συστήματος κάνοντας τρομερές οικονομίες», όπως 
υποστηρίζει.

ΔΗΜΟΣ ΝΕΑΠΟΛΗΣ-ΣΥΚΕΩΝ:

Δυναμικά ενεργός στη μάχη κατά του κορωνοϊού
  Διευρυμένο πλαίσιο διαγνωστικών ελέγχων και φθηνά τεστ για τους δημότες σε ισχύ

  Σίμος Δανιηλίδης: Η κατάσταση δεν επιτρέπει εφησυχασμό, 
αλλά επιβάλλει σε όλους μας σχολαστική εφαρμογή των μέτρων προστασίας  

COVID-19 COVID-19



ΚΑΙΝΟΤΟΜΙΑ ΚΑΙΝΟΤΟΜΙΑ

26 27

  Έξυπνες και υλοποιήσιμες προτάσεις 
από τους νέους επιστήμονες και ερευνητές 
στον Μαραθώνιο Καινοτομίας 
του δήμου Νεάπολης-Συκεών 

  Η Επιτροπή Αξιολόγησης δυσκολεύθηκε 
να επιλέξει τους νικητές

CITYTHON 2022:
Καινοτόμες ιδέες 
για το Σέιχ-Σου και
την τοπική ανάπτυξη

Γράφει ο Σάκης Σταματόπουλος

Μπορεί το Σέιχ-Σου να αποκτήσει χαρα-
κτηριστικά ανοιχτού πάρκου με θεμα-
τικά μονοπάτια και να πολλαπλασιά-

σει τις -ούτως ή άλλως κρίσιμες- υπηρεσίες του 
στους επισκέπτες του; 

Μπορεί η κίνηση των παιδιών προς τα σχο-
λεία και τις Παιδικές Χαρές να συνδεθεί με την 
τοπική κοινωνία και ανάπτυξη;

Μπορεί η πρόσβαση στα σχολεία και τους 
δημόσιους χώρους να αποτελέσει «εργαλείο» 
των Τεχνικών Υπηρεσιών για την αντιμετώπιση 
προβλημάτων της καθημερινότητας;

Η απάντηση και στα τρία ερωτήματα είναι 
μία και κοινή: Ναι, όλα αυτά μπορούν να συμ-
βούν… Και οι προσεγγίσεις αυτών των θεμάτων, 
όπως έγιναν από νέους επιστήμονες και ερευ-
νητές, κρίνονται ως εύκολα υλοποιήσιμες, όπως 
υπογραμμίζουν και τα μέλη της Επιτροπής, που 
κλήθηκαν να αξιολογήσουν τις προτάσεις-
καινοτόμες ιδέες. Κι αυτό συνέβη στο πλαίσιο 
του Μαραθώνιου Καινοτομίας Citython 2022 
που διοργάνωσε ο δήμος Νεάπολης-Συκεών,  
όπου νέοι και νέες από όλον τον κόσμο, από-
φοιτοι πανεπιστημιακών σχολών και ερευνητές, 
κλήθηκαν να συμβάλουν στην επίλυση θεμά-
των προσβασιμότητας και βιώσιμης κινητικότη-
τας που απασχολούν τις σύγχρονες κοινωνίες 
των πόλεων και των αστικών δήμων.

Έτσι, επί διήμερο (Σάββατο 12 και Κυριακή 
13 Νοεμβρίου 2022), 21 νέοι και νέες από την 
Ευρώπη, την Ασία και τη Λατινική Αμερική, και 
συγκεκριμένα την Αυστρία, τη Γερμανία, την 
Πολωνία, την Ινδία, το Νεπάλ και την Κολομ-
βία, και βεβαίως τη Θεσσαλονίκη, μετέτρεψαν 
την αίθουσα εκδηλώσεων των 1ου-5ου Δη-
μοτικών Σχολείων Συκεών (Δενδροφυτεία), σε 
ένα μεγάλο παγκόσμιο εργαστήριο ιδεών και 
καινοτομίας. Εκεί, υπό την καθοδήγηση των με-
ντόρων-κόουτς, έσκυψαν με πάθος πάνω στους 
υπολογιστές και μορφοποίησαν τις καινοτόμες 
ιδέες τους.

Πρώτη διοργάνωση
Από τη διαδικασία αναδείχθηκαν τρεις νι-

κήτριες ομάδες οι οποίες επιβραβεύθηκαν με 
συμβολικά ειδικά έπαθλα, με την αξιολόγηση 
να γίνεται από ειδικούς πανεπιστημιακούς, 
ερευνητές και επαγγελματίες του χώρου. Συγκε-
κριμένα, οι νικητές ανά θέμα-ενότητα είναι οι:

 Smart & Safe (Αλέξανδρος Αλεξάτος) 
από τη Θεσσαλονίκη με θέμα την «Ασφαλή 
Πρόσβαση των παιδιών στην Παιδική Χαρά και 
το σχολείο».

 Ci-Vi Team (Μαρία Καπλανίδου, Μαρία 
Βαρσάμη, Βαλεντίνη Δεληβαλτίδου,

Γιώργος Ματθαίου) από την Θεσσαλονίκη 
με θέμα την «Ευκολότερη Πρόσβαση στα μονο-
πάτια του Σέιχ-Σου»

 YourWayHome (Henry Acosta, Isabel 
Scherer, Katarzyna Sowinska) από Κολομβία, 
Γερμανία και Πολωνία με θέμα την «Προώθηση 
χρήσης μέσων μικροκινητικότητας στον δήμο 
Νεάπολης-Συκεών»

Να σημειωθεί ότι η διοργάνωση αυτή, που 
εντάσσεται στο προγράμματος RIS Citython 
Neapolis-Sykies 2022, ήταν η πρώτη που διοργα-
νώθηκε από δήμο της χώρας μας στην Ελλάδα, 
γεγονός που δίνει το στίγμα της φιλοσοφίας της 
δημοτικής Αρχής για την αξιοποίηση της σύγχρο-
νης τεχνολογίας και έρευνας στην αντιμετώπιση 
ζητημάτων της επικαιρότητας με στόχο τη βελτί-
ωση της ποιότητας ζωής των πολιτών, αλλά ταυ-
τόχρονα και το στίγμα της εμπιστοσύνης «στους 
νέους ανθρώπους, στους νέους επιστήμονες και 
στα νέα μυαλά, προτρέποντας και ενθαρρύνο-
ντάς τους στον μακρύ αγώνα της πρωτοπορίας», 
όπως χαρακτηριστικά ανέφερε κατά τον χαιρετι-
σμό του ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης. 

Η εκδήλωση χρηματοδοτήθηκε από την 
Ευρωπαϊκή Πρωτοβουλία για την Καινοτομία 
και την Τεχνολογία (EIT), που είναι μια πρω-
τοβουλία της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Οι εταίροι 
KAJO, CARNET (Future Mobility Research Hub) 
και Power HUB στηρίζουν τη διοργάνωση RIS 
Citython Neapolis-Sykies 2022 από τον δήμο 
Νεάπολης-Συκεών και το Ινστιτούτο Βιώσιμης 
Κινητικότητας και Δικτύων Μεταφορών του 
ΕΚΕΤΑ.
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ΕΙΠΑΝ (Μέλη της Επιτροπής Αξιολόγησης)

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΛΟΥΦΑΚΗΣ:
(Πρόεδρος «Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτομίας»)

«Ήταν μια εξαιρετική εκδήλωση όπου νέοι άνθρωποι έδωσαν τις 
απαντήσεις τους στα τρία ερωτήματα που έθεσε ο δήμος. Οι απαντή-
σεις που δόθηκαν δείχνουν τη δυνατότητα των νέων να σκέφτονται 
και out of the box, και τις πολύ μεγάλες ικανότητες που έχουν. Η Επι-
τροπή δυσκολεύθηκε πάρα πολύ να κάνει την αξιολόγηση διότι όλες 
οι προσπάθειες ήταν πολύ καλές. Ελπίζω πως τα αποτελέσματα θα 
μπορέσουν να αξιοποιηθούν και από τον δήμο Νεάπολης-Συκεών. 
Το σημαντικότερο, όμως, από όλα είναι πως ενθαρρύνουμε τους νέ-
ους ανθρώπους να χρησιμοποιήσουν τις ικανότητές τους και να τις 
αξιοποιήσουν προς όφελος της κοινωνίας παράγοντας οικονομικό 
αποτέλεσμα».

ΓΕΩΡΓΙΑ ΑΫΦΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ:
(Διευθύντρια Ερευνών και αναπλ. διευθύντρια του Ινστιτούτου Μεταφο-
ρών του ΕΚΕΤΑ)

«Έγινε η παρουσίαση και η τελική διαδικασία επιλογής των ιδεών 
για την έξυπνη κινητικότητα για τον δήμο Νεάπολης-Συκεών. Πολύ 
ενδιαφέρουσες ιδέες παρουσιάστηκαν και πολύ καλή δουλειά έγινε. 
Υπήρξαν ομάδες από την Ελλάδα, αλλά και από το εξωτερικό, και τε-
λικά βρέθηκαν μερικές πολύ καλές ιδέες, και μάλιστα με άμεση εφαρ-
μογή για το πεδίο του δήμου αλλά και όλων των δήμων. Θεωρούμε 
πως ο περιφερειακός κόμβος καινοτομίας, μαζί με τους εταίρους 
του, θα λειτουργήσει πολύ αποτελεσματικά στο μέλλον έτσι ώστε να 
έχουμε την εφαρμογή της έξυπνης κινητικότητας στην περιοχή της 
Θεσσαλονίκης».

ΓΙΑΝΝΗΣ ΠΟΛΙΤΗΣ 
(Επίκουρος καθηγητής του Τμήματος Πολιτικών Μηχανικών του 
ΑΠΘ)

«Χαιρόμαστε ιδιαίτερα που βλέπουμε τα νέα παιδιά να συμμε-
τέχουν και να δραστηριοποιούνται σε τέτοιου τύπου εκδηλώσεις, 
επιλύοντας προβλήματα κινητικότητας και μεταφορών. Οι ιδέες που 
παρουσιάστηκαν ήταν καινοτόμες και ενδιαφέρουσες, ήταν δύσκο-
λο να προκρίνουμε τις καλύτερες και θεωρώ πως με τη βοήθεια των 
τοπικών παραγόντων και του Ινστιτούτου Μεταφορών, αυτές οι ιδέες 
θα μπορούν να υλοποιηθούν και στην πράξη».

ΠΑΡΗ ΓΕΝΙΤΣΑΡΗ:
(Αντιδήμαρχος Περιβάλλοντος)

«Συγχαρητήρια σε όλες τις ομάδες που συμμετείχαν στον Μαρα-
θώνιο Καινοτομίας που διοργάνωσε ο δήμος μας. Ήταν πραγματικά 
μια εξαιρετική εμπειρία η συνεργασία με νέους και νέες, που με τις 
γνώσεις τους και τον ενθουσιασμό τους όχι μόνο προβληματίστηκαν 
για θέματα που καλείται μία σύγχρονη πόλη να διαχειριστεί αλλά πα-
ρουσίασαν τις προτάσεις τους και την πρακτική εφαρμογή τους. Είναι 
πολύ σημαντική η συμβολή των νέων στη διαμόρφωση προτάσεων 
για τη λειτουργία των πόλεών μας και εμείς ως Τοπική Αυτοδιοίκηση 
οφείλουμε να την ενθαρρύνουμε με κάθε τρόπο».

ΕΙΡΗΝΗ ΚΑΓΙΑΜΠΙΝΗ:
(Αντιπρόεδρος ΚΕΥΝΣ)

«Νέοι και νέες, φοιτητές και φοιτήτριες, ερευνητές και ερευνήτρι-
ες από την Ελλάδα και το εξωτερικό, κλήθηκαν να δώσουν λύσεις, 
με καινοτόμα projects, σε κρίσιμα θέματα καθημερινότητας, που 
σχετίζονται με τη βιώσιμη κινητικότητα και προσβασιμότητα. Λύσεις 
πρωτοποριακές, αλλά που θα μπορούν να εφαρμοστούν και σε πρα-
κτικό επίπεδο στον δήμο. Τα projects, τα οποία επεξεργάστηκαν με 
την καθοδήγηση και υποστήριξη των ειδικών επιστημόνων και πα-
ρουσιάστηκαν από τις ομάδες, άφησαν τις καλύτερες εντυπώσεις. Το 
έργο της Επιτροπής ήταν δύσκολο, κυρίως στον τομέα της ασφαλούς 
πρόσβασης των παιδιών στα σχολεία, στις Παιδικές Χαρές, στα πάρ-
κα, κ.λπ., καθώς και οι δύο προτάσεις ήταν ισάξιες. Προς τιμήν του, το 
Ι.ΜΕΤ. αθλοθέτησε ένα ακόμη βραβείο επιβραβεύοντας ακόμη μια 
προσπάθεια. Ευχόμαστε οι λύσεις αυτές να εφαρμοστούν και να βελ-
τιώσουν την ποιότητα ζωής των κατοίκων του δήμου μας».

ΔΙΑΓΩΝΙΖΟΜΕΝΟΙ & ΙΔΕΕΣ

Αλέξανδρος Αλεξιάδης (Smart & Safe) – Νικητής στην Πρόσκληση 1
(Μεταπτυχιακός φοιτητής στο ΑΠΘ, στο τμήμα Τουρισμού και Τοπικής Ανάπτυξης)

«Η ιδέα είχε να κάνει με την ασφαλή προσβασιμότητα των παιδιών στο 
σχολείο και στις Παιδικές Χαρές και είναι άμεσα συνδεδεμένη με τις ‘‘έξυ-
πνες’’ διαβάσεις που υπάρχουν σε πόλεις της Ευρώπης. Το παιδί θα φοράει 
ένα βραχιολάκι, όταν πλησιάζει σε μια διάβαση αυτή θα το ευχαριστεί, θα 
ενεργοποιείται και συγχρόνως ο γονέας μέσω μιας εφαρμογής στο τηλέφω-
νό του θα μπορεί να γνωρίζει από πού και πότε πέρασε το παιδί του. Επίσης, 
αυτό θα είναι συνδεδεμένο με ένα σύστημα πόντων, οι οποίοι θα συλλέγο-
νται και θα εξαργυρώνονται από τους γονείς σε καταστήματα της περιοχής 
στην οποία κινείται το παιδί. Ο δήμος θα μπορεί να συλλέγει πληροφορίες, 
όπως το πόσα παιδιά κινούνται, προς ποια κατεύθυνση και ποιες ώρες, αλλά 
επίσης και το αν τα οχήματα ακολουθούν τους κανόνες του ΚΟΚ στις δια-
βάσεις. Η ιδέα έχει πολλές παραμέτρους, για παράδειγμα ο δήμος θα είναι 
σε θέση να γνωρίζει ποια από τα καταστήματα της περιοχής προτιμούν οι 
γονείς για να εξαργυρώνουν τους πόντους που κερδίζει το παιδί τους περ-
νώντας από μια ‘‘έξυπνη’’ διάβαση».

Μαρία Καπλανίδου (Ci ViTeam)
Νικήτρια ομάδα στην Πρόσκληση 2

«Η πρόκληση που είχαμε ήταν να βελτιώσουμε την προσβασιμότητα στην 
ευρύτερη περιοχή του Σέιχ-Σου και στα μονοπάτια που υπάρχουν. Προσπα-
θήσαμε να δημιουργήσουμε ένα project το οποίο ονομάσαμε OpenPath 
και στο οποίο συνδέσαμε το υπάρχον δίκτυο μονοπατιών με υπάρχουσες 
υποδομές, αλλά παράλληλα κάθε μονοπάτι να έχει μια θεματική, όπως την 
τέχνη, το περιβάλλον, τον αθλητισμό, κ.ά. Δημιουργήσαμε έναν διαδραστι-
κό χάρτη κι ελπίζουμε να προχωρήσει το project και να μπορεί να εφαρμο-
στεί σε άλλα περιαστικά δάση, ελληνικών ή ευρωπαϊκών πόλεων».

YourWayHome (Henry Acosta, Isabel Scherer, Katarzyna Sowinska) 
από Κολομβία, Γερμανία και Πολωνία 
Νικήτρια ομάδα στην Πρόσκληση 3

«Υπάρχει μια εφαρμογή με την ονομασία ‘‘Safe and the City’’ που αυ-
τοπροσδιορίζεται ως ‘‘κοινωνική επιχείρηση που αξιοποιεί τη δύναμη της 
τεχνολογίας και τις ιδέες του πλήθους για να κάνει πραγματικότητα το δι-
καίωμα όλων να διατηρούνται ασφαλείς’’, και είναι μια εφαρμογή πλοήγη-
σης για την ασφάλεια κυρίως για γυναίκες που έχει συνεργαστεί με την TIER 
Mobility».

Ελίνα Τζεντίκου (NetWalkers)
«Η πρότασή μας αφορούσε την πρόσβαση των παιδιών στις Παιδικές 

Χαρές και στα σχολεία, με τη δημιουργία μιας πλατφόρμας από τον δήμο, 
η οποία θα λειτουργεί με χρήστες. Οι γονείς θα ανεβάζουν στην πλατφόρμα 
οτιδήποτε έχουν παρατηρήσει στις διαδρομές με τα πόδια από και προς τα 
σχολεία και τις Παιδικές Χαρές. Ο δήμος θα αξιολογεί τα στοιχεία της πλατ-
φόρμας και θα γνωρίζει ποια ακριβώς προβλήματα υπάρχουν και θα βρί-
σκει λύσεις, με δεδομένο πως έχει πολύ περιορισμένο budget».

Γιάννης Φρατζεσκάκης (Μicro-Riders)
«Συμμετείχαμε ως ομάδα και είχαμε πολύ καλή συνεργασία τόσο με τους 

μέντορες όσο και μεταξύ μας. Η ομάδα μας ασχολήθηκε με την προώθη-
ση της μικροκινητικότητας με ποδήλατα και scooters, συνδυάζοντάς την με 
τους σταθμούς φόρτισης (ΣΦΗΟ) που θα υπάρξουν σε όλους τους δήμους, 
μεταξύ αυτών και στον δήμο Νεάπολης-Συκεών».

Το RIS Citython…

…είναι μια διεθνής διοργάνωση στην οποία οι συμμετέχουσες ομάδες δου-
λεύουν για την υλοποίηση των ιδεών τους πάνω στην αστική κινητικότητα, από την 
φάση της σύλληψης της ιδέας έως την παρουσίαση των έργων ή πρωτοτύπων τους 
σε διάστημα 24ων ωρών. Το Hackathon έχει στόχο τη βελτίωση της αστικής κινητι-
κότητας και στο πλαίσιό του ομάδες ειδικών και φοιτητών στους τομείς της αστικής 
κινητικότητας, των επιχειρήσεων, του User Experience, του marketing και των Big 
Data συνεργάζονται για να δημιουργήσουν καινοτόμες λύσεις για τις πόλεις μας. 
Κατά τη διάρκεια της εκδήλωσης, έμπειροι μέντορες και ομιλητές υποστηρίζουν τις 
ομάδες. Η εκδήλωση κορυφώνεται με τις παρουσιάσεις των ιδεών διάρκειας πέντε 

λεπτών, για να ακολουθήσει η αξιολόγηση των ομάδων από επιτροπή κριτών που 
επιλέγει τις τρεις νικητήριες ομάδες.

Στόχος του RIS Citython είναι να αναλύσει τις προκλήσεις κινητικότητας που 
αντιμετωπίζουν οι πόλεις μας και να δημιουργήσει πιθανές λύσεις. Μέσω αυτού 
του ανοιχτού Hackathon το RIS Citython επικεντρώθηκε άμεσα στη στήριξη του 
οικοσυστήματος επιχειρήσεων και καινοτομίας στον δήμο Νεάπολης-Συκεών, κα-
θώς και σε ολόκληρη τη Θεσσαλονίκη.

Το RIS Citython συνιστά μια ευκαιρία να δημιουργηθεί μια εκδήλωση-σημείο 
αναφοράς στην Ευρώπη, η οποία θα προσελκύει τα μεγαλύτερα ταλέντα, συ-
μπεριλαμβανομένων φοιτητών των ακαδημαϊκών προγραμμάτων του EIT Urban 
Mobility και θα αναπτύσσει και θα προωθεί καινοτόμες λύσεις. 
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Γράφει η Αλεξία Τσαουλίδου

Το σύνολο των μαθητριών και μαθητών 
της Γ’ Γυμνασίου, της Α’ και της Β’ Λυκείου 
έχουν εδώ και δύο σχεδόν μήνες, τη δυ-

νατότητα, εντελώς δωρεάν, να απαντήσουν σε 
κορυφαίο, αναγνωρισμένο ηλεκτρονικό ερωτη-
ματολόγιο επαγγελματικού προσανατολισμού 
και έπειτα να συζητήσουν σε δωρεάν ατομικές 
συνεδρίες Συμβουλευτικής το αποτέλεσμά του, 
με εξειδικευμένο σύμβουλο σχολικού επαγγελ-
ματικού προσανατολισμού στον Συμβουλευτι-
κό Σταθμό Νεάπολης, ώστε να καταλήξουν στις 
σπουδές και στο επάγγελμα που τους ταιριάζει.

«Ξεκινήσαμε μία ακόμη καινούργια πρωτο-
πόρα Δομή, το πρώτο, σε ολόκληρη τη Βόρεια 
Ελλάδα, το πρώτο Δημοτικό Κέντρο Σχολι-
κού Επαγγελματικού Προσανατολισμού, που 
εδράζεται στην πεποίθησή μας ότι η Τοπική 
Αυτοδιοίκηση πρέπει, σύμφωνα με τα ευρωπα-
ϊκά δεδομένα, την αρχή της εγγύτητας και της 
επικουρικότητας, να ασχολείται με σύγχρονα 
ζητήματα, ευαίσθητα προβλήματα, τα οποία 
απασχολούν την κοινωνία και ειδικά τη νέα 
γενιά, όπως τα θέματα της μόρφωσης των παι-
διών μας. Άλλωστε ευτυχισμένος άνθρωπος εί-
ναι αυτός που ασχολείται με το επάγγελμα που 
αγαπά, γι’ αυτό και πρέπει να ωθούμε τα παιδιά 
μας ώστε να κάνουν τη δουλειά που τους ται-
ριάζει. Ένα νέο χρήσιμο εργαλείο τίθεται στη 
διάθεση των μαθητών και των μαθητριών μας, 
προκειμένου να «μετρήσουν» τις κλίσεις τους 
και τα ενδιαφέροντά τους ώστε να κάνουν την 
ορθή επιλογή για την επαγγελματική τους κα-
τεύθυνση. Και σε αυτή τους την επιλογή ο δή-
μος στέκεται αρωγός εξασφαλίζοντας την πα-
ροχή αυτή δωρεάν, με το κόστος να καλύπτεται 
πλήρως από το δημοτικό ταμείο» επεσήμανε 
ο δήμαρχος Νεάπολης-Συκεών Σίμος Δανιηλί-
δης κατά τον χαιρετισμό που απηύθυνε, στην 
έναρξη των δύο κατάμεστων Επιστημονικών 
ενημερωτικών για τη νέα Δομή Ημερίδων που 
πραγματοποιήθηκαν στα μέσα Νοεμβρίου στη 
Νεάπολη και τις Συκιές, για την παρουσίαση 
της λειτουργίας του Κέντρου, όπου μαθήτριες 
και μαθητές, εκπαιδευτικοί και γονείς είχαν την 
ευκαιρία να θέσουν ερωτήματα και τις απορίες 
τους και να λάβουν κατατοπιστικές απαντήσεις. 

Όπως υπογράμμισε ο δήμαρχος «Πρόκειται 
για ένα μεγάλο άλμα με γερά θεμέλια και με 
πολύ μεγάλες προσδοκίες. Έχουμε υποχρέ-
ωση να σταθούμε δίπλα στην οικογένεια και 
ειδικά δίπλα στα παιδιά και να τους δώσουμε 
όλα τα εφόδια. Ο Κάρολος Μαρξ είπε πριν από 
150 χρόνια πως ευημερούσες κοινωνίες θα εί-
ναι αυτές που θα κατέχουν τη γνώση, και όσες 
ομάδες κατέχουν τη γνώση θα κατέχουν και 
την εξουσία» 

Μαθητική και γονεϊκή κοινότητα 
αγκαλιάζουν τη νέα Δομή

“Στους λιγότερους από δύο μήνες λειτουρ-
γίας του έχουν ήδη συμπληρωθεί τα ερωτημα-
τολόγια από 578 μαθήτριες και μαθητές, ενώ 
πραγματοποιήθηκαν 109 ατομικές συνεδρίες 
Συμβουλευτικής με εξειδικευμένο σύμβουλο 
σχολικού επαγγελματικού προσανατολισμού 
στον Συμβουλευτικό Σταθμό Νεάπολης” σημει-
ώνει η αν. προϊσταμένη του τμήματος Υγείας, 
Πρόληψης και Εθελοντισμού

της Δ/νσης Κοινωνικής Πολιτικής Νικολέττα 
Δαλάτση, προσθέτοντας ότι “όπως διαπιστώ-
νουμε από τη συνεχή επαφή και αλληλεπίδρα-
ση που έχουμε με τα σχολεία, υπήρξε πολύ 
θερμή υποδοχή της νέας δομής τόσο από την 
μαθητική και γονεϊκή, όσο και από την εκπαι-
δευτική κοινότητακαι εισπράττουμε πολύ θετι-
κά σχόλια για μια εξαιρετικά χρήσιμη και ανα-

γκαία πρωτοβουλία του δήμου ”.  
Όπως σημειώνουν μαθητές που συμπλή-

ρωσαν το τεστ, άλλοι επιβεβαιώθηκαν για όσα 
πίστευαν και έτσι τονώθηκε η αυτοπεποίθησή 
τους, ενώ άλλοι ανακάλυψαν στοιχεία για τον 
εαυτό τους που δεν γνώριζαν και αποφάσισαν 
να αλλάξουν κατεύθυνση.

«O δήμος μας δίνει την ευκαιρία να συμμε-
τέχουμε, να μιλήσουμε, να έχουμε άποψη, να 
σχεδιάσουμε το επόμενο βήμα στη ζωή μας, 
γιατί θα ξεκινήσουμε από αυτό που εμείς θέ-
λουμε και πιστεύουμε ότι μας ταιριάζει, χωρίς 
φόβο, αγωνίες και διλήμματα» υπογραμμίζει ο 
μαθητής Νίκος Λέφας, πρόεδρος του 15μελούς 
του ΕΠΑΛ Νεάπολης και εκπρόσωπος των μα-
θητών στην δευτεροβάθμια σχολική επιτροπή. 
“Πολύ ευχαριστημένος δηλώνει ο Σταμάτης Α., 
μαθητής της Γ’ Γυμνασίου, υπογραμμίζοντας 
ότι “ένιωσα περισσότερη αυτοπεποίθηση, επι-
βεβαιώθηκα με το τεστ για κάποια επαγγέλμα-
τα που ένιωθα να μου αρέσουν, οπότε τονώθη-
κε η αυτοπεποίθηση μου”, ενώ όπως ανέφερε 
η μητέρα του “το τεστ προσέγγισε την προσω-
πικότητα του παιδιού, επιβεβαίωσε τα στοιχεία 
της προσωπικότητάς του και ενιωσα μια μικρή 
καθοδήγηση και προσανατολισμό που την 
είχα ανάγκη για το παιδί».

Μετά την ολοκλήρωση της ατομικής του 
συνεδρίας με εξειδικευμένο στέλεχος του δή-
μου ο Ηρακλής Κ, μαθητής Α’ Λυκείου ανέφερε 

ότι “ήταν πάρα πολύ ωραία, ένιωσα πολύ άνετα 
στη συνάντηση. Κατάλαβα μερικά πράγματα 
για τον εαυτό μου στα οποία είμαι αρκετά κα-
λός και μπορώ να δουλέψω πάνω σε αυτά και 
με βοήθησε πάρα πάρα πολύ στο να επιμείνω 
στον στόχο μου. Φυσικά θα ήθελα να ξαναγίνει 
κάποια τέτοιου είδους συνάντηση”, με την μη-
τέρα του να προσθέτει ότι “ήταν πολύ εποικο-
δομητική η συνάντηση διότι ο σύμβουλος μας 
παρείχε μια στοχευμένη ενημέρωση. Πραγμα-
τικά χαίρομαι πολύ που το παιδί μου συμμετεί-
χε σε αυτήν τη διαδικασία γιατί μέσα από αυτήν 
ανακάλυψε και άλλες επιλογές σπουδών καθώς 
και τις προοπτικές που έχουν στην αγορά ερ-
γασίας. Ενημερωθήκαμε για σχολές που έχουν 
προοπτικές επαγγελματικής εξέλιξης αλλά και 
για αυτές που νοσούν.. πάντα στο πλαίσιο της 
προσωπικότητας και των ενδιαφερόντων του 
παιδιού. Επιπλέον, τον ενθάρρυνε να συνεχίσει 
να κυνηγάει το όνειρο του και να στοχεύσει σε 
μια σχολή που θα θέλει να ακολουθήσει και 
επαγγελματικά”. Στο ίδιο θετικό μήκος κύμα-
τος και μητέρα μαθήτριας της Γ’ Γυμνασίου, η 
οποία, μάλιστα ανέφερε ότι “μέσα στη συνεδρία 
είδα στοιχεία της προσωπικότητας του παιδιού 
μου που δεν τα γνώριζα. Επίσης, ενώ προετοι-
μαζόμασταν για ΕΠΑΛ του χρόνου, μέσα από 
το ερωτηματολόγιο και τη συνεδρία αλλάξαμε 
κατεύθυνση. Θα πάμε Γενικό Λύκειο. Είμαστε 
τυχεροί που ο δήμος μας παρέχει αυτό το ερ-
γαλείο δωρεάν, οι γύρω δήμοι δεν το έχουν».

«Εξαιρετική πρωτοβουλία…» 
«Η συνεισφορά αυτή του δήμου Νεάπολης-

Συκεών στον επαγγελματικό  προσανατολισμό 
των νέων είναι ανεκτίμητη, επειδή δεν υπάρχει 
τέτοια πρόβλεψη στη γυμνασιακή εκπαίδευση 
ούτε κάποια συστηματική ενημέρωση για την 
αγορά εργασίας. Το αποτέλεσμα είναι να ακο-
λουθεί μεγάλος αριθμός αποφοίτων γυμνασίου 
κάθε έτος την «πεπατημένη οδό» και να προ-
σανατολίζεται σε επαγγελματικές κατευθύνσεις 
δημοφιλείς, που συχνά όμως δεν τους εκφρά-
ζουν ή δεν τους ταιριάζουν, με τελική συνέπεια 
να διαλέγουν επαγγέλματα που δεν τους ικα-
νοποιούν. Η ανίχνευση των επιθυμιών και των 
ικανοτήτων τους μέσα από αυτήν την υπηρεσία 
του δήμου θα τους βοηθήσει να γνωρίσουν κα-
λύτερα τον εαυτό τους, έτσι ώστε να κάνουν τις 
σωστές επιλογές» σημειώνει ο Διευθυντής του 
2ου Γυμνασίου Πεύκων Γιάννης Πεταλάς.

Στο ίδιο μήκος κύματος και η Διευθύντρια 
του 3ου Γυμνασίου Συκεών Κωνσταντία Παπα-
δοπούλου που με φανερή ικανοποίηση μιλά 
για μία «πάρα πολύ ενδιαφέρουσα ενέργεια 
του δήμου, χρήσιμη και απαραίτητη για τα παι-
διά της Γ’ Γυμνασίου που καλούνται να επιλέ-
ξουν αν θα ακολουθήσουν τη φοίτησή τους σε 
Γενικό ή Επαγγελματικό Λύκειο. Ένα πολύ ση-
μαντικό εργαλείο αυτογνωσίας που ενισχυτικά 
με το Εργαστήρι Δεξιοτήτων, δίνει κρίσιμα εφό-
δια στους μαθητές μας, φυσικά συμμετέχουμε 
και το υποστηρίζουμε».

Για «μία ακόμα εξαιρετική πρωτοβουλία 
του δήμου Νεάπολης- Συκεών που, εν μέσω 

συνεχών κοινωνικών και οικονομικών αλλα-
γών, προσφέρει ένα πρωτοπόρο επιστημονικό 
εργαλείο επαγγελματικού προσανατολισμού 
και αυτογνωσίας στα πρότυπα προηγμένων 
ευρωπαϊκών χωρών, που θα βοηθήσει τους 
μαθητές, και να επιλέξουν το επάγγελμα που 
τους ταιριάζει, ώστε να γίνουν αποδοτικοί και 
ευτυχισμένοι» κάνει λόγο ο Διευθυντής του 
ΕΠΑΛ Νεάπολης Ακύλας Νικολακούδης προ-
σθέτοντας ότι «εμείς ως εκπαιδευτικοί θα βο-
ηθήσουμε με κάθε τρόπο», ενώ και ο Διευθυ-
ντής του ΕΠΑΛ Συκεών Στέλιος Μπουλταδάκης 
υπερθεματίζει, μιλώντας για μία «πάρα πολύ 
θετική πρωτοβουλία, η οποία με την πάροδο 
του χρόνου θα γίνεται ακόμα πιο αποδοτική, 
και δείχνει ότι ο δήμος ενδιαφέρεται ουσιαστι-
κά για τον επαγγελματικό προσανατολισμό και 
την επαγγελματική αποκατάσταση των μαθη-
τών του και συμμετέχει ενεργά στην σύνδεση 
του σχολείου με την αγορά εργασίας. Ειδικά 
όσον αφορά εμάς που είμαστε Επαγγελματικό 
Λύκειο, δίνεται με αυτόν τον τρόπο η αφορμή 
για να σκεφτούν οι μαθητές μας πιο σοβαρά 
γιατί αποφάσισαν να έρθουν σε ένα επαγγελ-
ματικό σχολείο”

Κορυφαίο επιστημονικό ερωτηματολόγιο 
δωρεάν για τα παιδιά του δήμου

Κατά τη διάρκεια της παρουσίασης των 
υπηρεσιών που θα λάβουν οι συμμετέχοντες 
και συμμετέχουσες στη διαδικασία, που πραγ-
ματοποιήθηκε στις δύο επιστημονικές ενημε-
ρωτικές Ημερίδες που διοργάνωσε ο δήμος, ο 
Κωστής Κατσανέβας επιστημονικός διευθυντής 
της Career Gate, επισήμανε, μεταξύ άλλων, 
ότι ‘η ίδρυση και λειτουργία του Πρώτου Δη-
μοτικού Κέντρου Σχολικού Επαγγελματικού 
Προσανατολισμού στη Β. Ελλάδα αποτελεί 
άλλη μια πρωτοπορία του Δήμου Νεάπολης-
Συκεών’, ενώ σημείωσε ότι “στόχος της επιστη-
μονικής διαδικασίας που ακολουθείται είναι να 
λάβουν οι μαθητές και οι μαθήτριες τις σωστές 
αποφάσεις φτάνοντας στην επιλογή κατεύθυν-
σης στην Γ’ Λυκείου μέσα από μια σειρά δια-
δικασιών όπως ψυχομετρικά τεστ και ατομικές 
συνεδρίες με πιστοποιημένους συμβούλους”. 
Παράλληλα, επισήμανε ότι, βάσει ερευνών, 
«το 60% των εργοδοτών επιζητούν την κριτική 
σκέψη ως soft skill στους υποψήφιους εργαζό-
μενους που αναζητούν», μετά το πρώτο τους 
πτυχίο και όσοι δεν τη διαθέτουν ως κατώτερη 
δεξιότητα είναι πιο πιθανό να μην εργάζονται ή 
να εργάζονται σε ανειδίκευτες θέσεις. Σήμερα η 
Ελλάδα είναι στη χειρότερη θέση στην Ευρώπη 
σε σχέση με την ασφάλεια εργασίας, με ποσο-
στό 22%, ενώ το κράτος δεν προσφέρει υπο-
στήριξη στον/στην άνεργο για να βρει δουλειά, 
με τις διαθέσιμες θέσεις εργασίας να έχουν μει-
ωθεί και να υπάρχουν περισσότερες ανειδίκευ-
τες, ενώ για το «brain drain» που επέφεραν οι 
δυσμενείς συνθήκες που επικρατούν είπε πως 
«πρέπει πρώτα να αναζητούμε εργασία στην 
Ελλάδα, γιατί εδώ είμαστε πιο ανταγωνιστικοί», 
επισημαίνοντας παράλληλα το «μεγάλο κενό 
που υπάρχει στην εκπαίδευση».

Ο Θανάσης Λέλες, επιστημονικός υπεύθυ-
νος της CG, επισήμανε ότι μόνον το 48% των 
υποψηφίων βάσει του ισχύοντος συστήματος 
έχει πρόσβαση στην Τριτοβάθμια εκπαίδευση 
με το 52% να μένει εκτός, αναζητώντας άλλους 
δρόμους. «Τα παιδιά δεν πρέπει να απογοητεύ-
ονται από τις συχνές αλλαγές, οι δεξιότητες που 
αποκτούμε σήμερα έχουν διάρκεια 2,5 χρόνια, 
οπότε κάθε δύο χρόνια πρέπει να τις ανανεώ-
νουμε, καθώς στην επαγγελματική μας ζωή θα 
υποστούμε 5 με 8 αλλαγές, κατά μέσο όρο, και 
αυτό πρέπει να οδηγεί τα παιδιά σε καλύτερη 
προετοιμασία». Ο κ.Λέλες παρουσίασε τις λε-
πτομέρειες του ισχύοντος συστήματος εισαγω-
γής στην Τριτοβάθμια εκπαίδευση αλλά και τις 
δυνατότητες που δίνονται για όσους δεν επιτυγ-
χάνουν, εξηγώντας όρους της διαδικασίας των 
Πανελλαδικών εξετάσεων, ενώ αναφέρθηκε και 
στη σημασία που έχει η γνώση των επαγγελμα-
τικών δικαιωμάτων για κάθε εργαζόμενο.

Χρήσιμες συμβουλές και έξυπνους τρόπους 
και μεθόδους για την πρόληψη,την καταπολέ-
μηση και τη διαχείριση του άγχους έδωσε, στο 
πλαίσιο των δύο Επιστημονικών Ημερίδων, η 
συμβουλευτική ψυχολόγος Κυριακή Μηλού-
ση, υπογραμμίζοντας την μεγάλη σημασία 
του προγραμματισμού και της οργάνωσης του 
χρόνου διαβάσματος, τη διατήρηση ενός υγι-
ούς τρόπου ζωής με ισορροπημένη διατροφή 
και άσκηση, υπενθυμίζοντας πως η οποιαδή-
ποτε αποτυχία στις εξετάσεις δεν σημαίνει απο-
τυχία στη ζωή.

«Ουσιαστική βοήθεια στα παιδιά 
από γνώστες της αγοράς εργασίας»

Στις αλλαγές που έφερε τόσο ο κορονοϊός αλλά 
και η κρίση του πολέμου στο χώρο των επαγγελ-
μάτων και την εμφάνιση νέων τρόπων εργασίας 
αναφέρθηκε, κατά την τοποθέτησή του στις δυο 
Επιστημονικές Ημερίδες ο αντιδήμαρχος Παιδείας 
Μιχάλης Βουλγαρίδης, τονίζοντας ότι «απαιτείται 
η ολοκληρωμένη προετοιμασία των μαθητών 
και μαθητριών με τη βοήθεια των εκπαιδευτικών 
για να διακρίνουν αρχικά τις κλίσεις τους, σε έναν 
συνδυασμό βιοπορισμού αλλά και επιλογής επι-
θυμητού προς αυτά επαγγέλματος. Και σε αυτή 
την κατεύθυνση το νέο Δημοτικό Κέντρο που δη-
μιουργείται έρχεται να δώσει στήριξη καθώς πλέ-
ον νέες κατηγορίες επαγγελμάτων έχουν προκύ-
ψει, τις οποίες πρέπει να κατανοήσουν τα παιδιά, 
και οι εκπαιδευτικοί, ο δήμος και οι επιστήμονες 
οφείλουμε να τα βοηθήσουμε σε αυτό».

«Να κάνουν την αγάπη τους επάγγελμα», 
προέτρεψε τα παιδιά η αντιδήμαρχος Κοινωνι-
κής Πολιτικής Ιωάννα Αλεξιάδου, προσθέτοντας 
πως «στόχος του Κέντρου, μεταξύ άλλων, είναι 
να εξαλειφθούν οι οικονομικές και κοινωνικές 
διακρίσεις, προσφέροντας στα παιδιά ίσες ευκαι-
ρίες σπουδών και σταδιοδρομίας». Σημείωσε δε, 
ότι «στη χώρα μας ο θεσμός του επαγγελματικού 
προσανατολισμού είναι περιθωριοποιημένος, 
ωστόσο είναι κρίσιμο στοιχείο καθώς οι μελλοντι-
κοί εργαζόμενοι θα αλλάξουν πολλά επαγγέλμα-
τα στη ζωή τους και για αυτό πρέπει να εμπλουτί-
σουν τις δεξιότητές τους».

Δημοτικό Κέντρο Σχολικού Επαγγελματικού Προσανατολισμού, το μοναδικό στη Βόρειο Ελλάδα
Δύο μήνες λειτουργίας, 578 συμπληρωμένα τεστ, 109 ατομικές συνεδρίες

Εσύ τι θέλεις να γίνεις όταν μεγαλώσεις;
Αν απαντήσεις σωστά θα ζήσεις καλύτερα ως ενήλικας

  Δωρεάν τεστ επαγγελματικού προσανατολισμού και επίσης δωρεάν ατομικές συνεδρίες και Συμβουλευτική 
από επιστημονικά στελέχη του δήμου ξεκίνησε η λειτουργία της νέας δημοτικής δομής σε μαθητές και μαθήτριες 
όλων των Γυμνασίων και Λυκείων του δήμουτους εργαζόμενους
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Συναντήσεις που έγιναν στην αρχή του χρόνου με τους διευθυντές γυμνασίων και λυκείων 
του δήμου Νεάπολης-Συκεών καθώς και με γονείς και μαθητές. 

ΠΑΙΔΕΙΑ ΠΑΙΔΕΙΑ
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 Bράβευση, για δεύτερη χρονιά, του Παιδικού Σταθμού Επταπυργίου του δήμου Νεάπολης-Συκεών 
για τη διάκρισή του σε εκπαιδευτικό πρόγραμμα του Make a Wish

ΔΙΑΓΩΝΙΣΜΟΣ MAKe A WISH

Ακόμα ένα «Αστέρι της Ευχής» στα λιλιπούτεια 
Αστέρια του Παιδικού Σταθμού Επταπυργίου

Τα παραμυθένια «Αστέρια της Ευχής» που 
δημιούργησαν και φέτος, με περισσή 
χαρά και αγάπη οι λιλιπούτιοι φιλοξε-

νούμενοι του Παιδικού Σταθμού Επταπυργίου 
του δήμου Νεάπολης-Συκεών, έκλεψαν και πάλι 
τις εντυπώσεις και κέρδισαν για ακόμα μία χρο-
νιά το δικό τους .. αστεροβραβείο στον ετήσιο 
διαγωνισμό του εκπαιδευτικού προγράμματος 
«Αστέρι της Ευχής» 2022 (κατηγορία video) που 
διοργανώνει κάθε χρόνο το Make a wish (Κάνε 
μία Ευχή Ελλάδος). Η φετινή Αστεροβράβευ-
ση του Make A wish έλαβε χώρα στο Σεράφειο 
Ίδρυμα του δήμου Αθηναίων το Σάββατο …. 
2022 και το βραβείο-αστέρι παρέλαβαν ως εκ-
πρόσωποι του Σταθμού η προϊσταμένη Επιστή-
μη Αρετάκη και οι παιδαγωγοί Γαλήνη Δροσσά 
και Αριάδνη Τζημοπούλου από την Πρέσβειρα 
του Οργανισμού Φαίη Σκορδά. 

Ήταν, μάλιστα, η δεύτερη κατά σειρά βρά-
βευση στον ίδιο διαγωνισμό για τις μικρές μας 
φίλες και φίλους δημιουργούς από τον Παιδικό 
Σταθμό Επταπυργίου, οι οποίοι με πρωτοβουλία 
και καθοδήγηση των παιδαγωγών τους, κατάφε-
ραν και φέτος να αποτυπώσουν τις ευχές τους με 
φαντασία σε ένα υπέροχο, παραμυθένιο και πλέ-
ον βραβευμένο βίντεο γεμάτο από αστέρια.

«Πολλά πολλά περήφανα μπράβο και συγχα-
ρητήρια» έστειλε ο δήμαρχος Νεάπολης-Συκεών 
Σίμος Δανιηλίδης «στις ταλαντούχες μικρές και 
τους μικρούς καλλιτέχνες φιλοξενούμενους του 
Παιδικού μας Σταθμού για τη συμμετοχή και τη 
διάκριση, και φυσικά και στις εξαίρετες παιδα-
γωγούς που με τέτοιες δράσεις αναβαθμίζουν 
τη λειτουργία των Βρεφονηπιακών και Παιδικών 
μας Σταθμών». Όπως επισήμανε ο κ. Δανιηλίδης 
««Είμαστε περήφανοι για την προσχολική εκ-
παίδευση υψηλών προδιαγραφών ευρωπαϊκού 
επιπέδου που είμαστε σε θέση να προσφέρουμε 
στους Βρεφονηπιακούς και Παιδικούς Σταθμούς 
που λειτουργούν ως μορφωτικά, πολιτιστικά και 
παιδαγωγικά κέντρα ανάπτυξης δεξιοτήτων για 
τα παιδιά κάθε οικογένειας συμπολιτών μας, με 
την πολύτιμη αρωγή των εξειδικευμένων, καταρ-
τισμένων και έμπειρων στελεχών μας, στις σύγ-
χρονες, ασφαλείς και άρτια εξοπλισμένες δημοτι-
κές μας εγκαταστάσεις, έχοντας κερδίσει, τιμήσει 
και δικαιώσει εδώ και χρόνια την εμπιστοσύνη 
εκατοντάδων γονέων».

«Και φέτος, για δεύτερη χρονιά, ήταν τιμή 
μας να συμμετάσχουμε, πόσο μάλλον να βρα-
βευτούμε σε αυτόν τον σπουδαίο διαγωνισμό 

του make a wish που επιτελεί τόσο σημαντικό 
έργο για τα παιδιά» επισημαίνει ο πρόεδρος του 
Δημοτικού Κέντρου Κοινωνικής Προστασίας 
και Αλληλεγγύης (Δ.Κ.Κ.Π.Α.) Αρίστος Γαλανός, 
ευχαριστώντας θερμά «τις μικρές μας φίλες και 
φίλους για το ταλέντο, τη δημιουργικότητά και 
κυρίως την αγάπη που επέδειξαν και φυσικά τις 
άριστες παιδαγωγούς μας που με τέτοιες δράσεις 
αναβαθμίζουν τη λειτουργία των Βρεφονηπια-
κών και Παιδικών μας Σταθμών».

Όπως σημειώνει, εκφράζοντας την χαρά και 
την ικανοποίησή της, η προϊσταμένη  του Τμήμα-
τος Παιδικής Φροντίδας & Προσχολικής Αγωγής 
του Δημοτικού Κέντρου Κοινωνικής Προστασίας 
και Αλληλεγγύης (Δ.Κ.Κ.Π.Α.) Επιστήμη Αρετάκη 
«Το μεράκι και η προθυμία των παιδιών μας κα-
τέδειξαν την ελπίδα και την αισιοδοξία για την 
οικοδόμηση ενός καλύτερου «αύριο». Στον Παι-
δικό μας Σταθμό αγαπάμε τ’ αστέρια… και όταν 
κάποιος φόβος τρυπώνει στο μυαλό μας τους 
στέλνουμε τις ευχές μας και μας δίνουν δύναμη να 
πάμε παρακάτω. Η ευχή, λοιπόν, είναι ο λόγος να 
πιστέψει ένα παιδί ότι όλα μπορούν να συμβούν. 
Ακόμα και το πιο σπουδαίο. Να γίνει καλά».

Video συμμετοχής στον διαγωνισμό: 
https://youtu.be/w90O3dn-J7o
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Γράφει ο Σάκης Σταματόπουλος

1922-2022: 100 Χρόνια από τη Μικρασιατική Κα-
ταστροφή, μια -ιστορικά και πολιτικά- μεστή εκατο-
νταετία που σημάδεψε τον σύγχρονο ελληνισμό, ο 
οποίος ανά την υφήλιο διοργάνωσε και πραγματο-
ποίησε πληθώρα εκδηλώσεων.

Πόσο, όμως, και σε τι βαθμό και έκταση, φωτί-
στηκε-αναλύθηκε ιστορικά το «1922», σε βαθμό που 
να παράξει διδαχές, και δεν περιορίστηκε μόνο σε 
υπενθύμιση των τραγικών γεγο-
νότων, τα οποία ούτως ή άλλως εί-
ναι συναισθηματικά φορτισμένα; 
Πολλοί, και ίσως οι περισσότεροι, 
θα ταχθούν υπέρ της δεύτερης εκ-
δοχής, επιβεβαιώνοντας την ανα-
ξιοποίητη παρέλευση του επετει-
ακού έτους 2022 στο επίπεδο της 
ιστορικής αυτογνωσίας. 

Το κενό αυτό ήρθε να καλύψει 
ο πολιτικός αναλυτής και συγγρα-
φέας Γιώργος Καραμπελιάς με το 
βιβλίο του «1909-1922: Επανά-
σταση και Αντεπανάσταση», το 
οποίο κυκλοφόρησε πρόσφατα 
από τις «Εναλλακτικές Εκδόσεις» 
σε δεύτερη έκδοση και συμπλη-
ρωμένη. Πρόκειται για μια πληρέ-
στατη και πολυδιάστατη επιτομή 
της περιόδου αυτής, η οποία ξάφνιασε ευχάριστα 
τους αναγνώστες, και ιδιαίτερα τους φιλίστορες. 
Πολύ περισσότερο καθώς πρόκειται για ένα έργο 
συγγραφέα που στο πλούσιο έως τώρα συγγραφι-
κό του έργο δεν συμπεριλαμβανόταν το «1922», κάτι 
που ομολογεί και εξηγεί και ο ίδιος στην εισαγωγή 
του βιβλίου.

Ξεφυλλίζοντας κανείς τις 432 σελίδες του βιβλί-
ου, ανακαλύπτει μεγάλες ιστορικές αλήθειες που 
δεν σχετίζονται μόνο με αυτή καθ’ εαυτή την περί-
οδο της Μικρασιατικής Εκστρατείας και της Μικρα-
σιατικής Καταστροφής, αλλά με όλο το ιστορικό 

πλαίσιο που ξεκινά από το 1909 με το Κίνημα στο 
Γουδί και περιλαμβάνει όλα τα επακολουθούντα 
στάδια, με ιδιαίτερη έμφαση στον εθνικό διχασμό, ο 
οποίος, όπως σημειώνει ο συγγραφέας, «συνιστά εν 
τέλει τη σύγκρουση των επαναστατικών δυνάμεων 
που αναδείχθηκαν από την Επανάσταση του 1909, 
και εξέφραζαν το αίτημα του εσωτερικού εκσυγχρο-
νισμού και ταυτόχρονα της εθνικής ολοκλήρωσης, 
με τις δυνάμεις της αντεπανάστασης -την ολιγαρχία 
με επίκεντρο το Παλάτι- οι οποίες αρνούνταν τον 

εσωτερικό εκ-συγχρονισμό και 
προπαντός την ανάγκη της εθνι-
κής ολοκλήρωσης».

«(…)Συναφώς δε, η Κατα-
στροφή το 1922 δεν μπορεί και 
δεν πρέπει να αντιμετωπιστεί 
αποκλειστικώς με βάση τα τελευ-
ταία τρία χρόνια της περιόδου 
(1919-1922). Πρόκειται για ένα 
ακόμη σύνηθες σφάλμα, που 
αρνείται να δει την ιστορική πε-
ρίοδο 1909-1922 ως όλον, ώστε 
να ερμηνεύσει λυσιτελέστερα 
και τις εξελίξεις της τριετίας 1919-
1922. Εάν, επί παραδείγματι, δεν 
ληφθεί υπόψη η μακρά περίο-
δος του Διχασμού, είναι αδύνα-
τον να κατανοηθεί η εκλογική 
περιπέτεια του 1920 και τα όσα 

ακολούθησαν. Ο ίδιος ο Διχασμός, δε, θα πρέπει να 
αναχθεί στις ιστορικές του ρίζες, στην αντιπαράθεση 
ελλαδισμού και ελληνισμού που χρονολογείται από 
τον 19ο αιών, τουλάχιστον.Και πάντως, ακόμα και αν 
παραμείνουμε αυστηρά στα ιστορικά όρια της περι-
όδου, αυτή θα πρέπει να εξεταστεί, τουλάχιστον με 
αφετηρία το 1909», επισημαίνει ο συγγραφέας.

Ο Γιώργος Καραμπελιάς, επιχειρώντας μια βα-
θιά και πλατιά πολιτική ανάγνωση της Μικρασια-
τικής Καταστροφής, θέτει και το ερώτημα: «μήπως 
λοιπόν σήμερα -προπαντός- θα έπρεπε να ‘‘κλεί-
σουμε’’ το οδυνηρότερο ίσως κεφάλαιο της ιστορίας 

μας αποδεχόμενοι μια ίσων αποστάσεων αφήγηση 
του 1922, έστω και με το τίμημα μιας ατελούς ή και 
παραπλανητικής αναπαράστασης των ιστορικών 
γεγονότων;». Και όπως παρατηρεί, «προαπαιτούμε-
νο οιουδήποτε διαβήματος καταλλαγής αποτελεί η 
συναγωγή των απαραίτητων συμπερασμάτων από 
τη μεγάλη Καταστροφή και τις συνέπειές της. Και 
όχι μόνο δεν έχει γίνει κάτι ανάλογο, αλλά ακριβώς 
επειδή δεν έχουν συναχθεί τα απαραίτητα συμπε-
ράσματα -σε πείσμα των ιδαλγών μια ειρηνευμένης 
Ελλάδας-, είναι το τουρκικό κατεστημένο που διεκ-
δικεί σήμερα expessis verbis (=ρητώς) το ‘‘ 1922’’, 
την ‘‘ολοκλήρωση του 1922’’».     

Υπέρτατος νόμος της ιστορίας…
Με δεδομένες τις σκέψεις αυτές ως αξιώματα χαι-

ρέτισε την κυκλοφορία του βιβλίου ο δήμαρχος Νε-
άπολης-Συκεών Σίμος Δανιηλίδης τονίζοντας ότι «η 
ιστορία θα πρέπει να γνωρίζει ένα υπέρτατο νόμο: 
αυτόν που να κυνηγά το ψέμα και να παρουσιάζει 
την αλήθεια. Ο Έλληνας αποφεύγει διαχρονικά την 
σε βάθος ανάλυση των αιτίων πέρα και πάνω από 
τις κομματικές διόπτρες και τη μεταλαμπάδευση των 
όποιων συμπερασμάτων προς τις νέες γενιές, τους 
επόμενους πολιτικούς και όχι μόνο ταγούς της ρά-
τσας. Προς μάθηση και υιοθέτηση των καλών και 
αποφυγή της επανάληψης παρόμοιων λαθών».

Στη διαπίστωση αυτή ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλί-
δης συμπύκνωσε τη μεγάλη συμβολή στην ιστορική 
γνώση του νέου βιβλίου του Γιώργου Καραμπελιά 
«1909-1922: Επανάσταση & Αντεπανάσταση στην 
Ελλάδα», κατά τον χαιρετισμό του στην εκδήλωση 
της παρουσίασής του. Αυτή πραγματοποιήθηκε 
στην Αίθουσα Συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμ-
βουλίου του δήμου Νεάπολης-Συκεών (7.12.2022), 
ενώ αντίστοιχη παρουσίαση του βιβλίου θα γίνει 
και στον δήμο Νεάπολης-Συκεών. Στην εκδήλωση 
μίλησαν, επίσης, για το έργο και τον συγγραφέα οι 
Στράτος Ν. Δορδανάς, Επίκ. Καθηγητής Ιστορίας 
ΑΠΘ, Γιώργος Ρακκάς, Πολιτικός Επιστήμονας, Κων-
σταντίνος Φωτιάδης, Ομότιμος Καθηγητής Πανε-
πιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και ο συγγραφέας 
Κώστας Χατζηαντωνίου. 

Κατά τη σύντομη ομιλία του, με την οποία άνοιξε 
η εκδήλωση, ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης ανέδει-
ξε και εξήρε τη διαχρονική παρουσία του Γιώργου 
Καραμπελιά στο πολιτικό γίγνεσθαι της χώρας, είτε 
ως συγγραφέας μέσα από την πλούσια εκδοτική του 
δραστηριότητα, όσο και ως πολιτικού προσώπου-
αναλυτή, ανασύροντας από τον χρόνο τις προσω-
πικές στιγμές γνωριμίας.

«Πικρές αλήθειες…»
«Το γνωρίζουμε, και καλώς πράττει ο συγγραφέ-

ας να το επαναλαμβάνει με στεντόρεια τη φωνή, πως 
αποζητούμε συχνά τις απαντήσεις μέσα στην εθνική 
μας μνήμη, αλλά διστάζουμε  να καταγράψουμε 
σφάλματα, αδυναμίες, ενδοτικότητες, ατολμίες, φο-
βίες, νοσήματα που απορρέουν, ως επί το πλείστον, 
από ψυχικό διχασμό και εθνική ανασφάλεια, και 
αρκούμεθα σε πιο βατές και απλοϊκές ερμηνείες για 
τις συμφορές  και τη συρρίκνωση του ελληνισμού», 
υπογράμμισε ο Σίμος Δανιηλίδης μιλώντας για το 
βιβλίο, κάνοντας λόγο για «πικρές αλήθειες που 
οι περισσότερες εξ αυτών αλιεύονται και παρου-
σιάζονται για πρώτη φορά τόσο αναλυτικά μα και 
εμπεριστατωμένα, με μια εργώδη προσπάθεια του 
δημιουργού».

«Πολλές οι μελανές σελίδες της πολιτικής, 
διπλωματικής και στρατιωτικής ιστορίας μας»

ΒΡΑΒΕΥΣΗ ΒΙΒΛΙΟΠΑΡΟΥΣΙΑΣΗ

Το πρόγραμμα «Αστέρι της Ευχής» 
του Make a Wish εκπληρώνει 

ευχές παιδιών με πολύ σοβαρές 
ασθένειες, καθώς η εκπλήρωση της 
ευχής εκτιμάται ότι βοηθά το παιδί 

να ανακτήσει τις σωματικές και 
συναισθηματικές δυνάμεις του και 
κατά αυτόν τον τρόπο να ανταπο-
κριθεί καλύτερα στη θεραπεία του. 
To Make a Wish είναι μία αστική μη 
κερδοσκοπική εταιρεία που κάνει 
πραγματικότητα τις επιθυμίες των 

παιδιών (3-18 ετών) με σοβαρές και 
απειλητικές για τη ζωή τους ασθένει-
ες. Ιδρύθηκε στο Φοίνιξ της Αριζόνα, 

το 1980 και είναι ο κορυφαίος Ορ-
γανισμός εκπλήρωσης ευχών στον 
κόσμο, που απευθύνεται σε παιδιά. 
Με παρουσία σε περισσότερες από 
50 χώρες και περισσότερους από 

40.000 εθελοντές έχουν εκπληρωθεί 
περισσότερες από 500.000 ευχές 
παγκοσμίως, ενώ κάθε 16  λεπτά 

εκπληρώνεται μια ευχή παιδιού, σε 
κάποιο σημείο του πλανήτη. 

  Χαιρετισμός του δημάρχου Νεάπολης-Συκεών Σίμου Δανιηλίδη 
στην παρουσίαση του νέου βιβλίου του Γιώργου Καραμπελιά
«1909-1922: Επανάσταση & Αντεπανάσταση στην Ελλάδα»
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Γράφει η Γεωργία Δερμηντζάκη

Μία ομάδα μαθητριών της Β’ και της 
Γ’ τάξης του 2ου ΓΕΛ Συκεών στέλ-
νει μήνυμα κατά της κακοποίησης, 

τραγουδά σε βίντεο που ανέβασε στην ιστο-
σελίδα του σχολείου το «Cancion sin miedo» 
και δίνει αποστομωτική απάντηση σε όσους 
και όσες πίστεψαν πως η αισθητική αλλά και 
τα πιστεύω των παιδιών μας για τη ζωή εξα-
ντλούνται στους στίχους της «τραπ».

Στα εφηβικά τους μάτια καθρεφτίζεται η 
αγωνία για το αύριο. Μάτια που αντανακλούν 
απορία, καταγγελία, θυμό και κραυγάζουν 
για αλλαγή, κορίτσια που, όταν τα κοιτάς, 
το βλέμμα τους σου λέει πως την φέρνουν! 
Δέκα εφτά κορίτσια του 2ου Γενικού Λυκείου 
Συκεών μοιράστηκαν έναν κοινό φόβο, τον 
ξόρκισαν με τέχνη και τραγούδι και έδωσαν 
υπόσχεση για συνεχή αγώνα, μέχρις ότου 
σε κάθε σπίτι εξαλειφθεί κάθε έννοια κακο-
ποίησης και υποτίμησης της γυναίκας αλλά 
και κάθε άλλου ανθρώπινου όντος. «ΠΟΤΕ 
ΚΑΜΙΑ ΜΟΝΗ» ζωγράφισαν στον τοίχο του 
σχολείου τους, στέλνοντας μήνυμα αντί-
στασης και αντίδρασης, με την νεανική τους 
ψυχή, απέναντι σε κάθε κακοποιητή και βια-
στή. Με το χέρι σηκωμένο σε γροθιά τα κο-
ρίτσια θα μας εξομολογηθούν: «στέλνουμε 
μήνυμα στήριξης σε κάθε θύμα ότι είμαστε 
όλες δίπλα του σε όποια απειλή, υποτιμητική 
συμπεριφορά, κακοποίηση, λεκτική, σωματι-
κή, σεξουαλική».

Δύο κορίτσια «συνοδεύουν» με κιθάρες 

τις φωνές των κοριτσιών που, όλα μαζί, τρα-
γουδούν το «Τραγουδάμε δίχως φόβο», μια 
διασκευή του ισπανικού τραγουδιού του φε-
μινιστικού κινήματος, («Cancion sin miedo», 
ηχηρή διαμαρτυρία κατά της πατριαρχίας 
και των κακοποιητικών συμπεριφορών με 
το βίντεο να έχει ανέβει στην ιστοσελίδα του 
σχολείου τους: http://2lyk-sykeon.thess.sch.
gr/). Αρθρώνουν έναν λόγο που ρέει αστα-
μάτητα για να εκφράσουν με λόγια τη σκέψη 
τους. Είναι τόσο βαθιά και πυκνή σε νοήμα-
τα, τέτοια που συνήθως συναντάει κάποιος 
σε ενήλικες. Αντιδρούν και αντιστέκονται 
απέναντι σε ένα σύστημα που καλλιεργεί την 
ανισότητα, τον σεξισμό και τη βία. «Θέλουμε 
να δείξουμε στον κόσμο ότι εμείς μέσα από το 
σχολείο αγωνιζόμαστε. Ότι υπάρχει ελπίδα», 
θα πει μία από όλες. Με μάτια που αστρά-
φτουν από ορμή ξεδιπλώνουν τη σκέψη που 
τις έκανε να καταλήξουν σε αυτή την κίνηση. 
«Συζητούσαμε καιρό να κάνουμε μία κίνηση 
για τις γυναικοκτονίες…». «Για να γίνει όλη 
αυτή η ενέργεια, αρχικά μπορεί να ήταν μία 
πρωτοβουλία ορισμένων κοριτσιών, ωστόσο 
«περάσαμε» την πρόταση από όλα τα τμήμα-
τα, πήραμε την έγκριση από μαθήτριες και 
μαθητές, το 15μελές, τους καθηγητές, τις κα-
θηγήτριες…». 

Κοινός τόπος όλων είναι ότι οι κακοποι-
ητικές συμπεριφορές και οι δολοφονίες γυ-
ναικών πηγάζουν από τη βαθιά εδραιωμένη 
στην κοινωνία μας πατριαρχία. 

«Αναγκαίες οι δράσεις κατά της έμφυ-

λης βίας στα σχολεία…»
«Ζητάμε να γίνουν δράσεις που θα αναδει-

κνύουν το πρόβλημα της πατριαρχίας, πολλά 
παιδιά δε γνωρίζουν καν την έννοια της λέ-
ξης, δεν υπάρχει κάποιο μάθημα στο σχολείο 
που να αναφέρεται σε αυτά τα θέματα και δεν 
οργανώνονται σχετικές εκδηλώσεις για τέτοια 
ζητήματα. Χρειάζονται πολλά πράγματα ακό-
μα να γίνουν…», δηλώνουν με απογοήτευση. 
Ωστόσο παραμένουν μαχητικές. «Πολλές γυ-
ναίκες φοβούνται να αναφέρουν ότι έχουν 
πέσει θύματα κακοποίησης. Θεωρούν ότι θα 
στιγματιστούν κοινωνικά και ότι στο μέλλον 
αυτό θα τις καθορίζει!», τονίζουν με μια φωνή 
τα μέλη της ομάδας. «Πρέπει να μάθουν όλες 
οι γυναίκες ότι αυτό δεν ισχύει. Αλλά ακόμα 
και αν γίνει τελικά, δεν θα είναι μόνες στην 
αντιμετώπιση τέτοιων συμπεριφορών», υπο-
γραμμίζουν από κοινού η Σ. η Μ. η Θ. και η 
Α. με το σύνολο των κοριτσιών να κουνούν 
καταφατικά το κεφάλι συμφωνώντας.

«Μέσα από τη σχολική διαδικασία δεν θε-
ωρούμε ότι προσεγγίζεται το θέμα. Θα μπο-
ρούσε να συμβεί για παράδειγμα στο μάθη-
μα για την «έμφυλη ταυτότητα» αλλά το θέμα 
δεν θίγεται στην έκταση που πρέπει», παρα-
τηρεί η Μ. Μάλιστα τα κορίτσια αναφέρουν 
ότι «άλλοτε διδάσκεται τυπικά, ίσα ίσα να βγει 
η ενότητα…» και τονίζουν ότι «η τοιχογραφία 
σε εκείνο το σημείο του σχολείου είναι δηλω-
τική του μηνύματος προς κάθε γυναίκα ότι 
«ποτέ καμία δεν είναι και δεν θα είναι μόνη!»

«Η κακοποίηση είναι παντού. Ξεκινά από 
ένα κορνάρισμα με ένα χυδαίο σχόλιο στο 

δρόμο, στο λεωφορείο... Ποια κοπέλα δεν 
το έχει ακούσει; Όλες φοβόμαστε το βράδυ 
όταν γυρνάμε στο σπίτι μας. Ο φόβος φωλιά-
ζει μέσα μας…».

«Υπάρχουν κορίτσια που αντιμετωπίζουν 
τη βία ως κάτι που πρέπει να αποδεχθούν 
σε μία σχέση, κι αυτό είναι απόρροια της πα-
τριαρχίας», προσθέτει η Γ. «Σημαντικό ρόλο 
παίζει σε αυτό η οικογένεια. Σε πολλές οικο-
γένειες υπάρχουν διακρίσεις μεταξύ αγοριών 
και κοριτσιών, και μάλιστα το βρίσκουν φυσι-
ολογικό, π.χ. για την ώρα που θα γυρίσουν 
το βράδυ, ή για το ποιος από τους δύο, το 
κορίτσι ή το αγόρι θα πλύνει τα πιάτα κ.α.», 
αναφέρει η Κ.

Εκτός από την οικογένεια, έμφυλες διακρί-
σεις αλλά και κακοποιητικές τάσεις και πράξεις 
κατά του γυναικείου φύλου παρατηρούνται 
και στα σχολεία. Οι μαθήτριες φέρνουν ως 
παράδειγμα τις καταγγελίες κατά καθηγητών, 
σε Λύκειο και Γυμνάσιο της Θεσσαλονίκης 
για σεξουαλικές παρενοχλήσεις, στην αρχή 
του έτους. Τολμούν, με περισσό θάρρος, να 
πουν ότι η εμπιστοσύνη τους στη δικαιοσύνη 
έχει κλονιστεί. Αναφέρονται στον βιασμό της 
19χρονης στο Α.Τ. της Ομόνοιας αλλά και σε 
άλλα περιστατικά βίας και κακοποίησης που 
έρχονται στο φως καθημερινά.

Να δώσουμε συλλογική απάντηση στη 
μάστιγα της κακοποίησης

«Στόχος της δράσης μας είναι να κρατήσου-
με σε εγρήγορση και να ευαισθητοποιήσουμε 
τη μαθητική κοινότητα. Όλες βαλλόμαστε από 

αυτή τη μάστιγα και η απάντηση πρέπει να εί-
ναι συλλογική», θα δηλώσουν εμφατικά.

«Πρόσφατα διαπιστώσαμε ότι τα στερεό-
τυπα εξακολουθούν να αναπαράγονται. Σε 
σχετική άσκηση στη διάρκεια του μαθήματος 
διαπιστώθηκε ότι τα αναχρονιστικά, οπισθο-
δρομικά και πατριαρχικά πρότυπα εξακολου-
θούν να είναι εδώ. Οι απαντήσεις που δόθη-
καν έδειξαν ότι η πλειονότητα των κοριτσιών 
έχουν ως στόχο να κάνουν οικογένεια, παιδιά 
κτλ. ενώ τα αγόρια εμφανίζονται πιο ανεξάρ-
τητα, και θεωρούν ότι ευθύνη τους στο μέλ-
λον είναι μόνο η φροντίδα των γονιών τους. 
Από την άλλη πλευρά, ευθύνη της γυναίκας 
θεωρούν πως είναι η φροντίδα του άνδρα 
και των παιδιών τους». «Από τα επτά αγόρια 
μόνο ένα έγραψε ότι θέλει να είναι καλός πα-
τέρας…», σημειώνει μία μαθήτρια.

Προβληματισμένη συμμαθήτριά της ση-
μειώνει ότι «έχουμε ερωτηθεί πολλές φορές 
για το σύνθημα «καμία μόνη». Κάποιοι αρ-
νούνται να ομολογήσουν προφανώς ότι το 
πρόβλημα εξακολουθεί να υπάρχει και είναι 
πολύ έντονο. Οι γυναίκες πλήττονται! Καθη-
μερινά ακούμε για βιασμούς, κακοποιήσεις, 
παρενοχλήσεις…». Δίπλα της άλλο μέλος της 
ομάδας προσθέτει: «Συνέχεια όταν κάνου-
με αυτή τη συζήτηση στην τάξη, τα αγόρια 
επιμένουν να ρωτούν «αφού δεν υπάρχει 
‘’ανδροκτονία’’ γιατί μιλάτε για ‘’γυναικοκτο-
νία’’;». Ακόμα και όταν ως άσκηση κάποια 
καθηγήτριά ζήτησε από συμμαθητή μας να 
εντοπίσει και να φέρει μαζί του στο επόμενο 
μάθημα την ερμηνεία της λέξης, και ενώ αυτό 

έγινε και μεταφέρθηκε στην τάξη η σωστή 
ερμηνεία, στη συνέχεια οι συμμαθητές μας 
επέμεναν ότι υπάρχουν και περιστατικά σε 
βάρος ανδρών που δεν τα αναφέρει κανείς. 
Υποστήριξαν μάλιστα ότι αυτό συμβαίνει 
γιατί θέλουν (σ.σ.το σύστημα, η κοινωνία) να 
υποστηρίξουν τις γυναίκες….ενώ αυτό ξέ-
ρουμε όλοι καλά ότι δεν ισχύει, και μάλιστα 
ισχύει ακριβώς το αντίθετο!». 

«Γυναικοκτονία» είναι 
όταν σκοτώνουν μία γυναίκα 
εξαιτίας του φύλου της

Και βέβαια οι ίδιες οι μαθήτριες ξέρουν 
πολύ καλά τί σημαίνει η λέξη αυτή: «Γυναικο-
κτονία είναι όταν ένας άνδρας σκοτώνει μία 
γυναίκα επειδή είναι γυναίκα, εξαιτίας του φύ-
λου της, τη θεωρεί δηλαδή κτήμα του. Αυτά 
είναι τα θέματα που απασχολούν τις καθημε-
ρινές μας συζητήσεις και όχι άλλα, όπως νομί-
ζουν πολλοί. Γιατί αυτό είναι το συμπέρασμα 
στο οποίο τους οδηγούν οι μουσικές και οι 
στίχοι που ακούγονται ευρέως, αλλά θίγουν 
το γυναικείο φύλο. Παρ’ όλ’ αυτά τα ακούμε 
καθημερινά, παραβιάζουν την αισθητική μας 
και μας προσβάλλουν. Μας θίγει ότι επιτρέ-
πεται να ακούγονται δημόσια τέτοιου είδους 
μουσικές που αναπαράγονται και διαμορ-
φώνουν αντιλήψεις! Αυτά, αν βγούμε το βρά-
δυ έξω υποχρεωτικά πρέπει να τα υποστούμε 
στα αυτιά μας;! Γιατί;!». Ερώτημα που προ-
βάλλει εύλογο στα βλέμματα και τα στόματα 
όλων των κοριτσιών που κατακεραυνώνουν 
μουσικές κουλτούρες, όπως η «τραπ».

ΚΟΙΝΩΝΙΑ ΚΟΙΝΩΝΙΑ

«Όλες φοβόμαστε το βράδυ όταν γυρνάμε             στο σπίτι... ο φόβος φωλιάζει μέσα μας...»
 Μαθήτριες «σηκώνουν τοίχο» στην κακοποίηση και την πατριαρχία,                       υψώνουν τις γροθιές τους και ζητούν μέτρα για την πάταξη της κακοποίησης
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Βανδάλισαν με το σύμβολο των ναζί
την τοιχογραφία ‘’κραυγή’’

Θυμό αλλά και αποτροπιασμό προκάλεσε 
σε όλα τα κορίτσια ο βανδαλισμός που υπέστη 
η τοιχογραφία τους από αγνώστους, και μάλιστα 
κατά τη διάρκεια της απουσίας μεγάλου μέρους 
της ομάδας στην εκδρομή της Γ’ Λυκείου, γεγο-
νός που τις οδηγεί στη σκέψη ότι αυτό έγινε σκό-
πιμα. Η τοιχογραφία τους καλύφθηκε με έναν 
αγκυλωτό σταυρό, κάτι που, όπως ήταν φυσικό, 
τις εξόργισε. Με ένα στόμα όλες καταδικάζουν 
κάθε ναζιστικό «σπόρο» που εκκολάπτεται μέσα 
στους κόλπους της μαθητικής κοινότητας αλλά 
και γενικότερα. 

«Δυστυχώς δεν μπορούμε να αποκλείσουμε 
ότι οι δράστες μπορεί να είναι και μαθητές, μιας 

και τέτοιες συμπεριφορές υπάρχουν μέσα στα 
σχολεία. Υπάρχουν ομάδες που δρουν με γνώ-
μονα να καταστρέφουν ό,τι δεν χωράει στη μαύ-
ρη τους σκέψη και υπερασπίζεται τα ανθρώπινα 
δικαιώματα, την αλληλεγγύη, τον ανθρωπισμό. 
Αντίστοιχο βανδαλισμό είχαν προκαλέσει άγνω-
στοι σε τοιχογραφία, με κοινωνικά μηνύματα για 
τις φυλετικές διακρίσεις και τα δικαιώματα των 
ατόμων με ειδικές ανάγκες και κινητικές δυσκο-
λίες, που είχαν φτιάξει μαθήτριες στο 1ο Λύκειο 
πέρυσι», αναφέρει η Μ.

Εδώ ανοίγει η συζήτηση για τον ναζισμό στα 
σχολεία. «Υπάρχουν άτομα που ασπάζονται τον 
ναζισμό χωρίς να έχουν πλήρη συνείδηση του τί 
αυτός σημαίνει. Υπάρχουν και άτομα που απλά 
μιμούνται συμπεριφορές άλλων, χαμηλού μορ-
φωτικού επιπέδου και εντάσσονται σε τέτοιου 

είδους ομάδες προκειμένου να προκαλούν φθο-
ρές και βανδαλισμούς και να εκδηλώνουν επιθε-
τική συμπεριφορά», συμπληρώνει η Χ.

Ο μοναδικός μαθητής που ήταν παρών στην 
παρέα μας κατά τη διάρκεια της συνέντευξης, φί-
λος των κοριτσιών που συνεπικούρησε την όλη 
προσπάθεια, αναφερόμενος στο θέμα του βαν-
δαλισμού είπε: «υπήρχαν άτομα που ήθελαν να 
το χαλάσουν. Υπάρχει κακοποιητική συμπεριφο-
ρά γύρω μας, και μέσα στα σχολεία και εκτός». 
Αν και τα αγόρια του δικού του περιβάλλοντος, 
όπως δηλώνει, δεν βιώνουν στον ίδιο βαθμό κα-
κοποιητικές ή αυταρχικές συμπεριφορές,  συμμε-
ρίζεται τις ανησυχίες της ομάδας των κοριτσιών 
και προσδοκά αποτελέσματα από την ομαδική 
τους δράση όσο και αντίστοιχες δράσεις στην 
κοινωνία.

Στο πλευρό των παιδιών οι καθηγητές

Γνωρίζουμε την κατάσταση που βιώνουν τα παιδιά και είμαστε όλοι στο πλευ-
ρό τους. Η εποχή κρύβει πολλούς κινδύνους αναφέρει στο «ΕτΤ» ο διευθυντής του 
2ου Γενικού Λυκείου Συκεών Πούλιος Πουλιόπουλος. «Στηρίζουμε τα παιδιά ώστε 
να εκφράσουν τη σκέψη τους, τη φωνή τους. «Ανεβάσαμε» μάλιστα το βίντεο με 
το κείμενό τους στην ιστοσελίδα του σχολείου ώστε να εκφραστεί και με αυτόν 
τον τρόπο το μήνυμά τους. Είναι σημαντικό ότι ευαισθητοποιούνται και τους απα-
σχολεί ένα τέτοιο θέμα. Σημαντικό είναι επίσης ως κοινωνία να αντιμετωπίζουμε 
στην πράξη τέτοια φαινόμενα και συμπεριφορές και να λαμβάνονται μέτρα για 
την πάταξή τους. Να μην μένουμε μόνο σε τυπικές διαδικασίες, και εθιμοτυπικές 
εκδηλώσεις, δεν αρκούν. Να ασχοληθούμε όλοι με την ουσία του προβλήματος 
ώστε να εκλείψει».

*τα στοιχεία των μαθητριών δεν δημοσιεύονται λόγω προστασίας των προσωπικών 
δεδομένων των παιδιών. Είναι οι :
Ι., η Κ., η Χ., η Π., η Μ., η Γ. η Χ., η Κ., η Κ., η Μ., η Σ., η Α., η Θ., η Μ., η Ε., η Σ., η Δ.

«Θα αγωνιστούμε για να ανατρέψουμε αυτήν την κατάσταση» 

«Nιώθουμε ότι υπάρχουν στο περιβάλλον μας παιδιά που οι μητέρες 
τους έχουν βιώσει ή είναι τώρα θύματα κακοποίησης. Υπάρχουν κο-
ρίτσια που αποδέχονται τη βία ως μέσο άσκησή της από το ανδρικό 
φύλο», αναφέρει η Ε., επισημαίνοντας ότι «υπάρχουν θύματα κακοποί-
ησης που αισθάνονται ότι φταίνε τα ίδια γι’ αυτό». Η Θ. εκφράζει την 
πεποίθηση ότι «αυτές οι περιπτώσεις» πρέπει να στηριχθούν και πρέπει 
«πρώτα εμείς , όλες οι γυναίκες να καταδικάζουμε αυτές τις συμπεριφο-
ρές, να αντιληφθούμε ότι κανένας άνθρωπος δεν αξίζει να κακοποιείται 
και να αντιδράσουμε συλλογικά». Τον λόγο παίρνει η Σ. δηλώνοντας ότι 
κορίτσια από την ομάδα έχουν «συμμετάσχει σε διαμαρτυρίες που έγι-
ναν κατά της κακοποίησης, στήριξης θυμάτων βιασμού και καταδίκης 
δολοφονιών γυναικών. Δηλώνουν αποφασισμένες ότι θα συνεχίσουν 
να αντιδρούν και καθοριστική ως προς αυτό θεωρούν την ενότητα με-
ταξύ των γυναικών.

«Ας ξεκινήσουμε από τα σχολεία τους αγώνες κατά όλης αυτή της 
κατάστασης για να την ανατρέψουμε, ελπίζοντας σε μία καλύτερη δικαι-
οσύνη», προτρέπουν όλες με μια φωνή, με τον θυμό τους να τις οδηγεί 
σε καταιγισμό αναφορών για διαχωρισμούς κατά των γυναικών που 
εντοπίζουν καθημερινά.

Με έντονο λόγο εξηγούν ότι φτάνουν στα αυτιά τους καταγγελίες ότι «σε 
σχολείο επιβάλλεται dress code αλλά μόνο σε κορίτσια ή για παράδειγμα 
ότι μαθήτρια πήρε απουσία από καθηγητή για τα νύχια της ενώ η μητέρα 
της έγινε δέκτης ειρωνικού τηλεφωνήματος από καθηγητή του σχολείου 
για το θέμα. «Θεωρούμε ότι θα αργήσει πολύ να αλλάξει η κατάσταση γιατί 
υπάρχουν πολλά άτομα που έχουν τέτοιες πεποιθήσεις», αναφέρει η Π. και 
τονίζει ότι «Δεν πρέπει να ανεχόμαστε καμία συμπεριφορά που ενισχύει 
την πατριαρχία, ούτε μέσω της μουσικής ούτε ακόμα και ως πλάκα» ενώ 
η Δ. προσθέτει ότι «τα κορίτσια στις μέρες μας φοβούνται ακόμα και όταν 
απλά είναι βράδυ, περπατούν στο δρόμο και κάποιος άλλος περπατάει 
πίσω τους. Έχουν ποτιστεί οι ψυχές μας με τον φόβο…»

ΚΟΙΝΩΝΙΑ ΚΟΙΝΩΝΙΑ

Τραγουδάμε Δίχως Φόβο
(Cancion Sin Miedo)

Να τρέμει το κράτος, να κλείνουν οι δρόμοι

Να τρέμει όποιος χέρι τολμά και σηκώνει

Μας παίρνουν με βία, την ξεγνοιασιά

Μας φύτεψαν φόβο, μα φυτρώσαν φτερά

Και κάθε λεπτό σχεδόν κάθε μέρα

Θρηνούμε μια κόρη αδερφή και μητέρα

Μέσα σε μια νύχτα μας εξαφανίζουν

Συνένοχος είναι όποιος σιωπά, σαν μας αφανίζουν

Για εκείνες τις νύχτες που γύριζα μόνη

Στη θέα μιας μορφής το αίμα μου να παγώνει

Για όλα τα χέρια που σφίγγουν κλειδιά

Γινόμαστε όλες μαζί μια γροθιά!

Δικαίωμα δεν έχεις στο σώμα μου επάνω,

Δε σου πέφτει λόγος πού πάω και τι κάνω

Δεν είναι αγάπη ο πόνος κι η βία

Όλες απαντάμε, αν αγγίξεις μία

Κι αν δε το κατάλαβες τούτοι οι στίχοι

Φωνάζουν πως βρίσκομαι εδώ από τύχη

Με οργή τραγουδάω, ακούστε με όλοι

Στο σπίτι αν δεν έρθω, κάψτε την πόλη

Με λένε Ανίσα, Καρολάιν και Ελένη

Με σκότωσε το σύστημα που τους ξεπλένει

Είμαι η Τζεβριέ, η Ζάκι, η Μαρία

Νεκταρία, Ανθή, Ζωή, Αδαμαντία

Στο όνομα μου γράψτε νέα, ιστορία

Για εκείνες τις νύχτες που γύριζα μόνη

Στη θέα μιας μορφής το αίμα μου να παγώνει

Για όλα τα χέρια που σφίγγουν κλειδιά

Γινόμαστε όλες μαζί μια γροθιά!

Δικαίωμα δεν έχεις στο σώμα μου επάνω,

Δε σου πέφτει λόγος πού πάω και τι κάνω

Δεν είναι αγάπη ο πόνος κι η βία

Όλες απαντάμε, αν αγγίξεις μία

ΠΩΣ ΜΠΟΡΕΙΣ ΝΑ ΖΗΤΗΣΕΙΣ ΒΟΗΘΕΙΑ; 

Αν χρειάζεσαι καθοδήγηση στο πώς να χειριστείς ένα περιστατι-

κό κακοποίησης ή χρειάζεσαι ψυχολογική υποστήριξη μπορείς να 

απευθυνθείς στους Συμβουλευτικούς Σταθμούς του δήμου Νεάπο-

λης-Συκεών και να συνομιλήσεις με ψυχολόγους και κοινωνικούς 

λειτουργούς: τηλ.: 2313313151/2313329525/2313502226
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Τ
ο «55-67» γνωστό και ως πρόγραμμα «Πλη-
σίον της σύνταξης» προσφέρει διέξοδο σε 
(8.500 +6.500) 15.000 εργαζόμενους της 

συγκεκριμένης ηλικιακής ομάδας που εργάζο-
νται με το συγκεκριμένο καθεστώς. Από αυτούς 
οι περίπου 2.500 ολοκλήρωσαν τον 1+1 χρόνο 
εργασίας τους και ένα ποσοστό τους (όσοι δεν 
συνταξιοδοτήθηκαν) βρέθηκαν πάλι στο δρόμο 
αυξάνοντας τα ποσοστά ανεργίας και αποψιλώ-
νοντας τις υπηρεσίες των δήμων στις οποίες ερ-
γάζονται.

Εδώ και μήνες, ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης 
έχει κινητοποιήσει ως πρόεδρος την Επιτροπή Κοι-
νωνικής Πολιτικής της ΚΕΔΕ και το θέμα έφτασε 
στους συναρμόδιους υπουργούς. Με επιστολή της 
(6380/12.7.2022) η ΠΕΔ-ΚΜ, έκανε ομόφωνα δεκτή 
την εισήγηση του δημάρχου Νεάπολης-Συκεών 
και την προώθησε στους: Κ. Χατζηδάκη, υπουργό 
Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, Μ. Βορίδη, 
υπουργό Εσωτερικών, Στ. Πέτσα, αν. Υπουργό Εσω-
τερικών και Σπ. Πρωτοψάλτη, διοικητή της Δημό-
σιας Υπηρεσίας Απασχόλησης (πρώην ΟΑΕΔ). Με 
την επιστολή, ζητείται νομοθετική ρύθμιση που 
να δίνει τη δυνατότητα στους ήδη εργαζόμενους-
ωφελούμενους του προγράμματος να παραμεί-
νουν για άλλα δυο (1+1) χρόνια. Αρκεί βέβαια να 
καλύπτουν υπηρεσιακές ανάγκες αλλά και να το 
επιθυμούν αφού κάποιοι συνταξιοδοτούνται. Η 
επιστολή, συνοδεύεται από τουλάχιστον 750 υπο-
γραφές ωφελούμενων από 14 δήμους, που ζητούν 
την επέκταση του προγράμματος.

Ο Σίμος Δανιηλίδης επανήλθε στο θέμα από 
το βήμα του πρόσφατου συνεδρίου της ΚΕΔΕ στο 
Βόλο αποσπώντας μάλιστα ομόφωνη απόφαση με 
την οποία ζητείται η παράταση του προγράμμα-
τος που εξυπηρετεί συμπολίτες μας σε μία κρίσιμη 
φάση της ζωής τους χωρίς να επιβαρύνει τον κρατι-
κό προϋπολογισμό αφού στηρίζεται σε ευρωπαϊκά 
κονδύλια και πόρους των ΟΤΑ. 

Το θέμα έχει ήδη φτάσει και στη Βουλή ήδη από 
τις 12/7/22, με τρείς βουλευτές του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ 
(Βασίλης Κεγκέρογλου, Γιώργος Μουλκιώτης, Ευ-
αγγελία Λιακούλη) να έχουν καταθέσει σχετική 
ερώτηση.

 «Η παράταση της διάρκειας 1+1 χρόνος του 
προγράμματος είναι άκρως αναγκαία για τους συ-
μπολίτες και συνεργάτες μας: βρίσκονται στην πιο 
ευάλωτη περίοδο του εργασιακού τους βίου λίγο 
πριν τη συνταξιοδότησή τους, και υπό τις παρού-
σες συνθήκες της αγοράς εργασίας θα βρεθούν 
αδύναμοι απέναντι στο καυτό πρόβλημα της συ-
μπλήρωσης των ετών εργασίας» υπογραμμίζει ο 
Σίμος Δανιηλίδης. Επιπλέον, όπως τονίζει «οι δήμοι 

θα στερηθούν τις κρίσιμες υπηρεσίες τους και μά-
λιστα σε μία περίοδο που απαγορεύονται οι προ-
σλήψεις».

Ψήφισμα και συγκέντρωση υπογραφών
Στον δήμο Νεάπολης-Συκεών, πραγματοποι-

ήθηκε ανοιχτή συγκέντρωση όλων των εργαζο-
μένων και η δημοτική αρχή τάχθηκε υπέρ της 
πρωτοβουλίας των εργαζόμενων. Εκδόθηκε ειδικό 
ψήφισμα-αίτημα, το οποίο υπέγραψαν 218 ωφε-
λούμενοι του προγράμματος:

 Εμείς που υπογράφουμε αυτό το κείμενο εί-
μαστε ωφελούμενοι του προγράμματος απασχό-
λησης για μακροχρόνια άνεργους ηλικίας 55 έως 
67 ετών, και προσληφθήκαμε  στους δήμους για 
1+1 έτη.

 Στην εποχή μας που η ανεργία μαστίζει τον 
τόπο μας, αυτό το πρόγραμμα ήρθε σαν λύτρωση. 
Ιδιαίτερα αν αναλογιστείτε το γεγονός ότι οι ιδιώ-
τες επιχειρηματίες δύσκολα προτιμούν να απα-
σχολούν τους εξηντάρηδες ή τις εξηντάρες. Αυτή 
τη δραματική ηλικιακή διάκριση στην εργασία τη 
βιώνουμε έντονα.

 Το πρόγραμμα της ΔΥΠΑ μας έδωσε την ευ-

Πάνω από 
750 υπογραφές 
υπέρ της παράτασης

Δήμος Αμφίπολης: 7
Δήμος Έδεσσας: 27
Δήμος Θέρμης: 145
Δήμος Κιλκίς: 50
Δήμος Κορδελιού-Ευόσμου: 42
Δήμος Νάουσας: 31
Δήμος Νεάπολης-Συκεών: 218
Δήμος Νέας Προποντίδας: 102
Δήμος Παιονίας: 22
Δήμος Πύδνας-Κολινδρού: 4
Δήμος Πυλαίας-Χορτιάτη: 30
Δήμος Σκύδρας: 8
Δήμος Χαλκηδόνας: 30
Δήμος Ωραιοκάστρου: 20

καιρία να εργαστούμε συμπληρώνοντας έτσι 
ένα μέρος του χρόνου που χρειάζεται για να 
συνταξιοδοτηθούμε. Η απασχόληση μας στο 
δήμο, σε διάφορες ειδικότητες, αποδεικνύει 
πως παρά την ηλικία μας μπορούμε να είμα-
στε χρήσιμοι και παραγωγικοί. Η πρόσληψη 
μας κάλυψε πάγιες ανάγκες του δήμου και 
σήμερα νιώθουμε ότι είμαστε ξανά ενεργοί 
και κυρίως χρήσιμοι.

 Τα δύο αυτά χρόνια που θα απασχολη-
θούμε στο δήμο είναι σημαντικά αλλά δεν 
επαρκούν για να καλύψουν τον απαιτούμενο 
χρόνο μέχρι την συνταξιοδότηση μας.

 Η συντριπτική πλειοψηφία των ωφελού-
μενων αυτού του προγράμματος χρειαζόμα-
στε 3 ως 4 χρόνια για να συνταξιοδοτηθού-
με.

 Μετά την παρέλευση της διετίας θα 
βρεθούμε ξανά όμηροι της ανεργίας, αφού 
δεν θα μπορούμε να αξιοποιήσουμε κάποιο 
άλλο αντίστοιχο πρόγραμμα ούτε φυσικά 
ευκαιρίες απασχόλησης στον ιδιωτικό τομέα, 
λόγω της ηλικίας μας.

 Ο ιδιωτικός τομέας, όσα κίνητρα και να 

έχει, δύσκολα προτιμά εργαζόμενους από τις 
ηλικίες μας.

 Πληροφορηθήκαμε πως η Κεντρική 
Ένωση Δήμων Ελλάδας και η ΠΕΔ Κεντρι-
κής Μακεδονίας πρότειναν την επέκταση 
του προγράμματος για άλλα 1+1 έτη. Αυτή η 
πρόταση μας βρίσκει όλους σύμφωνους και 
τα οφέλη της υιοθέτησης από την κυβέρνηση 
θα είναι πολλαπλά.

 Εμείς, οι ωφελούμενοι του προγράμμα-
τος θα έχουμε δουλειά για άλλα δύο χρόνια 
ή μέχρι την συνταξιοδότηση μας, σε θέσεις 
και ειδικότητες για τις οποίες αποκτήσαμε 
ήδη μια σημαντική εμπειρία.

 Δεν θα ξαναζήσουμε την αβεβαιότητα 
και την ανασφάλεια που προκαλεί η ανεργία, 
ούτε θα αντιμετωπίζουμε την άρνηση δου-
λειάς με πρόσχημα το περασμένο της ηλικίας 
μας.

 Δεν θα ξαναβρεθούμε στο δραματικό 
αδιέξοδο να ψάχνουμε δουλειά στα 60-63 
μας με τη φτώχια να χτυπά την πόρτα μας.

 Δεν θα επιβαρύνουμε την ΔΥΠΑ με επι-
δόματα ανεργίας.

 Θα συνεχίσουμε να συμβάλουμε στο 
ασφαλιστικό σύστημα με τα καθημερινά έν-
σημα μας.

 Με χαρά ακούσαμε τις εξαγγελίες της κυ-
βέρνησης για την αύξηση των ωφελούμενων 
του προγράμματος 55-67. Όμως θα πρέπει 
να αντιμετωπιστεί και το πρόβλημα της διάρ-
κειας της απασχόλησης ώστε αυτά τα χρόνια 
της απασχόλησης μας να μας οδηγήσουν με 
ασφάλεια στην συνταξιοδότηση.

 Ζητάμε λοιπόν να υιοθετηθεί η πρότα-
ση της ΚΕΔΕ και να επεκταθεί η διάρκεια της 
απασχόλησης μας για 1+1 έτη.

 Δεν επιζητούμε τη μονιμότητα του δη-
μόσιου τομέα. Θέλουμε να εργαστούμε. Θέ-
λουμε η εργασία μας να αξιολογείται και να 
κρίνεται. Γι’ αυτό ζητάμε η επέκταση της δι-
άρκειας απασχόλησης να είναι ετήσια και να 
ανανεώνεται μόνο εάν το θέλει ο φορέας που 
απασχολούμαστε.  

 Με τη βεβαιότητα ότι γίνεται κατανοητό 
το πρόβλημα που θα αντιμετωπίσουμε μετά 
τη λήξη του προγράμματος, προσδοκούμε 
στην αποδοχή του αιτήματος μας».

Στη μάχη για την παράταση απασχόλησης        των 55-67 ο δήμος Νεάπολης-Συκεών
  Ακόμη περιμένουν 

για απαντήσεις που δεν 
δίνονται ενώ το ψήφι-
σμα για την επέκταση 
του χρόνου εργασίας 
υπογράφουν καθημερι-
νά δεκάδες εργαζόμενοι

  Η τοπική αυτοδιοί-
κηση ολόκληρης της 
χώρας και το σύνολο 
των εργαζομένων στους 
ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθμού 
έχουν συστήσει κοινό 
μέτωπο με έναν στό-
χο: την παράταση του 
προγράμματος 55-67 της 
ΔΥΠΑ.



ρισσότερο, μακάρι τα νοσοκομεία μας να είχαν επάρ-
κεια αίματος και να μην χρειαζόταν να καθυστερήσει 
και να κινδυνεύσει κανείς”. 

Και οι σκέψεις και τα συναισθήματα αυτά δεν εί-
ναι μεμονωμένα, απεναντίας αποτελούν την πυξίδα 
μικρών και μεγαλύτερων εθελοντών που αυξάνονται 
χρόνο με το χρόνο, έχοντας σχεδόν διπλασιαστεί την 
τελευταία δεκαετία, αγγίζοντας πλέον τις 6.799 (το 2012 
οι εγγεγραμμένοι έφταναν τις 3.766) και τις 12.627 μο-
νάδες στη Δημοτική Τράπεζα Αίματος (από 4.448 μο-
νάδες το 2012). Σχεδόν 2000 φιάλες ετησίως, σχεδόν 80 
νέοι αιμοδότες σε κάθε εξόρμηση και 104 εξορμήσεις 
σε μία σταθερή και αταλάντευτη πορεία 33 χρόνων, 
από το 1990 μέχρι και σήμερα, μαρτυρούν ότι υπάρχει 
ελπίδα.

«Είμαστε πολλοί. 
Πρέπει να γίνουμε περισσότεροι»

«Το ευχαριστώ είναι λίγο για τις χιλιάδες εθελόντριες 
και εθελοντές μας, τους μικρούς, τους μεγάλους, τους 
παλιούς και τους νέους, όλοι τους συγκινητικοί ήρωες 
μιας συλλογικής και γόνιμης προσπάθειας, πρεσβευτές 
της ζωής, της αλληλεγγύης, του αλτρουισμού,της ανι-
διοτέλειας, της κοινωνικής ευθύνης, ευαισθησίας και 
ευσυνειδησίας. Είμαστε πολλοί, όμως μπορούμε και 
επιβάλλεται να γίνουμε περισσότεροι. Γιατί όταν μιλάμε 
για τραγικές ελλείψεις αίματος στα νοσοκομεία μας, δεν 
μιλάμε για απλούς αριθμούς. Μιλάμε για ανθρώπινες 
ζωές και είναι στο χέρι μας να τις σώσουμε” επισημαί-
νει ο δήμαρχος Νεάπολης-Συκεών Σίμος Δανιηλίδης. 
Όπως υπογραμμίζει ο δήμαρχος “χάρη στους εθελο-
ντές μας, ο δήμος Νεάπολης-Συκεών αποτελεί ίσως τον 
μοναδικό δήμο που στην πορεία του χρόνου έχει να 
επιδείξει τόσο πλούσιο έργο και αξιοζήλευτη δράση 
στον τομέα της εθελοντικής αιμοδοσίας, διατηρώντας 
την μεγαλύτερη Δημοτική Τράπεζα Αίματος στη χώρα 
μας, ως αποτέλεσμα πολυετών, συνεπών και δυναμι-
κών εκστρατειών που επεκτείνονται στη δωρεά οργά-
νων σώματος, βλαστοκυττάρων, αιμοπεταλιων και μυ-
ελού των οστών”.

Όπως αναφέρουν τα στοιχεία του Εθνικού Κέντρου 
Αιμοδοσίας (ΕΚΕΑ), η χώρα μας χρειάζεται ετησίως 
600.000  μονάδες αίματος για τις ανάγκες των ασθενών 
της, οι οποίες θα μπορούσαν να καλυφθούν επαρκώς 
εάν η χώρα διέθετε 300.000 τακτικούς αιμοδότες, οι 
οποίοι θα έδινα αίμα τουλάχιστον δύο φορές το χρόνο.
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Τι κοινό έχουν ο Έρι και η Ευφροσύνη;

Τους ενώνει η προσφορά
στο συνάνθρωπο κι ας ανήκουν

σε διαφορετικές γενιές

Γράφει η Αλεξία Τσαουλίδου

Με 47 χρόνια να τους χωρίζουν, ο 
18χρονος Έρι και η 65χρονη κυ-
ρία Ευφροσύνη, ο ηλικιακά μικρό-

τερος και μία από τις μεγαλύτερες από τους 
443 εθελοντές που ενίσχυσαν την φαρέτρα 
της Δημοτικής Τράπεζας Αίματος στην πρό-
σφατη Εβδομάδα Εθελοντικής Αιμοδοσίας 
του Νοεμβρίου, επιβεβαίωσαν ξαπλωμέ-
νοι για 10 λεπτά στην ίδια πολυθρόνα, ότι 
η εθελοντική αιμοδοσία δεν έχει ηλικία, δεν 
έχει φύλο, δεν έχει οικονομικό ή μορφωτι-
κό επίπεδο. Έχει μόνο αγάπη για τη ζωή, 
ανθρωπιά, αισιοδοξία, ελπίδα, προσφορά, 
ανιδιοτέλεια, κοινωνική ευθύνη, ευαισθη-
σία. Έχει καθήκον και υποχρέωση.

Η  κυρία Ευφροσύνη Τσιτσιρίκη είναι 
οδοντίατρος και συγκαταλέγεται στους 
συστηματικούς αιμοδότες του δήμου Νεά-
πολης-Συκεών, έχοντας ξεκινήσει από εδώ 
πριν 30 ολόκληρα χρόνια. “Έχω φτάσει 
σχεδόν στο ηλικιακό όριο να σταματήσω” 
σημειώνει. “Ξεκίνησα πριν 30 χρόνια και 
δίνω σταθερά στις αιμοδοσίες του δήμου 
μας αλλά και οπουδήποτε αλλού χρειά-
στηκε για οποιονδήποτε συνάνθρωπό μας. 

Παλαιότερα μάλιστα έδινα και αιμοπετάλια” 
προσθέτει. “Είναι μία ανώτερη πράξη αγά-
πης και προσφοράς στον συνάνθρωπο και 
προτρέπω και άλλους να συμμετέχουν. Δί-
νουμε κάτι που δεν μπορούμε να το βρούμε 
από αλλού και δεν μπορούμε να το αγορά-
σουμε” τονίζει.

Την ύψιστη αξία της προσφοράς στον 
συνάνθρωπο που έχει ανάγκη υπογραμ-
μίζει και ο 18χρονος Έρι Κολάτσι, που έχο-
ντας ξεκινήσει λίγο μετά την ενηλικίωσή του 
έχει ήδη προσφέρει σε 3 αιμοδοσίες. Όπως 
αναφέρει “Ήθελα από πολύ νωρίς να γίνω 
εθελοντής αιμοδότης και να προσφέρω κάτι 
που μπορώ σε όσους το χρειάζονται. Έχω 
δώσει αίμα ήδη τρεις φορές και το συστήνω, 
φυσικά, και σε άλλους”. “Είναι πολύ σημα-
ντικό. Πρέπει να δίνουμε αίμα. Προσφέρου-
με πολλά και δεν χάνουμε κάτι, ενώ είναι 
πολύ πιθανό να το χρειαστούμε και οι ίδιοι 
κάποια στιγμή. Εγώ, μάλιστα το χρειάστηκα 
για συγγενείς μου και είχα την ευκαιρία να 
πάρω” σημειώνει.

Γροθιά αλληλεγγύης
Η Μαρία, ο Δημήτρης, η Ευφροσύνη, ο 

Έρι, ο Παναγιώτης, η Σοφία, 6.799 “ανώνυ-

μοι”, όπως χαρακτηρίζονται, μοναδικοί και 
ξεχωριστοί εθελοντές αιμοδότες, ένα ετε-
ρόκλητο ψηφιδωτό με κοινό παρανομαστή 
την αγάπη και την προσφορά για τον συ-
νάνθρωπο, γίνονται εδώ και 33 χρόνια μια 
γροθιά αλληλεγγύης .. για τον μικρό, για 
τον μεγάλο, για τον γονιό, για τον θείο, για 
τον παππού, για τη φίλη, για τον γνωστό, για 
τον άγνωστο που τους χρειάζονται και τους 
περιμένουν.

Γιατί οι ανάγκες για αίμα δεν σταματούν 
ποτέ.

Γιατί ο αγώνας είναι διαρκής και χρειάζε-
ται συμμάχους.

Γιατί το αίμα είναι λίγο και οι ζωές που το 
χρειάζονται είναι πολλές.

Κι αν αύριο είσαι εσύ αυτός που θα χρει-
αστεί αίμα;

«Εμένα δεν μου λείπει κάτι, όμως σε κά-
ποιον άλλο λείπει” σημείωνε εμφατικά σε 
προηγούμενη αιμοδοσία του δήμου η εθε-
λόντρια Μαρία Μοσχόμαντα, ενώ όπως επι-
σημαίνουν ο 34χρονος εθελοντής Ιωάννης 
Ιωακειμίδης και ο 30χρονος εθελοντής Λευ-
τέρης Μαλλιάκης που συμμετέχουν χρόνια 
στις αιμοδοσίες του δήμου “Μακάρι να δί-
ναμε περισσότεροι, μακάρι να δίναμε πε-

 Ο Έρι Κολάτσι και η Ευφροσύνη Τσιτσιρίκη δίνουν αίμα και δείχνουν τι σημαίνει αλληλεγγύη

ΕΘΕΛΟΝΤΙΣΜΟΣ ΕΘΕΛΟΝΤΙΣΜΟΣ

Τμήμα Κτίριο Κυτταρικών
και Γονιδιακών Θεραπειών 
στο «Παπανικολάου»

Πρόκειται για ένα ολοκληρωμένο, σε κλινικό-εργαστηριακό και 
ερευνητικό επίπεδο, κέντρο που θα είναι σε θέση να συνεισφέρει 
στην προαγωγή της καινοτομίας, να προσφέρει νέες επιστημονικές 
δυνατότητες στην αντιμετώπιση πολλών σοβαρών ασθενειών, να 
προαγάγει την κατάρτιση και εξειδίκευση του προσωπικού, ενώ ταυ-
τόχρονα θα διευρυνθούν και θα αυξηθούν περαιτέρω οι ήδη υπάρ-
χουσες δομές. Παράλληλα, δύναται να ανακόψει την μετάβαση Ελλή-
νων ασθενών σε ιατρικά κέντρα του εξωτερικού, να προσφέρει νέες 
θέσεις εργασίας στα ερευνητικά προγράμματα και να προσελκύσει 
πόρους μέσω των κλινικών ερευνών με τις φαρμακοβιομηχανίες .

Ήδη, με βάση στοιχεία από την Ελληνική Αιματολογική Εταιρεία, 
το 2021 το Νοσοκομείο Παπανικολάου πρωτοστάτησε όσον αφορά 
τις μεταμοσχεύσεις αιμοποιητικών κυττάρων και τις κυτταρικές θερα-
πείες. Αναφερόμενος στην ανάγκη επίσπευσης της ανέγερσης του Κτι-
ρίου, ο κ. Αχιλλέας Αναγνωστόπουλος, τέως συντονιστής διευθυντής 
της Αιματολογικής Κλινικής του Νοσοκομείου Παπανικολάου, πρώην 
πρόεδρος της Ελληνικής Αιματολογικής Εταιρείας και ιδρυτικός πρό-
εδρος της ελληνικής εταιρείας γονιδιακής θεραπείας και αναγεννητι-
κής ιατρικής, επισημαίνει ότι “οι κυτταρικές και γονιδιακές θεραπείες 
πρέπει να διενεργούνται σε μονάδες μεταμόσχευσης αιμοποιητικών 
κυττάρων. Δυστυχώς οι μονάδες της χώρας μας δεν επαρκούν καλά 
καλά για τη διενέργεια των ίδιων των μεταμοσχεύσεων. Επομένως, 
πρέπει να δημιουργηθούν σύντομα καινούργιοι χώροι κατάλληλοι 
για τη διενέργεια των κυτταρικών και γονιδιακών θεραπειών”. όπως 
υπογραμμίζει ο κ. Αναγνωστόπουλος “Κάθε χρόνο οι μεταμοσχεύ-
σεις των αιμοποιητικών κυττάρων στα ελληνικά κέντρα μεταμόσχευ-
σης αυξάνονται και τα αποτελέσματα βελτιώνονται συνεχώς, ισοδύ-
ναμα με τα αποτελέσματα των καλύτερων κέντρων του εξωτερικού 
χάρη στα νέα καινοτόμα φάρμακα και στις εξελιγμένες τεχνολογίες. 
Η Ελλάδα χρησιμοποιεί τις καινούργιες κυτταρικές θεραπείες για την 
αντιμετώπιση λεμφωμάτων και λευχαιμίας χωρίς να υστερεί από αυτό 
που συμβαίνει στην υπόλοιπη Ευρώπη, με όλο και περισσότερους 
ασθενείς να επωφελούνται από αυτές”.

Υπέρμαχος της επίσπευσης ανέγερσης του Κτιρίου Κυτταρικών και 
Γονιδιακών Θεραπειών είναι, φυσικά, ο δήμαρχος Νεάπολης-Συκεών 
Σίμος Δανιηλίδης, ο οποίος, μάλιστα είχε πρωτοστατήσει στο πλευρό 
του κ. Αναγνωστόπουλου, όταν μόνος πάλευε να πείσει την Πολιτεία 
για την αναγκαιότητα της χρηματοδότησης για την ανέγερσή του, η 
οποία μετά από προσπάθειες, την πρωτοβουλία του κ. Δανιηλίδη 
να προβάλλει το αίτημα ανέγερσης του νέου κτιρίου ως επιτακτική 
ανάγκη τόσο στην ΠΕΔ-ΚΜ όσο και σε άλλους αρμόδιους κρατικούς 
φορείς και την ομόφωνη και ομόθυμη υποστήριξη και της ΠΕΔ-ΚΜ 
εντάχθηκε στο πρόγραμμα του Ταμείου Ανάκαμψης.

Τα επιστημονικά επιτεύγματα της αιματολογικής κλινικής του νο-
σοκομείου που αποτελεί παράδειγμα προς μίμηση, η διεθνής ανα-
γνώριση και τα αριστεία που τα συνοδεύουν, αλλά και οι πρωτοπο-
ριακές εφαρμογές που θα ενταχθούν στις θεραπευτικές μεθόδους 
και βέβαια ο ίδιος ο κ. Αναγνωστόπουλος, πρωτοπόρος επιστήμονας 
διεθνούς εμβέλειας με παγκόσμια αναγνώριση και αποδοχή αποτε-
λούν εχέγγυο της επιτυχίας. Από την στιγμή που στόχο του νέου κτι-
ρίου αποτελούν η βελτιστοποίηση του θεραπευτικού αποτελέσματος 
των ασθενών και η υψηλού επιπέδου περίθαλψη, είναι χρέος όλων 
μας να επισπεύσουμε τις διαδικασίες υλοποίησης του Κτιρίου» ανα-
φέρει ο κ. Δανιηλίδης.

Τράπεζα Αίματος 
δήμου
Νεάπολης-Συκεών 

33 ΧΡΟΝΙΑ

6.799 
εγγεγραμμένοι 
εθελοντές 
αιμοδότες

12.627 
μονάδες αίματος

Μας περιμένουν τον Μάρτιο

Ας το σκεφτούμε καλά και ας μπούμε όσοι περισσό-
τεροι μπορούμε στο τρένο της Αγάπης, της Αλληλεγγύ-
ης και της Κοινωνικής Ευθύνης. Επόμενος Σταθμός, η 
πρώτη για το 2023 τακτική Εβδομάδα Εθελοντικής Αι-
μοδοσίας και Κοινωνικής Προσφορά από το Σάββατο 
4 έως και το Σάββατο 11 Μαρτίου 2023.

Το κάλεσμα αφορά όλους και κυρίως τους νέους 
μας που μπορούν πλέον να προσφέρουν αίμα από την 
ηλικία των 17 ετών.
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Το «ευχαριστώ» του δημάρχου
Ο δήμαρχος Νεάπολης-Συκεών Σίμος Δανιηλίδης 

διατηρώντας ιδιαίτερη σχέση με τις βιβλιοθήκες και τις 
δράσεις τους ήδη από το 1998 που δόθηκε το όνομα 
του αείμνηστου Αντώνη Σαμαράκη στην παιδική βιβλι-
οθήκη της Οδ. Φωκά, ευχαριστεί μέσω του ΕτΤ τις τρεις 
συγγραφείς για την προσφορά τους. Όπως επισημαίνει, 
η συγκεκριμένη δράση μέσω της οποίας οι ενδιαφερό-
μενοι μαθαίνουν τα μυστικά της δημιουργικής γραφής 
ταιριάζει στον δήμο στον οποίο ο διεθνώς αναγνωρι-
σμένος πεζογράφος και επίτιμος δημότης Νεάπολης-
Συκεών χάρισε περίπου 2.000 βιβλία της προσωπικής 
του συλλογής.
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Τα πρόσωπα πίσω από τις λέξεις

Η Σοφία Ιακωβίδου είναι αγρονόμος- τοπογράφος 
με μεταπτυχιακό στο αντικείμενό της και εργασιακή 
εμπειρία. Η Ποντιακή της καταγωγή, η ενεργή παρου-
σία της στην Ποντιακή κοινότητα και το πάθος της για 
την ποντιακή διάλεκτο την οδήγησαν στην δημιουργία 
ποντιακών διστίχων. Στίχοι της έχουν μελοποιηθεί και 
τραγουδηθεί ενώ είναι μέλος της Επιτροπής Ποντιακής 
Διαλέκτου της ΠΟΕ. Ασχολείται έντονα με τη διάδοση 
της Ποντιακής λογοτεχνίας και είναι, μεταξύ άλλων, από 
τους πρωτεργάτες του Διεθνούς Συνεδρίου Ποντιακής 
διαλέκτου που πραγματοποιήθηκε για πρώτη φορά 
πέρυσι στη Φλώρινα. 

Η αγάπη της για τη γραφή την οδήγησε σε μεταπτυχι-
ακό στη δημιουργική γραφή, στο «προσωπικό ταξίδι της 
ψυχής της». Με την ιδιότητά της αυτή, παρά τις αυξημένες 
οικογενειακές της υποχρεώσεις (μητέρα τριών παιδιών), 
ανέλαβε να «τρέξει» εθελοντικά τον αντίστοιχο κύκλο 
στη Δημοτική Βιβλιοθήκη της Νεάπολης, με 16 συμμετέ-
χοντες που έσπευσαν να πλαισιώσουν την ομάδα της. 

Τα μαθήματα ξεκίνησαν στα μέσα Νοεμβρίου με 
τους συμμετέχοντες επίδοξους συγγραφείς να διδά-

σκονται τη δημιουργία διηγημάτων σε μικρή φόρμα, 
τη δημιουργία χαρακτήρων, βασικούς κανόνες της 
αφήγησης, «χτίσιμο» πεζού λόγου, τη δημιουργία μυ-
θιστορήματος κ.α. «Το τμήμα μας έχει δέσει ιδανικά και 
το κλίμα στα μαθήματά μας καταλήγει σε ένα ευχάριστο 
δίωρο. Τα μέλη της ομάδας «διψούν» σε κάθε μάθημα 
που πραγματοποιείται σε κλίμα ενθουσιασμού. Η δημι-
ουργική γραφή των συμμετεχόντων εξελίσσεται, χωρίς 
ακόμα να έχουμε αποφασίσει τι δρόμο θα ακολουθή-
σουμε με την ολοκλήρωση του κύκλου. 

Για το συγγραφικό της έργο η Σοφία Ιακωβίδου 
θα πει: «Μετά από παρότρυνση του Κώστα Φωτιάδη 
έγραψα κάποια ποιήματα, δύο εκ των οποίων δημο-
σιεύτηκαν σχεδόν άμεσα. Όνειρο μου είναι να εκδο-
θούν και τα υπόλοιπα ποιήματα που έχω γράψει στην 
ποντιακή διάλεκτο. Ένα από αυτά είναι το «Υιέ μ’» που 
γράφτηκε με αφορμή το θεατρικό έργο του Δημήτρη 
Πιπερίδη, “Νόστος ρίζα μ’ και κλαδί μ’ ”. Τέλος, το πρώ-
το μου τραγούδι μελοποιήθηκε, πριν από δυο χρόνια, 
από τον Αλέξη Παρχαρίδη και έχει τίτλο: «θα πίνω μα-
ναχός απόψ’».

Η Νικολία Πανίδου γεννήθηκε στη Θεσσαλονίκη 
και σπούδασε στις Σέρρες. Τα τελευταία οχτώ χρόνια 
ασχολείται με τη συγγραφή και έχει εκδώσει δύο βιβλία 
από τις εκδόσεις «ΕΞΗ» τις «Προδομένες αγάπες» και το 
«Στην Ανατολή μιας ανάμνησης», ενώ σε λίγους μήνες 
αναμένεται να κυκλοφορήσει το επόμενο βιβλίο της. Οι 
κύριες σπουδές της είναι στα Οικονομικά, ενώ έχει κά-
νει μεταπτυχιακό στη δημιουργική γραφή και σπουδές 
Ψυχολογίας και Παραψυχολογίας. Στη συγγραφική της 
πορεία τα τελευταία επτά χρόνια ασχολείται με το μυθι-
στόρημα. Μητέρα ενός παιδιού η ίδια, ξεκίνησε τον κύ-
κλο μαθημάτων δημιουργικής γραφής τον περασμένο 
Οκτώβριο στη δημοτική βιβλιοθήκη των Συκεών. Είναι 
η δεύτερη φορά που ασχολείται με το εγχείρημα αυτό 
καθώς αντίστοιχος κύκλος μαθημάτων είχε γίνει, (με 
πρωτοβουλία της αντιπροέδρου της ΚΕΥΝΣ Ειρήνης 
Καγιαμπίνη), τον περασμένο χρόνο, στην Πολιτιστική 
Γειτονιά με τη δραστηριότητα να ολοκληρώνεται με με-
γάλη επιτυχία.

Φέτος, για τις Συκιές, η δράση της Δημιουργικής 
Γραφής φιλοξενείται στη Δημοτική Βιβλιοθήκη τα απο-
γεύματα ανά δεκαπέντε ημέρες και η ομάδα αποτελείται 
από 17 συμμετέχοντες, λάτρεις της δημιουργικής γρα-
φής. «Βρισκόμαστε στον πανέμορφο χώρο της βιβλιο-

θήκης σε ένα «απόσταγμα» σεμιναρίου, όπως το έχω 
ονομάσει. Εγώ προσπαθώ να τους δίνω τα εργαλεία 
που θα χρησιμοποιήσουν ως προς αυτό, αναφέροντας 
κανόνες και αναθέτοντας ασκήσεις γραφής. Η ομάδα 
απαρτίζεται ως προς το μεγαλύτερο μέρος της από γυ-
ναίκες μιας και οι άνδρες ξεκλειδώνονται πιο δύσκολα, 
επειδή νιώθουν ότι γράφοντας ένα γραπτό κείμενο θα 
χάσουν κάτι από τον εαυτό τους…»

Το κλίμα στις συναντήσεις της ομάδας είναι φιλικό, 
γεγονός που βοηθάει τα μέλη της να «ανοίγονται» και 
να αποτυπώνουν στο χαρτί κάθε εσωτερική τους σκέ-
ψη. Οι ιστορίες τους προχωρούν και σε κάθε μάθημα 
διανθίζονται με τους συμμετέχοντες βήμα-βήμα να 
βελτιώνονται στην τέχνη της γραφής. Στόχος είναι μέ-
χρι την ολοκλήρωση του κύκλου μαθημάτων να δημι-
ουργηθεί μία έκδοση με δεκαεπτά αυτοτελή διηγήματα, 
δώρο από τον εκδοτικό οίκο που ανήκει η συγγραφέας. 
Η Νικολία Πανίδου δηλώνει «γεμάτη» με την ενασχό-
λησή της αυτή καθώς είναι σημαντικό για την ίδια να 
προσφέρει. Στο πλαίσιο αυτό, πρόσφατα ξεκίνησε νέα 
δραστηριότητα, αυτή τη φορά στο Κέντρο Ημερήσιας 
Φροντίδας Ηλικιωμένων Συκεών, με “Λέσχη ανάγνω-
σης” βιβλίων, μια δράση που πριν την πανδημία γινό-
ταν σε  όλα τα ΚΑΠΗ.

Η Μαίρη Φιλιππίδου – Κατσανίδου μεταλαμπαδεύ-
ει τα μυστικά της δημιουργικής γραφής στο αντίστοιχο 
τμήμα των Πεύκων που ξεκίνησε τη λειτουργία του επί-
σης στις αρχές Νοεμβρίου. Γεννήθηκε και ζει στη Θεσ-
σαλονίκη και εκτός από δυο παιδιά έχει και δύο εγγό-
νια. Έχει διακριθεί σε συλλογικά βιβλία με τίτλους «Στα 
ορυχεία της Γραφής», «Ιστορίες με Χρώματα», «Υπάρ-
χει…», «Ξαφνικά πέρσι το καλοκαίρι», «Νιώθω», και έχει 
εκδώσει τα βιβλία με τίτλους «Αριάδνη», «Σιωπηλή Φυ-
σαρμόνικα» και το πρώτο της παραμύθι «Ο Θεός του 
Χειμώνα».

Στον κύκλο της δημιουργικής γραφής διδάσκει την 
τέχνη της δημιουργίας του γραπτού λόγου σε 14 συμ-
μετέχοντες, οι οποίοι, όπως επισημαίνει, έδειξαν από 
την αρχή μεγάλο ενδιαφέρον. Στις συναντήσεις επι-
κεντρώνεται στη γραφή ιστορίας και διήγησης και σε 
«τρόπους εντοπισμού του πραγματικού». Διέκρινε από 
την αρχή των μαθημάτων στο σύνολο των συμμετεχό-
ντων «βαθιά δίψα για να μάθουν πως μπορεί κάποιος 
να γράψει σωστά…». «Ασχολούμαστε επίσης με την 
ταξιδιωτική γραφή αλλά και με την ποίηση», αναφέρει 
και τονίζει ότι σημαντικό είναι κανείς να μπορέσει μέσα 
από τα μαθήματα να αποκτήσει την αυτοπεποίθηση ότι 
μπορεί να γράψει…»

Η Μαίρη Φιλιππίδου – Κατσανίδου λατρεύει τα τα-
ξίδια αγαπά το διάβασμα και δηλώνει ότι με τη γραφή 
ξεκουράζει τον νου της και γαληνεύει. Καθοριστικά για 
την ίδια ήταν τα μαθήματα δημιουργικής γραφής που 
παρακολούθησε του Δημήτρη Δρένου, τα πατήματα 
του οποίου ακολουθεί στις διδαχές της.

Πιο συγκεκριμένα έλαβε μαθήματα δημιουργικής 
γραφής στο Κέντρο Διά Βίου Μάθησης Ασβεστοχω-
ρίου-Φιλύρου, και τα τελευταία χρόνια στη δημοτική 
βιβλιοθήκη Κων/λεως, το «Acade Cultural», τη «Βαβυ-
λωνία», τον Ιανό, το IWriten, και διαδικτυακά. Τέλος, 
ασχολείται με την συγγραφή θεατρικών κειμένων, και 
γράφει επίσης μικρά κείμενα στις σελίδες (στο facebook) 
kimenologio και Δημιουργικός Καφές.

 Μαθήματα Δημιουργικής Γραφής στις Βιβλιοθήκες του δήμου

Γράφει η Γεωργία Δερμηντζάκη
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Γράφει ο Αλέξανδρος Νικηφορίδης

Τι όμως είναι το ΣΒΑΚ, πόσο μπορεί να βο-
ηθήσει τον πολίτη και να βελτιώσει την 
καθημερινότητα του σε βάθος χρόνου; Σε 

ποιον βαθμό η κίνηση πεζών και οχημάτων μπο-
ρεί να επηρεάσει την υγεία αλλά και την ίδια την 
ζωή των ανθρώπων; Οι απαντήσεις είναι εντυπω-
σιακές, αλλά και ανησυχητικές: «Ονειρευόμαστε 
έναν δήμο πιο ανθρώπινο, πιο κοινωνικό, με πε-
ρισσότερες ευκαιρίες για όλους τους πολίτες, τους 
μεγαλύτερους αλλά και τη νέα γενιά. Όλα αυτά 
δεν έχουν σχέση μόνο με την ποιότητα ζωής 
αλλά με την ίδια τη ζωή μας. Μην ξεχνάτε πως ο 
Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας, με στοιχεία που 
έχει δεχθεί και η ΕΕ, έχει καταλήξει στο ότι το πρά-
σινο συνδέεται άμεσα με την ζωή των πολιτών κι 
έχει ορίσει πως σε κάθε πόλη πρέπει να υπάρχουν 
9 τμ πρασίνου ανά κάτοικο. Στην ΕΕ ο μέσος όρος 
είναι 9,5 τμ ενώ στην Θεσσαλονίκη, έχουμε μόλις 
1,7 τμ όταν στην πρωτεύουσα της Βουλγαρίας 
Σόφια, ο μέσος όρος είναι στα 21 τμ ανά κάτοικο. 
Η μόνη λύση είναι η κατεδάφιση μεγάλων εγκα-
ταστάσεων και η επαναχρησιμοποίηση χώρων 
βιομηχανικής, στρατιωτικής, εκθεσιακής χρήσης 
όπως η ΔΕΘ. Η περιοχή μας είναι τέτοιο παράδειγ-
μα καθώς δυο στρατόπεδα, το ‘Στρεμπενιώτη’ και 
το ‘Παύλου Μελά’, έδωσαν μια ανάσα. Ειδικότερα 
το πρώτο, έσωσε τη Νεάπολη από το να είναι μια 
πεθαμένη, εσαεί υποβαθμισμένη πόλη» τόνισε ο 
δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης.

Τομείς παρέμβασης στο Σχέδιο Κινητικότητας
Ένας προγραμματισμός μακρόπνοος, που 

εξελίσσεται σε βάθος χρόνου και απαιτεί συνδυ-
ασμό πολλών στοιχείων, δεν μπορεί να είναι μια 
απλή υπόθεση. Ως περίπλοκη, μπορεί να αναλυ-
θεί από εξειδικευμένους επιστήμονες:

«Το ΣΒΑΚ έρχεται να δώσει λύσεις στα προ-
βλήματα που δημιουργούνται από την αύξηση 
κίνησης ανθρώπων και αγαθών. Σήμερα, δίνεται 
έμφαση στον άνθρωπο και όχι στο μηχανοκίνητο 
όχημα. Πρόκειται για ένα στρατηγικό σχέδιο που 
έχει στο κέντρο του τον άνθρωπο: η ανταλλαγή 
πληροφοριών, η εκπαίδευση, η υποστήριξη και 
η συμμετοχή του πολίτη στη λήψη αποφάσεων 
είναι ουσιώδη για τον καταρτισμό ολόκληρου 
του σχεδίου» τόνισε η συγκοινωνιολόγος Κατε-
ρίνα Σίσκου, που παρουσίασε το πρόγραμμα εκ 
μέρους της αναδόχου εταιρείας Consortis.

«Οι σύγχρονες πόλεις πρέπει να είναι έξυ-

πνες και βιώσιμες, τεχνολογικά ανεπτυγμένες και 
ενεργειακά αποδοτικές. Αυτό γίνεται μόνο μέσω 
ενός συνολικού επανασχεδιασμού της πολιτικής 
των μεταφορών, αντιμετωπίζοντας ολιστικά τις 
ανάγκες μιας αστικής περιοχής, αλλά λαμβάνο-
ντας υπόψιν τις παρούσες και μελλοντικές τάσεις 
και εξελίξεις. Το ΣΒΑΚ θα εξελιχθεί σε τρείς φά-
σεις: η προετοιμασία και η δημόσια διαβούλευ-
ση είναι η πρώτη, θα ακολουθήσει η δημιουργία 
της στρατηγικής και ο σχεδιασμός των μέτρων» 
πρόσθεσε η συγκοινωνιολόγος Ελένη Βεράνη.

«Η πόλη πρέπει να σχεδιάσει τις υποδομές 
της νέας γενιάς, διότι θα είναι μια έξυπνη πόλη, 
εκμεταλλευόμενη την τεχνολογία. Αυτή όμως 
από μόνη της δεν αρκεί, χρειάζεται καινοτομία. 
Άλλο πράγμα είναι η τεχνολογία που δίνει λύση, 
άλλο η καινοτομία που είναι πιο σύνθετη, αλλά 
και πιο αποδοτική. Η καινοτομία έρχεται εύκολα 
και γρήγορα από τον ιδιωτικό τομέα, αλλά οι δη-
μόσιοι φορείς πολύ πιο αργά, με αποτέλεσμα η 
καινοτομία του ιδιωτικού φορέα να φρενάρει και 
να σταματάει» είπε η Γεωργία Αϋφαντοπούλου, 
αναπληρώτρια διευθυντής του Ινστιτούτου Με-
ταφορών του ΕΚΕΤΑ.

«Θεωρώ ιδιαίτερα ουσιαστικό στοιχείο της 
μελέτης για το ΣΒΑΚ, την ανάγκη σύνδεσης όλων 
των νευραλγικών σημείων του δήμου, είτε πρό-
κειται για νοσοκομεία και στρατόπεδα, βασικές 
οδικές αρτηρίες που σηκώνουν μεγάλο φόρτο, 

είτε για τις δημόσιες συγκοινωνίες. Πρέπει να το-
νιστεί πως ο αυτός ο δήμος έχει τρομερές ιδιαιτε-
ρότητες και θα χρειαστεί προσπάθεια προκειμέ-
νου να υπάρχει ικανοποιητική προσβασιμότητα 
σε όλα ανεξαιρέτως τα σημεία ενδιαφέροντος» 
τόνισε η συγκοινωνιολόγος Ανθή Τσακιροπού-
λου, εκπρόσωπος της Μητροπολιτικής Αναπτυξι-
ακής Θεσσαλονίκης ΑΑΕ/ΟΤΑ.

Ιδιαιτερότητες και ανάγκες
Ο προγραμματισμός ενός σχεδίου τέτοιου 

μεγέθους, δεν μπορεί –και δεν πρέπει- να μην 
ενσωματώσει τις ιδιαιτερότητες κάθε περιοχής:

«Για εμάς, το ΣΒΑΚ είναι ένα πολύτιμο εργα-
λείο το οποίο θα το έχουμε στη διάθεση μας για 
χρόνια. Η κινητικότητα σε έναν δήμο δύσκολο 
όπως ο δικός μας, είναι περίπλοκο ζήτημα καθώς 
περιλαμβάνει: αστικές συγκοινωνίες σε σχέση 
με τους όμορους δήμους, το ανάγλυφο της πε-
ριοχής που πάντα προβλημάτιζε, την έλλειψη 
ελεύθερων χώρων που έχει σαν συνέπεια το 
άναρχο παρκάρισμα των ΙΧ και την κυκλοφορια-
κή συμφόρηση. Επί της ουσίας πάντως, αξίζει να 
γίνει μια εντονότερη προσπάθεια για να ‘ανοίξει’ 
η συζήτηση προς τον πολύ κόσμο, που στο τέ-
λος θα είναι ωφελημένος στο μέλλον» ανέλυσε ο 
αντιδήμαρχος τεχνικών έργων Στέλιος Γκατζές.

«Παρατηρώντας τα αποτελέσματα πολλών 
δράσεων, θεωρώ πως οι μελετητές θα είναι καλό 

να προσέξουν συγκεκριμένα στοιχεία: αυξημέ-
νη προσβασιμότητα των παιδιών στο δάσος, 
στα άλση, στους περιπάτους εντός κι εκτός πό-
λης. Ένας χώρος για τους εφήβους, που δεν 
υπάρχει και αν υπάρξει, ίσως περιοριστούν οι 
φθορές σε πάρκα και παιδικές χαρές. Ευελιξία 
στην παραχώρηση ελεύθερου δημόσιου χώ-
ρου, όσο αυτό είναι δυνατόν. Πολύ σημαντι-
κό, για τα παιδιά και για όλους, η αναρχία που 
προκαλείται στους δρόμους, κυρίως από τα 
διπλοπαρκαρισμένα φορτηγά φορτοεκφόρτω-
σης αγαθών» υπογράμμισε η αντιπρόεδρος της 
ΚΕΥΝΣ Ειρήνη Καγιαμπίνη.

«Οι μελετητές θα πρέπει να εξετάσουν τις 
αποστάσεις που πρέπει να διανύσουν οι μα-
θητές για να φτάσουν στα σχολεία τους, τους 
δακτύλιους γύρω από τα σχολεία και αν αυτοί 
μπορούν να επεκταθούν σε πάρκα και παι-
δικές χαρές. Θα χρειαστεί και ειδική μέριμνα 
για τις ‘τυφλές’ ράμπες ΑΜΕΑ. Η ασφάλεια των 
παιδιών πρέπει να τεθεί σε προτεραιότητα από 
τους μελετητές του ΣΒΑΚ κι ας χρησιμοποιηθεί 
ως παράδειγμα, καθώς ο δήμος ανταποκρίνεται 
πολύ γρήγορα σε ανάγκες, όπως αυτές προέκυ-
ψαν –και τακτοποιήθηκαν- από δράσεις όπως 
ένας απλός περίπατος παιδιών δημοτικού σχο-
λείου» τόνισε η Αλεξάνδρα Τερζίδου, ως γενικός 
γραμματέας της ένωσης γονέων δήμου Νεάπο-
λης-Συκεών.

Σχέδιο Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας
 Πόσο γρήγορα, πόσο εύκολα και με ποιον τρόπο θα μετακινούνται στο μέλλον οι πολίτες του δήμου; 

Τι μπορεί και τι πρέπει να αλλάξει στην κινητικότητα της πόλης, έτσι ώστε να γίνει φιλική προς τον κάτοικο ή δημότη; 
Οι απαντήσεις σε αυτά, αλλά και σε πολλά περισσότερα, δίνονται από το Σχέδιο Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας (ΣΒΑΚ) 
που ήδη έχει τεθεί σε δημόσια συζήτηση.

«Η γραμμή της δυτικής Θεσσαλονίκης έχει καθυστερήσει εγκληματικά. 
Εμείς με εμμονή προτείνουμε, η 1η στάση μετά την πλατεία Δημοκρατίας, 
να γίνει στην πλατεία Κασσίμη απέναντι από τις πολυώροφες εργατικές 
κατοικίες, έτσι ώστε να εξυπηρετείται σημαντικότατο τμήμα της κάτω Νεά-
πολης, η περιοχή της Παναγίας Φανερωμένης και ένα τμήμα των Συκεών, 
γύρω από την συνοικία Πέτρου Λεβαντή. Επιμένουμε στο ότι η 2η στάση 
θα πρέπει να γίνει μέσα στο πρώην στρατόπεδο Στρεμπενιώτη. Αυτή θα 
καλύψει την άνω Νεάπολη, ένα μέρος των Συκεών πέριξ της λεωφόρου 
Ανδρέα Παπανδρέου αλλά και το κάτω μέρος της Πολίχνης. Με την δη-
μιουργία υπόγειων πάρκινγκ στην περιοχή, θα υπάρξει μείωση χρήσης 
των ΙΧ, που είναι τελικά το ζητούμενο. Σε αυτό, θα βοηθήσει πάρα πολύ η 
πρόταση που έχω κάνει για ηλεκτροκίνητα λεωφορεία, που θα ξεκινούν 
από την πλατεία Δημοκρατίας και θα φτάνουν έως τα Πεύκα»

«Ο αρχικός σχεδιασμός για την κατάληξη του ΜΕΤΡΟ της δυτικής 
Θεσσαλονίκης στην περιοχή των νοσοκομείων, επιμένω πως είναι λά-
θος. Θα πρέπει να επεκταθεί έτσι ώστε να δημιουργήσει έναν δακτύλιο 
γύρω από ολόκληρη την πόλη. Από εκείνο το σημείο, έστω σαν υπέρ-
γεια κατασκευή που κοστίζει λιγότερο, θα πρέπει να καλύπτει την περι-
οχή των Πεύκων και να επεκτείνεται ως το νοσοκομείο Παπανικολάου 
–ακόμα καλύτερα, να τερματίζει στη διασταύρωση που τώρα οδηγεί 
στον Χορτιάτη και στο Πανόραμα. Θα ελευθερώσει τον άξονα Ρετζικί-
ου (δέκα ώρες τη μέρα λόγω κυκλοφορίας η λεωφόρος Παπανικολάου 
είναι νεκρή), η επέκταση θα περιλαμβάνει το Ασβεστοχώρι, την Εξοχή, 
ακόμη και τον Χορτιάτη αλλά και την επάνω πλευρά του Πανοράματος. 
Έτσι, θα δημιουργηθεί ένας δακτύλιος γύρω από την πόλη, που θα εξυ-
πηρετεί όσο το δυνατόν περισσότερους πολίτες»

«Πριν από περίπου 10 χρόνια, και με πολιτικό κόστος, είχαμε ταχθεί 
υπέρ της νέας εξωτερικής περιφερειακής. Οι μελέτες είχαν προχωρήσει 
πολύ. Σήμερα, η κυβέρνηση αποφάσισε να δημιουργήσει την υπερυ-
ψωμένη δίνοντας 500.000.000 ευρώ –και μάλιστα κολοβή, καθώς δεν 
περιλαμβάνει την ανάπλαση των ανισόπεδων κόμβων και την διάνοι-
ξη των κάθετων συνδετήριων αξόνων στις λεωφόρους Παπανικολάου, 
Παπανδρέου, Επταπυργίου και Ανθέων.

Η Θεσσαλονίκη για μια ζωή θα έχει απόλυτη ανάγκη τη νέα εξωτε-
ρική περιφερειακή, για να διευκολύνεται ο πολίτης να έχει  πρόσβαση 
προς κάθε κατεύθυνση. Προς τα ανατολικά όπου συνεχώς η πόλη επε-
κτείνεται αλλά και προς προορισμούς σημαντικούς, όπως το αεροδρό-
μιο ΄Μακεδονία’ και η Χαλκιδική».

Μετρό δυτικής Θεσσαλονίκης

Τα νοσοκομεία και η ανύπαρκτη πρόσβαση

Η υπερυψωμένη (Fly Over) και η νέα εξωτερική περιφερειακή

ΚΥΚΛΟΦΟΡΙΑΚΟ ΚΥΚΛΟΦΟΡΙΑΚΟ
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Την πρώτη φορά που ο κόσμος ήταν ελεύθερος από τους περιορισμούς και 
τις δεσμεύσεις της πανδημίας του κορονοϊού να χαρεί τις γιορτές του δωδε-
καημέρου, ο δήμος Νεάπολης-Συκεών συνέβαλε με όλες του τις δυνάμεις 

ώστε να γίνει πιο λαμπερή αυτή γιορτή.
Οι Χριστουγεννιάτικες εκδηλώσεις άρχισαν με τα ανάμματα των δέντρων στο 

Πάρκο Ελπίδος στις Συκιές, στο πάρκο Ανθέων στον Άγιο Παύλο, στο Ρολόι στη 
Νεάπολη και στο Σιντριβάνι στα Πεύκα.

Δημότες κάθε ηλικίας κορυφώνονται αυτή την εβδομάδα στον δήμο Νεάπο-
λης-Συκεών.

Συμπολίτες μας κάθε ηλικίας έδωσαν το «παρών» σε όλες τις πλατείες, γιατί 
όπως συνηθίζει να λέει και ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης οι γιορτές είναι για τα 
παιδιά αλλά και για όλους όσοι αισθάνονται παιδιά. 

Χρώματα, αρώματα και γεύσεις Χριστουγέννων κατέκλυσαν όλες τις πλατείες 
αλλά οι μικροί δημότες προτίμησαν όπως ήταν φυσικό τη γωνιά του Αϊ Βασίλη 
για να του δώσουν από κοντά τα γράμματά τους και να παραλάβουν κι από ένα 
μικρό δωράκι.

Για πρώτη φορά φέτος τα Χριστούγεννα έφτασαν στον δήμο Νεάπολης-
Συκεών υπό τους ήχους σαξοφώνων.

Η Χριστουγεννιάτικη συναυλία με την ορχήστρα σαξοφώνων«SAX NOUVEAE» 
στο Κλειστό Δημοτικό Θέατρο Συκεών (Ρήγα Φεραίου και Μεγάρων κατάφερε να 
«κλέψει» τις εντυπώσεις. Την καλλιτεχνική επιμέλεια και διεύθυνση του συνόλου 
έχει ο καλλιτεχνικός διευθυντής του συνόλου και καθηγητής σαξοφώνου Γιώργος 
Λυγερίδης. Η είσοδος για το κοινό στη συναυλία που διοργάνωσε η Κοινωφελής 
Επιχείρηση Υπηρεσιών του δήμου Νεάπολης-Συκεών ήταν δωρεάν. 

Οι «SAX NOUVEAE» είναι ένα μουσικό σύνολο με κίνητρο την προσέγγιση της 
μουσικής τέχνης και βασικό εργαλείο την οικογένεια του σαξοφώνου.

Το ρεπερτόριό τους απλώνεται μεταξύ πολλών μουσικών ειδών. Τα χαρακτη-
ριστικά του οργάνου επιτρέπουν στο σύνολο να κινείται με ευκολία σε διάφορους 
χώρους όπως είναι οι jazz, blues, funky αλλά και η κλασσική μουσική.

Οι «SAX NOUVEAE» μέσα σε σύντομο χρονικό διάστημα μετρούν συμμετοχές 
σε πολλά σημαντικά πολιτιστικά δρώμενα μεταξύ των οποίων τα Δημήτρια, το 
Φεστιβάλ Ολύμπου, το ΚΩΘ Underground, η Βαλκανική Πλατεία ενώ έχουν εμφα-
νιστεί σε σημαντικούς χώρους πολιτισμού όπως το Μέγαρο Μουσικής Θεσσαλο-
νίκη, το Γεντί Κουλέ, η Ρωμαϊκή Αγορά, το Βαφοπούλειο, το Βυζαντινό Μουσείο. 

Κλαδαριές
Το έθιμο τηρήθηκε και φέτος και οι  φωτιές άναψαν στη συμβολή των οδών 

Επταπυργίου και Πρεμετής. Μικροί και μεγάλοι μαζεύτηκαν γύρω από τις φλόγες 
για να ζεσταθούν, τραγούδησαν χόρεψαν και ευχαριστήθηκαν την παρέα φίλων, 
γειτόνων και συνδημοτών. Η αναβίωση του εθίμου σε συνεργασία με τον σύλλο-
γο «Χοροστάτες» ήταν απόλυτα επιτυχημένη.

Η παραδοσιακή φασολάδα που μαγειρεύτηκε επί τόπου και μοιράστηκε  μαζί 
με ένα ποτήρι κρασί βοήθησαν στο να ανάψει και το κέφι εκτός από τις φωτιές. 

Οι γιορτές στα ΚΑΠΗ
Από τα προεόρτια δεν θα μπορούσαν να λείπουν τα μέλη των ΚΑΠΗ του δή-

μου Νεάπολης-Συκεών. Με τις εκδηλώσεις που οργανώθηκαν σε όλα τα κέντρα 
και στις τέσσερις τοπικές ενότητες οι άνθρωποι της Τρίτης ηλικίας απέδειξαν ότι οι 
γιορτές είναι και δική τους υπόθεση και ότι ξέρουν να διασκεδάζουν. 

Ούτως ή άλλως το Δημοτικό Κέντρο Κοινωνικής Προστασίας και Αλληλεγγύης 
εκτός από την κοινωνική προσφορά στους ανθρώπους που έχουν μεγαλύτερη 
ανάγκη, έχει σε προτεραιότητα και το γλέντι, τη χαρά και το γέλιο που όλοι γνωρί-
ζουν ότι κάνουν καλό σε κάθε ηλικία! 

Γιορτές ήταν και πέρασαν

Με λαμπρότητα και μεγάλη συμμετοχή γιορτάστηκαν τα Θεοφάνια στο δήμο Νε-
άπολης-Συκεών όπου η ρίψη του Τιμίου Σταυρού έγινε στο δημοτικό κολυμβητήριο 
Συκεών και στη δημοτική πισίνα Νεάπολης.

Ο Αγιασμός των υδάτων από τους ιερούς ναούς Αγίου Ιωάννη Προδρόμου και 
Αγίου Γεωργίου χοροστατούντος του Σεβασμιότατου μητροπολίτη Νεαπόλεως- Σταυ-
ρουπόλεως Βαρνάβα έγινε στη δημοτική πισίνα στην περιοχή του Στρεμπενιώτη. 

Προηγήθηκε η ρίψη του Σταυρού και ο καθαγιασμός των υδάτων στο δημοτικό 
κολυμβητήριο Συκεών από τον ιερό ναό Αγίων Χαραλάμπους και Χριστοφόρου. Και 
στις δύο τελετές το παρών έδωσε ο δήμαρχος Νεάπολης-Συκεών Σίμος Δανιηλίδης, 
αντιδήμαρχοι, δημοτικοί και τοπικοί σύμβουλοι καθώς και πλήθος κόσμου ενώ ο κα-
λός καιρός στάθηκε σύμμαχος των τολμηρών που βούτηξαν για τον Σταυρό. 

Στο κολυμβητήριο Συκεών το Σταυρό έπιασε (όπως και πριν την πανδημία) η 
Βίβιαν Σαουλίδη μαθήτρια της Β’ γυμνασίου και κόρη του δημοτικού συμβούλου 
Αντώνη Σαουλίδη. Στη Νεάπολη κρατώντας τον Σταυρό στο χέρι βγήκε από τα νερά 
ο Παναγιώτης Παγωνίδης φοιτητής στο τμήμα Μαθηματικών της Σχολής Θετικών Επι-
στημών του ΑΠΘ. 

Με την ολοκλήρωση της τελετής ο κ. Βαρνάβας ευχήθηκε το Φως των Θεοφανίων 
να συντροφεύει τις ζωές όλων μας και να μας γεμίζει ειρήνη, αγάπη και δικαιοσύνη 
ενώ από την πλευρά του ο δήμαρχος Σίμος Δανιηλίδης ευχήθηκε χρόνια πολλά, ει-
ρηνικά και καλά σε όλους και κάλεσε τους συμπολίτες του να μην ξεχνούν αυτές τις 
μέρες «τους συνανθρώπους μας που έχουν μεγαλύτερη ανάγκη την αγάπη και την 
αλληλεγγύη μας». 

 Ανάμματα δέντρων, ανάγνωση παραμυθιών, κατασκευές για τα παιδιά αλλά και το παραδοσιακό έθιμο «Κλαδαριές» 
φώτισαν τις γιορτές και στις τέσσερις δημοτικές ενότητες του δήμου Νεάπολης- Συκεών - Η Χριστουγεννιάτικη συναυ-
λία με σαξόφωνα «έκλεψε» τις εντυπώσεις μεταξύ των γιορτινών εκδηλώσεων

 Στο δημοτικό κολυμβητήριο Συκεών και στη δημοτική πισίνα 
Νεάπολης χοροστατούντος του μητροπολίτη Νεαπόλεως-και 

Σταυρουπόλεως κ. Βαρνάβα ο καθαγιασμός των υδάτων

Με λαμπρότητα γιορτάστηκαν τα Θεοφάνια
στο δήμο Νεάπολης-Συκεών
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Ήταν Ιανουάριος του 1998 όταν 
οι αθλητές της ελληνορωμαϊκής 
πάλης του Βυζαντινού Αθλητικού 

Ομίλου (ΒΑΟ) χάριζαν τον τίτλο του πρω-
ταθλητή Ελλάδας στην ομάδα τους κατα-
κτώντας την πρώτη θέση στο Πανελλήνιο 
Πρωτάθλημα που έγινε στην Ελευσίνα 
(24-25.1). Επρόκειτο για τον ένατο τίτλο του 
πρωταθλητή, ο οποίος έμελλε να είναι ο τε-
λευταίος στη μέχρι τώρα ιστορία του ιστο-
ρικού Ομίλου των Συκεών, η οποία έχει 
καταγραφεί με ανεξίτηλα χρώματα στην 
ιστορία του αθλήματος στην Ελλάδα.

Δεν μπορεί να περάσει απαρατήρητο 
το γεγονός ότι ο ΒΑΟ με εννέα πρωταθλή-
ματα κατατάσσεται στην τρίτη θέση των 
πρωταθλητών της Ελληνικής Ομοσπονδίας 
Πάλης, με όσα και ο Π.Ο.Π. Χαλκίδας, ένα-
ντι 37 του Εθνικού Γ.Σ. Αθηνών και 10 του 
Πανελλήνιου Γ.Σ. Για την ιστορία να αναφέ-
ρουμε ότι η ομάδα των Συκεών κατέκτησε 
το πρωτάθλημα των ετών 1989, 1991, 1992, 
1993, 1994, 1995, 1996, 1997 και 1998, που 
ήταν η χρυσή περίοδος του Ομίλου, και 
ήρθε ως αποτέλεσμα της οργανωμένης και 
μεθοδικής δουλειάς του συνόλου του Τμή-
ματος Πάλης με έμφαση στις υποδομές.

Η χρυσή εκείνη περίοδος δείχνει να 
επιστρέφει και η λαμπρή ιστορία του ΒΑΟ 
να αναγεννιέται, με αφετηρία τη Χαλκί-
δα, όπου διεξήχθη το Πανελλήνιο Πρω-
τάθλημα Ελληνορωμαϊκής Πάλης (19-20 
Νοεμβρίου 2022), με τη συμμετοχή 350 
αθλητών από 52 σωματεία. Εκεί, στο ΔΑΚ 
«Μελίνα Μερκούρη», οι 14 αθλητές του 
ΒΑΟ, μετά από συναρπαστικές αναμετρή-
σεις, οδήγησαν την ομάδα τους στο βά-
θρο των πρωταθλητών καταλαμβάνοντας 
την τρίτη θέση και το χάλκινο μετάλλιο, με 
πρώτο τον ΠΑΟΚ και δεύτερο τον Εθνικό 
Γ.Σ. Αθηνών. 

Οι αγώνες της Χαλκίδας σημαδεύτηκαν 
από πολλές έντονες αναμετρήσεις, από τις 
οποίες ξεχώρισε ο τελικός στα 77κ. όπου ο 
Χρήστος Κουτσουρίδης του ΒΑΟ, ενώ οχτώ 

δευτερόλεπτα πριν το τέλος του αγώνα 
υστερούσε στην ισοπαλία με τον Ανδρέα 
Βασιλακόπουλο του Εθνικού, στο τέλος 
κατάφερε να πάρει δύο πόντους και ταυ-
τόχρονα το χρυσό μετάλλιο. Τις επιδόσεις 
του χρυσού πρωταθλητή ακολούθησαν 
άλλοι δύο συναθλητές του κατακτώντας 
το χάλκινο μετάλλιο (Βλαδίμηρος Ματίας, 
Δημήτρης Τσομπανούδης), με το σύνο-
λο των βαθμών να αυξάνεται και από τις 
επιδόσεις των υπολοίπων παλαιστών στα 

καυτά ταπί της Χαλκίδας.
Η κατάληψη της τρίτης θέσης και του 

χάλκινου μεταλλίου αναμφισβήτητα συνι-
στά μια θριαμβευτική επιστροφή μετά από 
24 χρόνια στο κλαμπ των πρωταθλητών, η 
οποία σκόρπισε χαμόγελα χαράς και ικα-
νοποίησης στο σύνολο της ομάδας, αλλά 
κυρίως ενδυνάμωσε την αισιοδοξία και 
την πίστη για γρήγορη επιστροφή στην 
κορυφή. Κι ο στόχος αυτός ενισχύεται με 
την προσθήκη του πολυνίκη Ηλία Παγκα-

ΒΑΟ: Η λαμπρή ιστορία αναγεννιέται
   Τρίτη θέση και χάλκινο μετάλλιο 

για την ομάδα των Συκεών στο 
Πανελλήνιο Πρωτάθλημα Ελληνο-
ρωμαϊκής Πάλης στην Χαλκίδα

   Σίμος Δανιηλίδης: Ο ΒΑΟ επι-
στρέφει στη θέση που του αξίζει…

ΣΙΜΟΣ ΔΑΝΙΗΛΙΔΗΣ:
Δήμαρχος

«Η ιστορική ομάδα του δήμου μας, που αποτελεί μια 
από τις μεγάλες δυνάμεις στο άθλημα της ελληνορωμαϊ-
κής πάλης, με την επιτυχία της στο Πανελλήνιο Πρωτά-
θλημα της Χαλκίδας, όπου κατέλαβε την τρίτη θέση και το 
χάλκινο μετάλλιο, σκόρπισε τη χαρά σε όλη τη φίλαθλη 
οικογένεια και μας έκανε υπερήφανους. Όχι τόσο για τη 
θέση που κατέλαβε στο βάθρο των πρωταθλητών συλλό-
γων, στο οποίο επέστρεψε μετά από απουσία χρόνων, όσο 
γιατί η συνολική εμφάνιση των αθλητών αναγέννησε την 

ελπίδα και έφερε την αισιοδοξία για δυναμική επιστροφή και παραμονή στην κορυφή 
του αθλήματος στην Ελλάδα. Η επιτυχία αυτή ήρθε ως φυσιολογικό αποτέλεσμα της 
σκληρής, επίπονης και μεθοδικής δουλειάς που γίνεται στον σύλλογο, με ιδιαίτερη 
επένδυση στα τμήματα υποδομών, η οποία αποδίδει πλέον καρπούς. Αξίζουν θερμά 
συγχαρητήρια στον πρόεδρο Τάσο Τρελόπουλο, στον έφορο του τμήματος Σωκράτη 
Λιάκο, σε όλα τα μέλη της διοίκησης, αλλά κυρίως στους αθλητές και τους προπονητές 
που είναι οι πρωταγωνιστές. Με τέτοιες επιτυχίες μπορούμε να ατενίζουμε το μέλλον 
με τη βεβαιότητα ότι αυτές θα επαναληφθούν και θα φέρουν τον ΒΑΟ στη θέση που 
του αξίζει, δηλαδή ξανά στην κορυφή που μεσουρανούσε σχεδόν επί μια δεκαετία».

ΤΑΣΟΣ ΤΡΕΛΟΠΟΥΛΟΣ:
Πρόεδρος ΒΑΟ

«Η κατάκτηση του χάλκινου μεταλλίου στο πανελλήνιο 
πρωτάθλημα Ελληνορωμαϊκής Πάλης ανδρών 2021-2022, 
που διεξάχθηκε στη Χαλκίδα, συνιστά τεράστια επιτυχία, 
όχι μόνο για το Σύλλογό μας αλλά για όλη την πόλη. Ταυ-
τόχρονα συνιστά την ανταμοιβή μας σε μία τιτάνια προ-
σπάθεια, που ξεκινήσαμε πριν τέσσερα χρόνια, με ριζικές 
αλλαγές στο τμήμα της πάλης και επικεφαλής τον πρώην 
αθλητή μας Σωκράτη Λιάκο. Για αυτό αξίζουν πολλά συγ-
χαρητήρια σε όλους τους συντελεστές της προσπάθειας, 

τη διοίκηση, τους φιλάθλους, τους γονείς, τους προπονητές και πρωτίστως τους αθλη-
τές και τώρα πια πρωταθλητές μας.

»Ιδιαίτερες ευχαριστίες οφείλω να απευθύνω προς τον Δήμο μας, το Γραφείο 
Αθλητισμού, σύσσωμο το Δημοτικό Συμβούλιο και προσωπικά προς τον δήμαρχο κ. 
Σίμο Δανιηλίδη για τη μέχρι σήμερα αμέριστη και ουσιαστική συμπαράστασή τους, 
εκφράζοντας συνάμα την πεποίθηση ότι η έτι περαιτέρω εντατικοποίηση της μεταξύ 
μας συνεργασίας θα επιτρέψει να πανηγυρίσουμε στο άμεσο μέλλον επιτυχίες μεγα-
λύτερες από τη σημερινή, που ίσως ξεπεράσουν και τα σύνορα της πατρίδας μας. 

»Με φάρο και οδηγό τη βαριά παρακαταθήκη, που μας άφησαν οι Ολυμπιονίκες 
παλαιστές μας Όθων Μοσχίδης, Γιώργος και Παναγιώτης Ποικιλίδης, και πολλοί ακό-
μη παγκόσμιοι και πανευρωπαϊκοί πρωταθλητές, μεσογειονίκες και βαλκανιονίκες, 
και τηρώντας απαρέγκλιτα τις ίδιες αρχές και το ήθος που πρεσβεύει ο Ολυμπισμός, 
το ταξίδι της επιστροφής στην κορυφή μόλις εκκίνησε».

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΛΙΑΚΟΣ:
Έφορος Τμήματος Πάλης του ΒΑΟ, μέλος του Δ.Σ. της Ελληνικής Ομοσπονδίας Πάλης 
και γεν. γραμματέας Τεχνικής Επιτροπής

«Είμαι βαθιά υπερήφανος για αυτά τα παιδιά! Η υπερηφάνεια μου και ο σεβα-
σμός μου δεν προκύπτουν μόνο από τα μετάλλια και τις αξιέπαινες συμμετοχές των 
αθλητών μας στο πρωτάθλημα, αλλά κυρίως από τον καθημερινό αγώνα και την προ-
σπάθεια που κάνουν μέσα και έξω από την παλαίστρα στην καθημερινότητά τους. 
Αθλητές προσηλωμένοι στο στόχο, με πειθαρχία, με σεβασμό, με σωστή καθοδήγηση 
από τους προπονητές μας, μα πάνω από όλα αγωνιστές στη ζωή».

ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ

Η «ΧΑΛΚΙΝΗ» ΟΜΑΔΑ
ΤΗΣ ΧΑΛΚΙΔΑΣ

 Χρήστος Κουτσουρίδης: 
Χρυσό Μετάλλιο στα 77 κ. 

 Βλαδίμηρος Ματίας: 
Χάλκινο Μετάλλιο στα 77 κ.

 Δημήτριος Τσομπανούδης: 
Χάλκινο Μετάλλιο στα 82 κ.

 Παγκράτιος Παγκρατίδης: 
5η θέση στα 87 κ.

 Κωνσταντίνος Πουρσαϊτίδης: 
5η θέση στα 87 κ.

 Γεώργιος Σουγιάς: 
5η θέση στα 67 κ.

 Ιορδάνης Αμπατζίδης: 
5η θέση στα 82 κ.

 Χαράλαμπος Κουτσουρίδης: 
6η θέση στα 77 κ. 

 Αστέριος Τούσιος: 
8η  θέση στα 130 κ.

 Σάββας Καψάλης: 
8η θέση στα 130 κ.

 Σάββας Καρσλίδης: 
9η θέση στα 82 κ.

 Σάββας Καϊσίδης: 
9η θέση στα 72 κ.

 Μόσχος Καπούλας: 
10η θέση στα 72 κ. 

 Χρήστος Κυριακούδης: 
10η θέση στα 87 κ.

ΠΡΟΠΟΝΗΤΕΣ: 
Arutik Rubenian,
Άρτιομ Κιουρεγκιάν 

λίδη, ο οποίος αποκτήθηκε πρόσφατα με 
μεταγραφή από την ομάδα του ΠΑΟΚ. Ο 
22χρονος αθλητής, που συνδυάζει τον 
αθλητισμό με τις σπουδές του στην ιατρι-
κή, θεωρείται το μέλλον της ελληνορω-
μαϊκής πάλης στην Ελλάδα, έχοντας έως 
τώρα πλούσια τροπαιοθήκη με διακρίσεις 
διεθνούς επιπέδου, ενώ έχει ανακηρυχθεί 
δέκα φορές πρωταθλητής Ελλάδος σε 
όλες της ηλικιακές κατηγορίες (δύο στην 
κατηγορία των ανδρών).
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Με επιτυχία πραγματοποιήθηκε η Πα-
νελλήνια Συνδιάσκεψη Φορέων για τα Ναρ-
κωτικά και Άλλες Εξαρτήσεις για το 2022, 
κατά την οποία εξετάστηκαν «Ζητήματα του 
Σήμερα και Προκλήσεις του Αύριο». Στις τρι-
ήμερες εργασίες της Συνδιάσκεψης, που έγινε 
στο Αμφιθέατρο του ΕΠΙΨΥ (13-15.12.2022), 
συμμετείχε μεγάλος αριθμός κοινωνικών επι-
στημόνων που εργάζονται στους φορείς που 
ασχολούνται με το πρόβλημα της εξάρτησης, 
τόσο στο επίπεδο της πρόληψης όσο και της 
απεξάρτησης και της κοινωνικής επανέντα-
ξης. 

Η Συνδιάσκεψη διοργανώθηκε από την 
Εθνική Επιτροπή Σχεδιασμού και Συντονι-
σμού για την Αντιμετώπιση των Ναρκωτικών 
(ΕΕΣΣΑΝ) με τον Εθνικό Συντονιστή για την 
Αντιμετώπιση των Ναρκωτικών (ΕΣΥΝΑΡ), 
σε συνεργασία με το Εθνικό Κέντρο Τεκμη-
ρίωσης & Πληροφόρησης για τα Ναρκωτικά 
(ΕΚΤΕΠΝ) ΕΠΙΨΥ και τον Οργανισμό Κατά των 
Ναρκωτικών(ΟΚΑΝΑ).

Στόχος της διοργάνωσης ήταν η ανάπτυ-
ξη του διαλόγου μεταξύ των φορέων και των 
επαγγελματιών που δραστηριοποιούνται 
στον τομέα των εξαρτήσεων. Αντικείμενο συ-
ζήτησης των θεματικών που αναπτύχθηκαν 
η τρέχουσα κατάσταση, οι δυσκολίες, οι ανά-
γκες και οι προκλήσεις για την αντιμετώπιση 
των εξαρτήσεων.

Σημαντικά δεδομένα αναφέρθηκαν για 
την εικόνα που παρουσιάζεται αυτή τη στιγμή 
στη χώρα μας, όσον αφορά τη χρήση εξαρ-
τησιογόνων ουσιών και την εξάρτηση από 
αυτές, δεδομένα που χρειάζεται να απασχο-
λήσουν τους επαγγελματίες που εργάζονται 
στους φορείς για την αντιμετώπιση της εξάρ-
τησης, αλλά επίσης τους σημαντικούς ενηλί-
κους του περιβάλλοντος των εφήβων.

Το Κέντρο Πρόληψης «Πυξίδα» συμμετεί-
χε ενεργά στις εργασίες της πρώτης ημέρας 
στη θεματική ενότητα «Προσεγγίζοντας 
ευάλωτους πληθυσμούς: Η σημασία της 
πρόληψης», για την οποία μίλησε η Μαρία 
Κυριακίδου, Ψυχολόγος, Αναπληρώτρια 
Επιστημονική Υπεύθυνη της «Πυξίδας». Στη 
θεματική αναδείχθηκε η ύπαρξη ορατών κι 
αόρατων ευάλωτων πληθυσμών, για τους 
οποίους χρειάζεται να δίνεται ιδιαίτερη 
προσοχή και φροντίδα, προκειμένου να 
σχεδιάζονται και να υλοποιούνται επικε-
ντρωμένες και ενδεδειγμένες παρεμβάσεις 
που θα ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους 
και θα έχουν μακρά διάρκεια. Τονίσθηκε η 
αναγκαιότητα τόσο των καθολικών, όσο και 
των επικεντρωμένων παρεμβάσεων, καθώς 
και οι δύο τύποι δίνουν την ευκαιρία στα 
άτομα με ευαλωτότητα για βοήθεια, η ενί-
σχυση των υπηρεσιών με ανθρώπινο δυνα-
μικό και πόρους, η καλή διασύνδεση μεταξύ 
των υπηρεσιών και των σχολείων και η ανα-
γκαιότητα ενός σχολείου με εκπαιδευτικούς 
που μπορούν να λειτουργήσουν ως πολλα-
πλασιαστές πρόληψης ώστε το σχολείο να 
αποτελεί παράγοντα προστασίας για όλα τα 
παιδιά.

Η συνδιάσκεψη έδωσε το έναυσμα για 
την έναρξη του διαλόγου μεταξύ των φορέ-
ων. Οι προβληματισμοί και οι εμπειρίες που 
μοιράστηκαν θα συνεχίσουν να αποτελούν 
αντικείμενο συζήτησης κι ανταλλαγής σκέ-
ψεων για καιρό μεταξύ των επαγγελματιών 
και των φορέων. Είναι ιδιαίτερα σημαντικό 
και αισιόδοξο, το σχέδιο για την καθιέρωση 
της Πανελλήνιας Συνδιάσκεψης Φορέων για 
τα Ναρκωτικά και τις Άλλες Εξαρτήσεις σε 
ετήσια βάση που θα δώσει συνέχεια στο δι-
άλογο που ξεκίνησε.

Δύο φωλιές πρόληψης στήθηκαν στο 4ο Δημοτικό Σχολείο Συκε-
ών μετά από αίτημα του σχολείου για τα τμήματα της Ε΄ Τάξης. Το συγκε-
κριμένο σχολείο σε συνεργασία με το Κέντρο Πρόληψης «Πυξίδα» εδώ 
και κάποια χρόνια κάνει μια συνολικότερη προσπάθεια πρόληψης και 
προαγωγής της υγείας.

Για την τρέχουσα σχολική χρονιά πραγματοποιήθηκε ήδη μια ενδο-
σχολική επιμόρφωση με τους εκπαιδευτικούς του σχολείου με στόχο τον 
εμπλουτισμό των αποθεμάτων τους, την ενίσχυση της ψυχικής τους αν-
θεκτικότητας και την ενδυνάμωση του παιδαγωγικού τους ρόλου. Η πα-
ρέμβαση που γίνεται στα δύο Τμήματα της Ε΄ Τάξης, ολοκληρώνεται  σε 
έναν κύκλο πέντε βιωματικών συναντήσεων με πολλές και διασκεδαστι-
κές δραστηριότητες. Τα πεμπτάκια έχουν την ευκαιρία να συζητήσουν μια 

σειρά από θέματα που αφορούν τη ζωή τους στο σχολείο, όπως είναι:
 Οι ανάγκες και οι δυσκολίες που έχουν τα πεμπτάκια,
 Η συνεργασία στην ομάδα της Τάξης,
 Δεξιότητες επικοινωνίας: Εκφράζομαι και ακούω,
 Ενίσχυση αυτοεκτίμησης κι αυτοφροντίδας,
 Ομοιότητες που μας φέρνουν κοντά-Διαφορετικότητες που εμπλουτί-

ζουν την ομάδα μας,
 Επίλυση συγκρούσεων.

 Η παρέμβαση σχεδιάστηκε και υλοποιείται από την ομάδα της «Πυ-
ξίδας» σε στενή συνεργασία με τους εκπαιδευτικούς των δύο Τμημάτων 
που συμμετέχουν ενεργά, όπως και τα πεμπτάκια μας που συμμετέχουν 
με ενθουσιασμό.

Κέντρο Πρόληψης «Πυξίδα»
Επιμέλεια: Σάκης Σταματόπουλος

Η «Πυξίδα» σε πανελλήνια συνδιάσκεψη
«Είμαι Πεμπτάκι και…»

Στους Βρεφονηπιακούς και Παιδικούς Σταθμούς η «Πυξίδα»

ΚΕΝΤΡΟ ΠΡΟΛΗΨΗΣ «ΠΥΞΙΔΑ»
Γ. Τσαρούχη 3, Συκιές – Τηλ.: 2310.202015 & 2310.204453  •  www.pyxida.org.gr – email: info@pyxida.org.gr
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Η εφηβεία αποτελεί μία περίοδο ανατρο-
πών, εξελίξεων, μεταβολών και προκλήσεων 
και οι έφηβοι έρχονται αντιμέτωποι με πολλές 
καταστάσεις καινούριες, δύσκολες, προκλητι-
κές αλλά και ενδιαφέρουσες.

Σε αυτό το πλαίσιο η αλλαγή σχολικής βαθ-
μίδας και η μετάβαση από το Δημοτικό Σχολείο 
στο Γυμνάσιο εμφανίζεται σαν μια μεταβατική 
κρίση που φέρνει αναστάτωση όχι μόνο στα 
ίδια τα παιδιά αλλά και στους γονείς τους. Η 
ένταξη στο νέο σχολικό περιβάλλον έρχεται 
να φέρει νέα δεδομένα, νέα πρόσωπα και νέες 
απαιτήσεις. Το σχολείο και οι εκπαιδευτικοί 
προσπαθούν να εντάξουν τους νέους μαθητές 
στην Ά  Γυμνασίου και στις νέες συνθήκες που 
απαιτούνται.

Σε συνεργασία με τα σχολεία, το Κέντρο 
Πρόληψης «Πυξίδα» στηρίζει και φέτος μαθη-
τές, γονείς και εκπαιδευτικούς ώστε να γίνει 
ομαλότερα η μετάβαση στο Γυμνάσιο και η 
προσαρμογή των μαθητών στην Ά  Γυμνασί-
ου.

Έτσι πραγματοποιήθηκαν και φέτος πα-
ρεμβάσεις σε μαθητές αλλά και γονείς στο 
σχολικό πλαίσιο. Στο πρόγραμμα συμμετείχαν 
σχολεία της περιοχής ευθύνης της «Πυξίδας» 
(1ο Γυμνάσιο Νεάπολης, 3ο Γυμνάσιο Συκεών, 
1ο Γυμνάσιο Πεύκων, Γυμνάσιο Σοχού). Έγι-
νε ενημέρωση από τα στελέχη της «Πυξίδας» 
Γαβριέλα Τερζοπούλου, ψυχολόγο, Κυριακή 
Φυλακτού, κοινωνική ανθρωπολόγο, και Τάσο 
Κουφοκώτσιο, νοσηλευτή ψυχικής υγείας, και 
με την παρουσία φοιτητών που κάνουν την 
πρακτική τους όπου υπήρχε η δυνατότητα για 
να εκφραστούν προβληματισμοί και να λυ-
θούν απορίες.

Παράλληλα, έγιναν παρεμβάσεις στους 
μαθητές και μέσα από βιωματικές δραστηριό-
τητες τα παιδιά αλληλοεπέδρασαν και μίλησαν 
για θέματα που τους απασχολούν, ανησυχίες 
και ζητήματα που χρειάζεται να λυθούν στο 
σχολικό πλαίσιο. Με τη συνεργασία των εκπαι-
δευτικών, και σε ένα ασφαλές πλαίσιο, οι μα-
θητές δούλεψαν ομαδικά και συνεργατικά δη-
μιουργώντας ένα κλίμα που θα τους βοηθήσει 
στην πορεία τους στο Γυμνάσιο.

Παρεμβάσεις στα σχολεία 
για την προσαρμογή των 
μαθητών στο Γυμνάσιο

Μπαράζ ενημερωτικών συ-
ναντήσεων για γονείς Παιδικών και 
Βρεφονηπιακών Σταθμών πραγμα-
τοποιεί το Κέντρο Πρόληψης «Πυ-
ξίδα» στο πλαίσιο του προγράμμα-
τος συμβουλευτικής γονέων.

«Βάζοντας όρια στην παιδική 
παντοδυναμία» ήταν το θέμα που 
είχαν την ευκαιρία να επεξεργα-
στούν οι γονείς σε συνεργασία με 
την κ. Χρυσάνθη Κολύβα, ψυχο-
λόγο, επιστημονικό στέλεχος της 
«Πυξίδας».

Ο Βρεφονηπιακός Σταθμός της 
«Πισίνας» στη Νεάπολη, ο Παιδικός 
Σταθμός της Γρυπάρη στα Πεύκα, καθώς επίσης και ο Βρεφονηπιακός 
Σταθμός της Λοΐζου στα Πεύκα πρωτοστάτησαν στην οργάνωση και 
υλοποίηση αυτής της δράσης ευαισθητοποίησης των γονέων.

Η πρόληψη ξεκινάει… «από τα σπάργανα». Ο μικρός άνθρωπος 
μαθαίνει από πολύ νωρίς να γνωρίζει τον εαυτό του, να ανιχνεύει το 
περιβάλλον και να συνδιαλέγεται μαζί του. Μέσα από μικρές καθη-
μερινές δράσεις είναι σε επαφή με τις παρορμήσεις του και μαθαίνει 
ταυτόχρονα να ασκεί τους μηχανισμούς ελέγχου, στην προσπάθεια 

να ενταχθεί στο κοινωνικό του 
περιβάλλον.

Ο ρόλος των σημαντικών 
ενηλίκων, γονέων και εκπαιδευ-
τικών, είναι καθοριστικός καθ’ 
όλη τη διάρκεια της διαδικασίας 
κοινωνικοποίησης. Πρόκειται 
για μια διαδικασία διάσπαρτη 
με προκλήσεις, δυσκολίες αλλά 
και καθημερινές επιτυχίες. Μια 
διαδικασία που συχνά αγγίζει, 
ενίοτε δε ξεπερνά τα όρια των 
αντοχών μας.

Η παρουσία της «Πυξίδας» 
στους Παιδικούς και Βρεφονη-

πιακούς Σταθμούς δηλώνει ακριβώς ότι οι γονείς αλλά και οι εκπαι-
δευτικοί δεν είναι μόνοι τους σε αυτή την πορεία. Οι επαγγελματίες 
του χώρου της πρόληψης είναι κοντά τους και τους συνοδεύουν σε 
κάθε τους βήμα, με την παροχή υποστήριξης, ενημέρωσης αλλά και 
καθοδήγησης, όταν παρίσταται ανάγκη.

Το πρόγραμμα πρόληψης στους Παιδικούς Σταθμούς θα συνεχί-
σει την υλοποίηση των δράσεών του τη νέα χρονιά με ανανεωμένη 
θεματολογία.
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Αυτοδιοικητικά

Ο δήμος Νεάπολης Συκεών, ο δήμος του 
πολιτισμού που έχει συνδέσει το όνομά του με 
το θέατρο μέσω των Μερκουρείων του θεσμού 
που χρονολογείται από το 1995 αλλά και της 
σταθερής συνεργασίας του με το ΚΘΒΕ και την 
ΚΟΘ στέκεται στο πλευρό των καλλιτεχνών που 
αντιδρούν στην υποβάθμιση των πτυχίων τους 
και την επακόλουθη εξίσωσή τους με το απολυ-
τήριο Λυκείου.

Με το Προεδρικό Διάταγμα 85/22 όλοι 
οι απόφοιτοι Δραματικών Σχολών, Σχολών 
Κινηματογράφου Μουσικής και Χορού ανα-
γνωρισμένων από το υπουργείο Πολιτισμού, 
συμπεριλαμβανομένων των δύο μεγαλύτερων 
κρατικών σκηνών της χώρας -του Εθνικού Θεά-
τρου και του ΚΘΒΕ-, θεωρούνται πλέον απόφοι-
τοι Λυκείου.

Ο δήμος Νεάπολης Συκεών ζητά την άμεση 
ανάκληση του ΠΔ θεωρώντας πως πρόκειται 
ουσιαστικά για επίθεση στον πολιτισμό και τους 
ανθρώπους που τον υπηρετούν εδώ και δεκαε-
τίες και για προσπάθεια υποβάθμισης των εργα-
σιακών τους δικαιωμάτων.

Όπως χαρακτηριστικά τονίζει ο δήμαρχος 
Σίμος Δανιηλίδης «πέρα από την απόπειρα απα-
ξίωσης των ανθρώπων του πολιτισμού, το ίδιο 
το κράτος εμφανίζεται ανακόλουθο αφού από 
το 1981 μέχρι σήμερα το υπουργείο Πολιτισμού 
στο οποίο υπάγονται οι ανώτερες καλλιτεχνι-
κές σχολές τις εποπτεύει και τις ελέγχει. Οι υπο-
ψήφιοι δίνουν εξετάσεις σε διορισμένη από το 
υπουργείο Πολιτισμού Επιτροπή, ακολουθούν 
τριετείς υπερεντατικές σπουδές και δίνουν εξε-
τάσεις για να πάρουν το δίπλωμά τους και πάλι 
σε επιτροπή του ΥΠΠΟ. Αξίζει επίσης να σημει-
ωθεί ότι να γίνει δεκτός ο υποψήφιος στις εισα-
γωγικές εξετάσεις των ανωτέρων σχολών πρέπει 
να καταθέσει ως δικαιολογητικό το Απολυτήριο 
του Λυκείου!

Καταλήγοντας ο κ. Δανιηλίδης ζητά «να απο-
κατασταθεί η αδικία και να αρχίσουν επιτέλους 
οι διεργασίες για την αναγνώριση και αναβάθ-
μιση των πτυχίων των καλλιτεχνικών σχολών 
ως ισότιμων με αυτών των ΑΕΙ (με τη δυνατότη-
τα κατατακτηρίων εξετάσεων για έναν επιπλέον 
χρόνο φοίτησης σε πανεπιστημιακή σχολή πχ 
Παιδαγωγική) αφού πλέον Ανώτερη ή Τεχνο-
λογική εκπαίδευση δεν υφίσταται άρα δεν ανα-
γνωρίζεται στην Ελλάδα.

«Για να μην τρίζουν τα κόκκαλα της Μελίνας 
και από σεβασμό στη μνήμη της όπως και εκα-
τοντάδων ανθρώπων της τέχνης που έδωσαν τη 
ζωή τους για να υπάρχει περιεχόμενο στη φρά-
ση «Ελλάδα το λίκνο του πολιτισμού», ενώνουμε 
τη φωνή μας με όσους απαιτούν την ανάκληση 
του απαράδεκτου Προεδρικού Διατάγματος και 
συντασσόμαστε με τον καλλιτεχνικό κόσμο που 
επαναφέρει το πάγιο αίτημά του για την ίδρυση 
πανεπιστημιακής σχολής Παραστατικών Τε-
χνών στη χώρα».

Στο Άγαλμα του Βενιζέλου ο Σίμος Δανιηλίδης
Οι σπουδαστές των Καλλιτεχνικών Σχολών 

της Θεσσαλονίκης συγκεντρώθηκαν με την 
έναρξη της νέας χρονιάς στο Άγαλμα του Βενι-
ζέλου προκειμένου να πουν μέσω του Συντο-
νιστικού τους ένα ισχυρό ΌΧΙ στην προσπά-
θεια υποβάθμισης των πτυχίων και των ζωών 
τους από το υπουργείο Πολιτισμού.

Ο δήμαρχος Νεάπολης-Συκεών Σίμος 
Δανιηλίδης βρέθηκε στην συγκέντρωση στη-
ρίζοντας το δίκαιο αίτημα των νέων μας ως 
δήμαρχος ενός δήμου που προάγει με συγκε-
κριμένες δράσεις τον πολιτισμό αλλά και ως 
πατέρας που βιώνει την αδικία και γνωρίζει 
από πρώτο χέρι την αγωνία, τον κόπο και το 
φορτωμένο πρόγραμμα μίας από τις σπουδά-
στριες και τους σπουδαστές της Ανώτερης Σχο-
λής Δραματικής Τέχνης της δεύτερης κρατικής 
σκηνής της χώρας μετά το Εθνικό. Η Ευθυμί-
α-Μαρία εισήχθη στη Δραματική Σχολή του 
ΚΘΒΕ αφού πέρασε στις εισαγωγικές εξετάσεις 
του 2021 στις οποίες για να συμμετάσχει ήταν 
απαραίτητο να έχει απολυτήριο Λυκείου. «Με 
τη λογική της κυβέρνησης δηλαδή, ο κάτοχος 
απολυτηρίου Λυκείου δίνει εξετάσεις για να 

πάρει ξανά απολυτήριο Λυκείου», τόνισε σε 
δήλωσή του ο δήμαρχος.

Από το ψήφισμα των νέων, εκτός των στί-
χων του Μπρεχτ «το μέρωμα ενός ποταμού, 
το μπόλιασμα ενός δέντρου, η μόρφωση ενός 
ανθρώπου, η αλλαγή ενός κράτους είναι δείγ-
ματα γόνιμης κριτικής κι είναι όλα αυτά και 
τέχνης δείγματα» αξίζει να αναδειχθεί το εξής 
σημείο: «Το Προεδρικό Διάταγμα 85/22 ΦΕΚ 
232/17-12-22 καθιστά το πτυχίο μας διακο-
σμητικό, ένα «απολυτήριο Λυκείου» πάνω στο 
απολυτήριο Λυκείου που πάει ακόμη πιο πίσω 
τη συζήτηση που προϋπήρχε για την παροχή 
βασικής μέριμνας στους σπουδαστές των δρα-
ματικών σχολών (μειωμένο κόμιστρο, σίτιση, 
στέγαση) και μας στερεί τη δυνατότητα μετεκ-
παίδευσης».  

Ο δήμαρχος ένωσε τη φωνή του με τη δική 
τους για να αποκατασταθεί η αδικία και να 
αρχίσουν επιτέλους οι διεργασίες για την ανα-
γνώριση και αναβάθμιση των πτυχίων των 
καλλιτεχνικών σχολών ως ισότιμων με αυτά 
των ΑΕΙ ίσως με τη δυνατότητα κατατακτηρίων 
εξετάσεων για έναν επιπλέον χρόνο φοίτησης 
σε πανεπιστημιακή σχολή.

Την απόσυρση του ΠΔ που εξισώνει το πτυχίο των ανώτερων καλλιτεχνικών σχολών 
με το απολυτήριο λυκείου ζητά ο δήμαρχος Νεάπολης-Συκεών
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4.500 παιδιά 
χωρίς σχολικά 

γεύματα!

Μικρά &
Αυτοδιοικητικά

Απάντηση για την αδικαιολόγητη, για 
ακόμη μία χρονιά, καθυστέρηση καθώς και 
άμεσες ενέργειες για την επίλυση του προ-
βλήματος της στέρησης σχολικών γευμάτων 
από τους 4.500 μαθητές των 23 Δημοτικών 
Σχολείων του δήμου Νεάπολης-Συκεών 
ζητά ο δήμαρχος και πρόεδρος της Επιτρο-
πής Κοινωνικής Πολιτικής της ΚΕΔΕ Σίμος 
Δανιηλίδης. Μάλιστα, κατόπιν επιστολής που 
απέστειλε στη διοικήτρια του ΟΠΕΚΑ Ξένια 
Παπασταύρου και κοινοποίησε στους προέ-
δρους της ΚΕΔΕ Δημήτρη Παπαστεργίου και 
της ΠΕΔ-ΚΜ Ιγνάτιο Καϊτεζίδη, το διοικητικό 
συμβούλιο της Περιφερειακής Ένωσης Δή-
μων Κ. Μακεδονίας, με ομόφωνη απόφασή 
του, εκφράζει την υποστήριξή του στο «απο-
λύτως δίκαιο και εύλογο», όπως το χαρακτη-
ρίζει, αίτημα του δήμου Νεάπολης-Συκεών  
για την άμεση έναρξη και την απρόσκοπτη 
συνέχιση της παροχής σχολικών γευμάτων. 

Να σημειωθεί ότι παρόμοιο πρόβλημα 
προέκυψε και την περσινή αλλά και την προ-
πέρσινη χρονιά για τα παιδιά του δήμου και 
λύθηκε με μεγάλη καθυστέρηση, κατόπιν 
πολλαπλών πιέσεων και παρεμβάσεων του 
δημάρχου Σίμου Δανιηλίδη. 

Όπως χαρακτηριστικά επισημαίνεται 
στην επιστολή «με δεδομένο ότι οι υπόλοι-
ποι δήμοι του πολεοδομικού συγκροτήμα-
τος Θεσσαλονίκης λαμβάνουν τα σχολικά 
γεύματα με εξαίρεση το δικό μας και το δήμο 
Ωραιοκάστρου, ζητούμε άμεσα να μας απα-
ντήσετε για τους λόγους της αδικαιολόγητης 
αυτής καθυστέρησης και να επιληφθείτε, δί-
νοντας προτεραιότητα στην άμεση λύση του 
προβλήματος, ώστε να μη φτάσουμε στο ση-
μείο να παρουσιασθούν φαινόμενα λιποθυ-
μιών μαθητών στα σχολεία μας λόγω υποσι-
τισμού και έλλειψης ποιοτικού φαγητού που 
απολύτως δικαιολογημένα θα οδηγήσουν 
σε καταγγελίες». Και ο δήμαρχος συνεχίζει 
τονίζοντας ότι «πολλοί από τους μαθητές 
βρίσκονται σε άκρως δυσχερή θέση και τα 
γεύματα αυτά είναι απολύτως αναγκαία για 
τη σωστή σίτισή τους» υπογραμμίζοντας πα-
ράλληλα ότι «οι αρμόδιοι φορείς θα έπρεπε 
να κινητοποιηθούν άμεσα ώστε να είχε δο-
θεί λύση στο πρόβλημα. Τόσο το υπουργείο 
Παιδείας όσο και το υπουργείο Εργασίας 
οφείλουν να αναλάβουν τις ευθύνες τους 
διότι δεν φρόντισαν να κινητοποιηθούν 
έγκαιρα οι απαραίτητες διαδικασίες».

Το όραμα της Μελίνας Μερ-
κούρη για την επιστροφή των 
Γλυπτών του Παρθενώνα στη 
χώρα που ανήκουν, διατυπώ-
θηκε πριν από τέσσερις δεκαε-
τίες με σαφήνεια και χωρίς πε-
ριθώρια για δήθεν λύσεις που 
εμπράκτως αμφισβητούν την 
πραγματικότητα: «Δεν υπάρχουν Ελγίνεια 
μάρμαρα αλλά τα Μάρμαρα του Παρθενώ-
να». Όταν όμως νοικιάζεις κάτι από κάποιον 
αναγνωρίζεις ότι βρίσκεται στη ιδιοκτησία 
του. Η ενοικίαση των Γλυπτών από το Βρετα-
νικό Μουσείο που υποτίθεται ότι προσφέρει 
κάποια διέξοδο θολώνει το μήνυμα που έστει-
λε η Μελίνα. Εκπροσωπώντας έναν δήμο που 
σέβεται και αναδεικνύει το ρόλο που διαδρα-
μάτισε η σπουδαία Ελληνίδα στον πολιτισμό 
έχοντας μεταξύ άλλων δώσει το όνομά της 
στον σημαντικότερο θεατρικό θεσμό της Βό-
ρειας Ελλάδας, τα «Μερκούρεια», νομιμοποι-

ούμαστε να διατυπώνουμε τη 
θέση μας: Για να μην τρίζουν τα 
κόκκαλα της Μελίνας που προ-
κάλεσε ρίγη συγκίνησης με τη 
ρήση της «ελπίζω να δω τα Μάρ-
μαρα πίσω στην Αθήνα προτού 
πεθάνω. Αν όμως έρθουν αργό-
τερα, εγώ θα ξαναγεννηθώ…», 

ας πάψει τώρα η ελληνική κυβέρνηση να 
αναζητά νομικά τερτίπια για να «ξεγελάσει» το 
Βρετανικό Μουσείο. Απαιτούμε την επιστρο-
φή των κλεμμένων Γλυπτών του Παρθενώνα 
στην Ακρόπολη με ξεκάθαρες διαδικασίες σε 
συνεννόηση με την βρετανική κυβέρνηση. 
Έτσι καταδικάζεται εμπράκτως ο πολιτισμικός 
ιμπεριαλισμός. Σε  αυτό το πλαίσιο και με στό-
χο την προαγωγή της έννοιας της παγκόσμιας 
πολιτισμικής κληρονομιάς μπορεί να τεθεί στο 
τραπέζι η πιθανότητα περιοδικών εκθέσεων 
σημαντικών ελληνικών αρχαιοτήτων στο Βρε-
τανικό Μουσείο. 

Ο μη κερδοσκοπικός οργανισμός «Πράξη 
Αγάπης» αφιέρωσε ένα ολόκληρο επεισόδιο 
της σειράς δικής του παραγωγής με γενικό τίτλο 
«Η Ελλάδα της Αλληλεγγύης» στο πολύπλευρο 
και σπουδαίο έργο του Κοινωνικού Παντοπω-
λείου του δήμου Νεάπολης-Συκεών. Στο κα-
λαίσθητο και σύντομο βίντεο πρωταγωνιστεί η 
αλληλεγγύη μέσα από τα μάτια των ανθρώπων 
που στηρίζουν όσες και όσους που έχουν ανά-
γκη αλλά και μέσα από τα μάτια των ωφελούμε-
νων των κοινωνικών δομών του δήμου. 

Το Κοινωνικό Παντοπωλείο του δήμου 
Νεάπολης Συκεών, στέκεται σταθερά στο πλευ-
ρό περίπου 400 οικογενειών, δημοτών που 
έχουν ανάγκη εδώ και 8 χρόνια, βελτιώνοντας 
σημαντικά την ποιότητα της ζωής τους. Όπως 
συνηθίζει να τονίζει ο δήμαρχος και πρόεδρος 
της Επιτροπής Κοινωνικής Πολιτικής της ΚΕΔΕ 
Σίμος Δανιηλίδης η προσπάθεια του δήμου 
και η πρωτοπορία του στις κοινωνικές δομές 
αντικατοπτρίζει την προσπάθεια που καταβά-
λει η Τοπική Αυτοδιοίκηση για τη στήριξη των 
ανθρώπων που έχουν μεγαλύτερη ανάγκη. 
«Η κοινωνική προσφορά του δήμου μας έχει 
πανελλήνια και υπερκομματική αναγνώριση κι 
αυτό μας δίνει δύναμη να διευρύνουμε το κοι-
νωνικό έργο μας και να στηρίζουμε ακόμη πε-
ρισσότερους συνανθρώπους μας παρέχοντάς 
τους ψυχολογική στήριξη αλλά και συμβου-
λευτική στήριξη στην κατεύθυνση της εύρεσης 
εργασίας, έτσι ώστε οι κοινωνικές δομές να μην 

έχουν πλέον αντικείμενο και να είναι περιττές». 
Τις πρώτες ημέρες της νέας χρονιάς μέλη 

της Νομαρχιακής Επιτροπής Α’ Θεσσαλονίκης 
του ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής με επικεφαλής 
τον γραμματέα της Ευριβιάδη Ελευθεριάδη, 
επισκέφθηκαν το Κοινωνικό Παντοπωλείο του 
δήμου προκειμένου να ενημερωθούν για το 
έργο του και να προχωρήσουν σε μία συμ-
βολική δωρεά. Στη συνάντηση συμμετείχαν 
η τομεάρχης Εθελοντισμού του κινήματος, 
Κατερίνα Λάσπα, τα μέλη της Ν.Ε. Γιώργος Αρ-
βανίτης, του Πολιτικού Συμβουλίου, Αντώνης 
Σαουλίδης, Πέννυ Δαλαμπούρα, και Νικόλα-
ος Μπιλίκας και ο γραμματέας της δημοτικής 
Οργάνωσης Νεάπολης-Συκεών του ΠΑΣΟΚ-
Κίνημα Αλλαγής, Πέτρος Συριόπουλος. Η 
αντιδήμαρχος Κοινωνικής Πολιτικής Ιωάννα 
Αλεξιάδου υποδεχόμενη μαζί με εργαζόμε-
νους στη δομή  τους εκπροσώπους, τόνισε τη 
σημασία της εθελοντικής προσφοράς, τόσο σε 
επίπεδο παροχής υπηρεσιών όσο και αγαθών, 
αφού το Κοινωνικό Παντοπωλείο στηρίζει απο-
κλειστικά ωφελούμενους, συνανθρώπους μας, 
που έχουν ανάγκη ενώ παράλληλα προσφέρει 
ολιστική υποστήριξη σε θέματα αναζήτησης 
εργασίας. Ο κ. Ελευθεριάδης επισήμανε την 
αποτελεσματικότητα που φέρνει η συνέργεια 
μεταξύ των δομών του δήμου, τονίζοντας πως 
«το πρόβλημα λύνεται συνολικά με συγκεκρι-
μένη στόχευση, και σύνδεση του ωφελούμε-
νου με την αγορά εργασίας».

Παρέμβαση μέσω fb για να σταματήσει
η συζήτηση  περί ενοικίασης 
των Γλυπτών του Παρθενώνα

Πράξη αγάπης: Ο δήμος της Κοινωνικής
Προσφοράς και Αλληλεγγύης στο επίκεντρο 
της «Ελλάδας της Αλληλεγγύης»

Τ Ε Υ Χ Ο Σ  1 7 0   |   Δ Ε Κ Ε Μ Β Ρ Ι Ο Σ  2 0 2 3

50



Τ Ε Υ Χ Ο Σ  1 7 0   |   Δ Ε Κ Ε Μ Β Ρ Ι Ο Σ  2 0 2 3

53

ΠαραδημοτικάΤ Ε Υ Χ Ο Σ  1 7 0   |   Δ Ε Κ Ε Μ Β Ρ Ι Ο Σ  2 0 2 3

Με εντολή του δημάρχου έχει τεθεί σε ετοιμότητα ο μηχανισμός του 
αυτοτελούς τμήματος Πολιτικής προστασίας του δήμου ενόψει της αναμε-
νόμενης επιδείνωσης του καιρού. Ακολουθώντας πιστά την πολιτική της 
πλήρους προετοιμασίας για κάθε ενδεχόμενο, ανεξάρτητα από το αν θα 
υπάρξει ανάγκη ή όχι, οι υπηρεσίες οφείλουν –και είναι- έτοιμες.

«Στη διάθεση του δήμου είναι 350 τόνοι αντιπαγωτικού αλατιού ενώ 
ήδη, μοιράστηκαν σε όλα τα κτίρια 3000 κιλά αλάτι σε σάκους των 10 κιλών 
για άμεση χρήση: σε σχολεία, εκκλησίες, ιατρεία του ΕΟΠΠΥ, παιδικούς 
σταθμούς, ΚΑΠΗ, αστυνομία και σε όλες τις δομές της ΚΕΥΝΣ. Σε περίπτωση 
που υπάρξει πρόγνωση χιονόπτωσης, οι πολίτες θα ενημερωθούν για όλα 
τα σημεία στα οποία θα τοποθετηθούν σάκοι με αλάτι, προκειμένου όσοι 
επιθυμούν να τους παραλάβουν. Επίσης, ελέγχθηκαν και συντηρήθηκαν 
όλα τα οχήματα και μηχανήματα που μπορεί να χρειαστούν σε περίπτωση 
χιονόπτωσης και παγετού: 5 οχήματα 4x4 Navara με αλατιέρες, 1 βυτίο με-
ταφοράς και ρίψης θαλασσινού νερού, 1 JCB, 1 διαβολάκι, 1 γερανοφόρο 
φορτηγό και 2 αλατιέρες, μέσω σύμβασης με ιδιωτική εταιρεία» τόνισε ο 
αντιδήμαρχος Πολιτικής προστασίας Τάσος Τσακιρίδης.

Οδηγίες προς τους πολίτες
Το τμήμα Πολιτικής προστασίας ενημερώνει τους πολίτες πως βάσει 

σχεδιασμού, σε περίπτωση χιονόπτωσης και παγετού, η προτεραιότητα 
στο να μείνουν ανοιχτοί οι δρόμοι δίνεται στις κεντρικές οδούς και λεω-
φόρους. Ειδικότερα, σε εκείνες όπου υπάρχει αστική συγκοινωνία και 
οδηγούν στα μεγάλα νοσοκομεία της Θεσσαλονίκης. Οι παρεμβάσεις στο 
υπόλοιπο οδικό δίκτυο θα ακολουθήσουν. Επίσης, καλεί τους πολίτες σε 
υπεύθυνη οδική συμπεριφορά, η οποία θα βοηθήσει στην αντιμετώπιση 
ακραίων καιρικών φαινομένων.

Εκδήλωση για τα 100 χρόνια από 
την Μικρασιατική καταστροφή συν-
διοργάνωσαν ο δήμος Νεάπολης-
Συκεών με την Ένωση Λογοτεχνών 
Βορείου Ελλάδος (ΕΛΒΕ)

Στην εκδήλωση την οποία συντό-
νισε η γενική γραμματέας της ΕΛΒΕ 
Αγγελική Ταλιγκάρου-Γιαλίδου μί-
λησαν ο καθηγητής και συγγραφέας 
Κωνσταντίνος Νίγδελης , ο καθηγητής 
και συγγραφέας Πάρης Βορεόπουλος 
ενώ έλαβε μέρος το Θεατρικό Εργα-
στήρι Θέσπις υπό τον διευθυντή του 
σκηνοθέτη Γιώργο Κιουρτσίδη Συγκε-
κριμένα, απήγγειλαν κείμενα από βι-
βλίο του Κωνσταντίνου Νίγδελη «Και 
έστω εις ενθύμησιν…» οι ηθοποιοί 
του εργαστηρίου Ευθυμία-Μαρία Δα-
νιηλίδου (Η εγκατάσταση) και Χάιδω 
Κραβαρίτη (Μαρτυρία). Ποιητικά κεί-
μενα απήγγειλαν η Ανθούσα Κορτσί-

νογλου ( Η μεγάλη πίκρα), η  Χριστίνα 
Ζωικίδου (Ξεριζωμός) και η Δέσποινα 
Χίντζογλου-Αμασλίδου (Ένα γλέντι 
για σας). 

Ο διευθυντής στο Δημοτικό Ωδείο 
Νεάπολης-Συκεών αρχιμουσικός Βα-
σίλης Μπουλούσης επιμελήθηκε τα 
μουσικά ακούσματα από την Αγγελι-
κή Καραγιώργου (Τραγούδι, Σοπρά-
νο) και τη Μαρίνα Χόντα (Πιάνο).

Την εκδήλωση την οποία μεταξύ 
αντιδημάρχων και δημοτικών συμ-
βούλων του δήμου τίμησε με την πα-
ρουσία του ο υπουργός Μακεδονίας-
Θράκης Σταύρος Καλαφάτης. 

Στο μήνυμά του για την εκδήλωση 
ο πρόεδρος της ΕΛΒΕ Λευτέρης Μου-
φτόγλου μίλησε για μία καταστροφή 
που είναι αδύνατο να αναστραφεί την 
ανάγκη να θυμόμαστε και να τιμούμε 
τους ανθρώπους που χάθηκαν.  

Πολιτική προστασία: ετοιμότητα σε περίπτωση χιονόπτωσης

Μνήμες από τη Μικρασιατική Καταστροφή 
στο δημοτικό Ωδείο Νεάπολης-Συκεών

Παραδημοτικά

Ευχές για το νέο έτος 
από το βιβλιοπωλείο «Μαλλιάρη»

Ένα αντίτυπο του δίγλωσσου λεύκωματος (ελληνικά – αγ-
γλικά) «Η Θεσσαλονίκη σε εικόνες -120 καρέ μέσα από το φακό 
τεσσάρων δημοσιογράφων», των «Αυτοπτών Μαρτύρων», 
Μπάμπη Γιαννακίδη, Λάζαρου Θεοδωρακίδη, Χρήστου Κα-
ραγιαννόπουλου και Γιάννη Κεσσόπουλου, χάρισε σήμερα 
(29/12) ο Οργανισμός Μαλλιάρης-Παιδεία σε δημάρχους της 
Θεσσαλονίκης.

Το αντίτυπο παρέδωσε ο υπεύθυνος τύπου και επικοινωνίας 
του Οργανισμού, Φώτης Κουτσαμπάρης, μεταφέροντας τις ευ-
χές για μια νέα δημιουργική χρονιά, με υγεία και ευημερία για 
τους τοπικούς άρχοντες και όλους τους δημότες.

Ο δήμαρχος Νεάπολης-Συκεών κ. Σίμος Δανιηλίδης και ο 
δήμαρχος Παύλου Μελά κ. Δημήτρης Δεμουρτζίδης, που παρέ-
λαβαν (στα γραφεία τους, αντίστοιχα) το λεύκωμα, αμφότεροι, 
ευχαρίστησαν τον Οργανισμό, ανταπέδωσαν τις ευχές και συ-
νεχάρησαν τις εκδόσεις Μαλλιάρης-Παιδεία, για την εξαιρετική 
έκδοση του νέου λευκώματος.

Ένα αντίτυπο παραδόθηκε και στον δήμαρχο Πυλαίας-
Χορτιάτη και προέδρο της ΠΕΔ-ΚΜ, κ.  Ιγνάτιο Καϊτεζίδη.

(Στη φωτογραφία ο Φώτης Κουτσαμπάρης με τον δήμαρχο 
Νεάπολης-Συκεών Σίμο Δανιηλίδη).
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Παρατάξεις

Τώρα που όλα δείχνουν ότι η «ανάπλα-
ση» του Εκθεσιακού Κέντρου της ΔΕΘ-
Hellexpo AE μέσω ΣΔΙΤ  (Σύμπραξη Δη-

μοσίου και Ιδιωτικού Τομέα) είναι στον αέρα 
αφού δεν διασφαλίστηκε η χρηματοδότησή 
της παρά τις περί του αντιθέτου διαβεβαιώσεις 
των υπέρμαχων της παραμονής του διεθνούς 
εκθεσιακού κέντρου στο κέντρο της πόλης, το 
πράσινο έχει μία ευκαιρία. Όπως και η υπο-
βαθμισμένη δυτική Θεσσαλονίκη να αλλάξει 
τη μοίρα της. 

Το ποσό για τις μελέτες και την ψευδεπί-
γραφη «ανάπλαση» της ΔΕΘ είχει υπολογιστεί 
αρχικά στα 124 εκατ. ευρώ και σταδιακά άγγιξε 
τα 280 εκατ. ευρώ από τα οποία το Δημόσιο θα 
κατέβαλε τα 180 και ο ιδιώτης τα 100. Τον περα-
σμένο Νοέμβριο η ΔΕΘ κατέθεσε την πρότασή 
της στο Υπερταμείο το οποίο όπως όλοι γνω-
ρίζουμε έχει εντελώς διαφορετικό ρόλο: Αυτόν 
της ιδιωτικοποίησης της δημόσιας περιουσίας 
εισπράτοντας ποσοστό για την αποπληρωμή 
του δημοσίου χρέους. Το σχέδιο μίας ανάπλα-
σης στην οποία εγκλωβίστηκαν για περίπου 
μία δεκαετία η διοίκηση της ΔΕΘ, ο κεντρικός 
δήμος και διάφοροι αρμόδιοι και αναρμόδιοι 
φορείς είναι σήμερα στον αέρα δίνοντας έστω 
με αυτό τον τρόπο μία ευκαιρία για ένα διπλό 
δώρο στο περιβάλλον και την ανάπτυξη της 
ευρύτερης Θεσαλονίκης.

Η δημιουργία ενός μητροπολιτικού πάρ-
κου στο χώρο της ΔΕΘ θα προσφέρει τον απα-
ραίτητο πνεύμονα πρασίνου στη Θεσσαλονίκη 
και μία βιώσιμη σύγχρονη και πράσινη Διεθνή 
Έκθεση στα δυτικά και συγκεκριμένα στο χώρο 
του πρώην ΑΤΕΙ και νυν Διεθνούς Πανεπιστη-
μίου στα όρια της Σίνδου.

Το πολεοδομικό συγκρότημα Θεσσαλο-
νίκης έχει ανάγκη από ένα εμβληματικό μη-
τροπολιτικό πάρκο που θα προσελκύει τους 
πολίτες, θα δίνει ευκαιρίες πολιτισμού και 
αθλητισμού, θα τονώνει τον τουρισμό, θα ανα-
βαθμίζει την ποιότητα ζωής των κατοίκων.

Η πόλη μας για να ανασάνει,  χρειάζεται ένα 
μεγάλο «πράσινο πέταλο ζωής». Και η ανάγκη 
αυτή μπορεί να καλυφθεί μέσα από τη σύνδε-
ση του περιαστικού δάσους του Σέιχ-Σου με 

το παραλιακό μέτωπο μέσω του πρασίνου του 
ΑΠΘ και του μητροπολιτικού πάρκου από τη 
μια πλευρά. 

Από την άλλη, στα δυτικά, το «πέταλο» αυτό 
θα «αγκαλιάζει» τις περιοχές του 424ΓΣΝΘ, 
του Παπαγεωργίου, της Ν. Ευκαρπίας και του 
ΤΙΤΑΝ, τη νέα εξωτερική περιφερειακή, και θα 
«κλείνει» στον Θερμαϊκό Κόλπο στην περιοχή 
Καλοχωρίου. 

Επιπλέον, με την δημιουργία ενός εκθεσια-
κού κέντρου διεθνούς επιπέδου στη Σίνδο θα 
εκλείψουν τα τεράστια κυκλοφοριακά προβλή-

ματα που καταγράφο-
νται κατά την περίοδο 
της Διεθνούς αλλά και 
των κλαδικών εκθέσε-
ων. Δεν ταιριάζουν σε 
μία ευρωπαϊκή πόλη 
τα ατελείωτα μποτιλια-
ρίσματα σε όλους τους 
οδικούς άξονες, και η 
παράλληλη κατάληψη 
των πεζοδρομίων από 
τα ΙΧ.

Το κυκλοφοριακό 
έμφραγμα που ζή-
σαμε στο πλαίσιο της 
τελευταίας Agrotica 
έπεισε και τους πιο 
δύσπιστους για την 
αναγκαιότητα απελευ-
θέρωσης του χώρου 
της ΔΕΘ με την παράλ-
ληλη δημιουργία ενός 
πνεύμονα πρασίνου 
για τη Θεσσαλονίκη.

Η επιλογή λειτουρ-
γίας της ΔΕΘ στη δυτι-
κή πλευρά της Θεσσα-

λονίκης εξυπηρετεί ταυτόχρονα και τους δύο 
μεγάλους στόχους ενός τέτοιου φιλόδοξου 
οράματος: από τη μια απελευθερώνει χώρο 
εκεί που είναι πιο απαραίτητος, στην καρδιά 
της πόλης αναβαθμίζοντάς την περιβαλλο-
ντικά, και από την άλλη δημιουργεί ισχυρές 
βάσεις για την οικονομική ανάπτυξη της χει-
μαζόμενης δυτικής Θεσσαλονίκης. Μία παρά-

μετρος που δεν θα πρέπει να αγνοηθεί εκτός 
από την κοινωνική διάσταση αυτής της επιλο-
γής είναι ότι η δυτική Θεσσαλονίκη αποτελεί 
το σταυροδρόμι μεταξύ των μεγάλων οδικών 
αξόνων της ΠΑΘΕ και της Εγνατίας Οδού με το 
Λιμάνι Θεσσαλονίκης και το σιδηροδρομικό 
δίκτυο-σταθμό του ΟΣΕ. Επιπλέον η Σίνδος 
προσφέρει τη δυνατότητα άμεσης πρόσβασης 
σε σπουδαίους αρχαιολογικούς προορισμούς 
όπως το Δίον, η Πέλλα, η Βεργίνα. 

Εν κατακλείδι, η  επιλογή της εγκατάστασης 
της ΔΕΘ στη Σίνδο σε εξασφαλισμένη δημό-
σια έκταση, κοντά σε κεντρικούς συγκοινω-
νιακούς άξονες αποτελεί ομόφωνη απόφαση 
ανεξάρτητης τεχνοκρατικής επιτροπής στην 
οποία συμμετείχαν εξειδικευμένοι επιστήμο-
νες. 

Η επιλογή έγινε ήδη από τη δεκαετία του 
2000 αφού εξετάστηκαν πέντε ή έξι κοντά στις 
απαιτούμενες προδιαγραφές. Στην ομόφωνη 
αυτή απόφαση κατέληξαν δήμοι, επιμελητή-
ρια και παραγωγικοί φορείς. 

Η Θεσσαλονίκη χρειάζεται ένα σύγχρονο, 
μεγάλο, εθνικού χαρακτήρα και διεθνών προ-
διαγραφών εκθεσιακό κέντρο το οποίο μπορεί 
να προσδώσει αναπτυξιακά πλεονεκτήματα 
στην ευρύτερη περιοχή ιδιαίτερα με την πα-
ράλληλη επέκταση του μετρό στα δυτικά.

Επιπλέον, μία τέτοια υποδομή θα προσδώ-
σει ισχυρό αναπτυξιακό πρόσημο σε ολόκλη-
ρη τη Βόρεια Ελλάδα και θα δώσει ώθηση στη 
διοργάνωση περισσότερων κλαδικών εκθέ-
σεων αλλά και στον ιδιαίτερα προσοδοφόρο 
συνεδριακό τουρισμό. 

Όμως δυστυχώς η Θεσσαλονίκη δεν απο-
τελεί προτεραιότητα όπως η Αθήνα όπου τα 
έργα εξασφαλίζουν άμεσα τη χρηματοδότη-
σή τους από εθνικούς πόρους και ευρωπαϊκά 
κονδύλια και ολοκληρώνονται εντός των χρο-
νοδιαγραμμάτων. 

Εδώ, αν δεν επιμείνουμε στο κοινό μέ-
τωπο που διαμορφώσαμε οι αιρετοί μέσω 
της ΠΕΔ-ΚΜ προκειμένου να διασφαλιστεί η 
χρηματοδότηση ενδεχομένως από το Ταμείο 
Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, και το μη-
τροπολιτικό πάρκο αλλά και η μετεγκατάστα-
ση της ΔΕΘ στα δυτικά θα ακολουθήσουν τα 
χνάρια του μετρό. 

Η ΔΕΘ φεύγει το πράσινο έρχεται
Δύο στα δύο με μία… αστοχία. Κέρδος για το περιβάλλον και την ανάπτυξη της δυτικής Θεσαλονίκη

Ο Σίμος Δανιηλί-
δης είχε ήδη από 
τα πρώτα χρόνια 
της ενασχόλησής 
του με τα κοινά 
επισημάνει την 
ανάγκη δημιουρ-
γίας ενός «πρά-
σινου πετάλου» 
περιμετρικά της 
Θεσσαλονίκης. 
Το ξήλωμα του 
εκτρώματος της 
σημερινής ΔΕΘ 
θέτει τα θεμέλια 
για τη δημιουργία 
ενός μητροπολι-
τικού πάρκου στο 
κέντρο και μίας 
πράσινης και σύγ-
χρονης ΔΕΘ στα 
δυτικά
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ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ

Συνολικά 1500 επισκέπτες εκ των οποίων 930 μαθητές 
σχολείων και σπουδαστές, άφησαν το αποτύπωμά 
τους στην συγκινητική Έκθεση Σύγχρονης Τέχνης 

υπό τον τίτλο «Γη Μνήμης-In Memory Land». Ένα σημα-
ντικό πολιτιστικό γεγονός που πραγματοποιήθηκε από τις 
8 Οκτωβρίου έως τις 8 Δεκεμβρίου 2022 στο Μουσείο Προ-
σφύγων των Συκεών, από τον δήμο Νεάπολης-Συκεών και 
την Κοινωφελή Επιχείρηση Υπηρεσιών (ΚΕΥΝΣ).

Είκοσι τέσσερις καλλιτέχνες, Έλληνες και Ιταλοί, συμμε-
τείχαν με πρωτότυπα εικαστικά έργα ζωγραφικής, γλυπτι-
κής, φωτογραφίας, πλαισιωμένα με εγκαταστάσεις, βίντεο 
και μουσική, επί δύο μήνες στην ιδιαίτερη και ιστορική αυτή 
περιοχή, δίπλα στα Βυζαντινά Τείχη, όπου χιλιάδες πρόσφυ-
γες βρήκαν καταφύγιο στη Μικρασιατική Καταστροφή.

Μια έκθεση που ένωσε το παρελθόν με το παρόν και 
το μέλλον καθώς η προσφυγιά εξακολουθεί να αποτελεί 
αναβλύζουσα πληγή. Ένα ταξίδι με εικόνες, μουσικές και 
διαδραστικές εικαστικές παραστάσεις που συγκίνησαν και 
έδωσαν διδάγματα ιστορίας.

Το σύνολο των επισκεπτών είχε την ευκαιρία να ξεναγη-
θεί με βιωματικό τρόπο, στη έκθεση, έχοντας σαν γνώμονα 
τον σεβασμό στην Ιστορία των προγόνων μας και τα έργα 
των δημιουργών. Παράλληλα, είχαν τη δυνατότητα να πε-
ριηγηθούν στην Πολιτιστική Γειτονιά. Κατά τη διάρκεια της 
Έκθεσης το Μουσείο Προσφύγων εντάχθηκε για πρώτη 

φορά στον διεθνή θεσμό Open House και ήταν προσβάσι-
μη στα άτομα με οπτική αναπηρία.

Η έκθεση, βασίστηκε σε ιδέα και επιμέλεια του Francesco 
Piazza, υπό τη διεύθυνση και τον γενικό συντονισμό του 
Βασίλη Καραμπάτσα, την ιστορική συμβολή του Νίκου Τό-
μπρου και τον συντονισμό της αντιπροέδρου της δημοτι-
κής επιχείρησης ΚΕΥΝΣ, και υπεύθυνης για την Πολιτιστική 
Γειτονιά, Ειρήνης Καγιαμπίνη. Πραγματοποιήθηκε επίσης 
με τη συμβολή της Γενικής Γραμματείας Απόδημου Ελλη-
νισμού και Δημόσιας Διπλωματίας. Στον συντονισμό και τη 
λειτουργία της έκθεσης συνέδραμαν δεκάδες εθελοντές και 
συνεργάτες στην Πολιτιστική γειτονιά.

Στα βήματα των προσφύγων
 Πάνω από χίλιοι επισκέπτες στην έκθεση “Γη Μνήμης – In Memory Land’’

Οι καλλιτέχνες 
που συμμετείχαν:

Marco Bettio, Luca 
Coser, Gandolfo Gabriele 
David, Lampros Dimos, 
Giorgio Distefano, 
Yorgos Kaltsidis, Kikι 
Kolympari, Theodoros 
Lalos, Nelida Mendoza, 
Simone Meneghello, 
HOPE Konstantinos 
Ntagkas, Zoi Pappa, 
Collective Parenthesis: 
(A. Diamanti, K. 
Douloudis, D. Exarchou, 
K. Giannitsi, T. 
Karkatselas, N. Matas, 
J. Rodovitis, E. Sarli), 
Ignazio Cusimano 
Schifano, Giovanna 
Brogna Sonnino, 
Samantha Torrisi, 
Katerina Velliou

5Ο HELIOS ART - Εικαστική παρέμβαση στα δυτικά της
Για 5η χρονιά πραγματοποιήθηκε φέτος 

στον ιδιαίτερο εκθεσιακό χώρο του ΗΛΙΟΣ 
Art, η ετήσια εικαστική έκθεση καλλιτεχνών. 
Πενήντα καλλιτέχνες παρουσίασαν τα έργα 
τους για πρώτη φορά στο χώρο (Λαγκαδά 
120 & Διομήδη Κομνηνού) με θερμή υπο-
δοχή από το κοινό. Η έκθεση πραγματοποι-
ήθηκε από τις 7 έως τις 30 Δεκεμβρίου με την 
αρωγή της Κοινωφελούς Επιχείρησης Υπη-
ρεσιών Νεάπολης-Συκεών (ΚΕΥΝΣ). 

Πρόκειται για μια ακόμα αδιαμεσολάβη-
τη έκθεση με έργα ζωγραφικής, χαρακτικής 
και γλυπτικής, σε μια εκτεταμένη θεματική 
που περιελάμβανε από τον απόλυτο ρεαλι-
σμό ως τον αφηρημένο εξπρεσιονισμό, την 
αναπαραστατική τέχνη έως την αφαίρεση, 
τις νέες εκφάνσεις της χαρακτικής έως την 
εννοιολογική τέχνη. 

Χαρακτηριστικό είναι ότι την έκθεση επι-
σκέφτηκαν σχολεία της Νεάπολης, ενώ μεγά-
λος ήταν ο αριθμός των έργων που πωλήθη-
καν σε φιλότεχνους. Τα εγκαίνια της έκθεσης 
αποτέλεσαν εικαστικό γεγονός με αθρόα 
προσέλευση δημιουργών, φιλότεχνων, συλ-
λεκτών εικαστικών έργων και εκπροσώπων 
του καλλιτεχνικού χώρου. Στόχος των διορ-
γανωτών, ήταν όπως τόνισαν «οι εικαστικοί 

να μπορούν να εκφραστούν, να δημιουργή-
σουν και να εκθέσουν την δουλειά τους». 

Όπως σημείωσαν, επιθυμούν «και άλλοι 
νέοι καλλιτέχνες να εκθέσουν τα έργα τους 
στο χώρο για πρώτη φορά. Είναι σημαντικό 
μια τέτοια οπτική εμπειρία να διεγείρει την 
παιδευτική διαδικασία του θεατή, ώστε να 
προσπαθήσει να κατανοήσει τα εκφραστικά 
στοιχεία ενός έργου αλλά και να αναγνωρί-
σει, αξιολογήσει και ανακαλύψει «σημαντι-
κά» έργα Τέχνης».

Ο πρόεδρος της Κοινωφελούς Επιχείρη-
σης κ. Δημήτρης Απατσίδης  εγκαινιάζοντας 
την έκθεση τόνισε ότι «η διοίκηση πάντα εί-
ναι ανοιχτή και φιλόξενη στους εικαστικούς 
δημιουργούς και φιλοδοξεί οι χώροι του 
δήμου να αποτελούν χώρους ανάπτυξης 

και επαφής, δημιουργών και φιλότεχνων». 
Σημαντικό κομμάτι αποτέλεσε η επαφή των 
μαθητών και των μαθητριών με τον χώρο 
αυτό και την Τέχνη, γι’ αυτό και οργανώθη-
καν ξεναγήσεις και επισκέψεις σχολικών εκ-
παιδευτικών τμημάτων, ώστε κάθε εικαστική 
διοργάνωση να αξιοποιείται και παιδαγωγι-
κά», όπως τόνισε άλλωστε ο κ.Απατσίδης.

Στα εγκαίνια παρέστησαν επίσης, οι αντι-
δήμαρχοι, Κοινωνικής Πολιτικής Ιωάννα 
Αλεξιάδου, Περιβάλλοντος, Παρή Γενίτσα-
ρη, η πρόεδρος της Δ.Ε. Νεάπολης, Χριστίνα 
Τερζή, η αντιπρόεδρος του ΔΚΚΠΑ Σοφία 
Ανδριανίδου, οι τοπικοί σύμβουλοι, Νεάπο-
λης, Τζένη Ευθυμιάδου και Ιωάννα Ζαφειρί-
ου, Πεύκων, Βασίλης Πολυτσίνος και πλήθος 
κόσμου.

Ο ιδιαίτερος μεταβιομηχανικός χώρος 
που φιλοξένησε την έκθεση, το πρώην κλω-
στοϋφαντουργείο Κωνσταντινίδη ΗΛΙΟΣ, 
που το 1997 μετασχηματίστηκε σε εικαστικό 
κέντρο, αποτελεί και το ίδιο τόπο ανακάλυ-
ψης και περιήγησης. Έως σήμερα στους ορό-
φους του λειτουργούν εκπαιδευτικά τμήματα 
ζωγραφικής και χαρακτικής, και λάμπρυνε 
με τη συμμετοχή του τις χριστουγεννιάτικες 
εκδηλώσεις του δήμου Νεάπολης-Συκεών.



Οι πεζοί είναι ο κύριος παράγοντας της ζωντάνιας μιας 
πόλης. Ο σχεδιασμός κατά τρόπο ώστε το μέγιστο δυνατό 
ποσοστό των μετακινήσεων να γίνεται με τα πόδια είναι 
ένας από τους μεγάλους στόχους για τη βιωσιμότητα των 
σύγχρονων πόλεων.  Ο πεζόδρομος αποτελεί ένα από τα 
βασικότερα μέτρα βελτίωσης της κυκλοφορίας των πεζών 
που αποβλέπει στην αύξηση της ασφάλειάς τους. Με δη-
μιουργία πεζόδρομων και κατ’ επέκταση δικτύων κίνησης 
των πεζών, επιτυγχάνεται μια σειρά στόχων κοινωνικού, 
οικονομικού, πολιτιστικού, περιβαλλοντολογικού και πολι-
τισμικού συμφέροντος. Οι κυριότεροι είναι:

 Ασφάλεια πεζών
 Εύκολη και άνετη μετακίνηση
 Μείωση περιβαλλοντικών επιπτώσεων
 Αισθητική βελτίωση της πόλης
 Οικονομική ανάπτυξη και ευημερία της περιοχής

Η δημιουργία ενός δικτύου ροής πεζών εξασφαλίζει την 
εύκολη, άνετη και ευχάριστη μετακίνηση τους και αποτρέ-
πει τη χρήση αυτοκινήτων για μικρές διαδρομές στα κέντρα 
των πόλεων. Οι πεζόδρομοι δημιουργούν συνθήκες για πε-
ρισσότερη επαφή και επικοινωνία μεταξύ των ανθρώπων, 
προσφέρουν ένα ευχάριστο περιβάλλον για περπάτημα 
στους κεντρικούς δρόμους και στους δρόμους γειτονιάς με 
αποτέλεσμα να αυξάνεται ο αριθμός των πεζών.

Η δημιουργία των πεζοδρόμων αποσκοπεί σε τόνωση 
χρήσεων γης που σήμερα υποβαθμίζονται λόγω χωροθέ-
τησης τους σε ακατάλληλο περιβάλλον. Η σωστή διαμόρ-
φωση του πεζοδρόμου μπορεί να αναδείξει παραδοσιακά 
κτίρια, αρχαιολογικούς χώρους ή γενικότερα παραδοσια-
κούς και ιστορικούς οικισμούς.

Με τη δημιουργία δικτύων κυκλοφορίας πεζών μπορεί 
να γίνει ενοποίηση των ελεύθερων χώρων και των χώρων 
πρασίνου. Μια σειρά στοιχείων διαμόρφωσης (πλακόστρω-
ση, δέντρα, παγκάκια κ.α.) δίνουν μια διαφορετική, πιο ελ-
κυστική διάσταση στο δρόμο. Έχει παρατηρηθεί μια αισθη-
τική βελτίωση των γύρω μη πεζοδρομημένων δρόμων από 
τους ιδιώτες καταστηματάρχες για να μπορέσουν να αντα-
γωνιστούν την «ελκυστικότητα» αυτή του πεζοδρόμου. 

Η δημιουργία πεζόδρομων συμβάλλει στην οικονο-
μική ανάπτυξη τόσο στο τοπικό όσο και στο ευρύτερο πε-
ριβάλλον της πόλης. Οι περιοχές με εμπορικό χαρακτήρα 
επωφελούνται περισσότερος, καθότι ο περιορισμός της 
πρόσβασης των οχημάτων έχει δείξει ότι οι εμπορικές δρα-
στηριότητες αυξάνονται. Στις περιοχές κατοικίας, οι πεζό-
δρομοι αποτελούν χώρους αναψυχής και προσέλκυσης 
των κατοίκων και βελτιώνουν την ποιότητα της ζωής.

Στις πόλεις ένα μεγάλο ποσοστό των αποστάσεων θα 
μπορούσε να διανυθεί με τα πόδια. Ωστόσο, για πολλούς 
και διαφορετικούς λόγους, όπως λόγοι ασφάλειας και τρό-
που ζωής, οδηγούν τους κατοίκους να μετακινούνται με 
αυτοκίνητο ακόμα και για τις πιο μικρές αποστάσεις, επιβα-
ρύνοντας έτσι και το περιβάλλον. Από την άλλη, ορισμένες 
κατηγορίες πιο ευάλωτων ανθρώπων, όπως είναι τα παιδιά, 
οι ηλικιωμένοι και τα άτομα με ειδικές ανάγκες δεν «τολ-
μούν» να κυκλοφορούν στους δρόμους με αποτέλεσμα να 
εγκλωβίζονται στα διαμερίσματά τους ή να περιορίζονται 
στις γειτονιές τους.

Ο μεγάλος Έλληνας πολεοδόμος Αθανάσιος Αραβα-
ντινός κατατάσσει τους πεζόδρομους σε επτά κατηγορίες 
ανάλογα με τις χρήσεις που εξυπηρετούν:

 πεζόδρομοι περιοχών κατοικίας 
 πεζόδρομοι κέντρων πόλεων και ειδικότερα εμπορικοί 

πεζόδρομοι
 πεζόδρομοι ιστορικών ή παραδοσιακών τμημάτων οι-

κισμού
 πεζόδρομοι περιοχών του δευτερογενούς τομέα, 
 τουριστικοί πεζόδρομοι,
 πεζόδρομοι σε περιοχές ψυχαγωγικών εγκαταστάσεων,
 πεζόδρομοι/μονοπάτια ενταγμένα στα πάρκα, στους 

αρχαιολογικούς χώρους, σε αθλητικές εγκαταστάσεις και 
σε άλλους ελεύθερους χώρους.

Αυτά λέει η θεωρία και η κοινή λογική. Δυστυχώς η 
πράξη απέχει πολύ.  

Στο Δήμο μας δεν έχει γίνει μέχρι σήμερα απολύτως 
τίποτα άξιο λόγου, παρά το γεγονός ότι η σημερινή διοίκη-
ση ασκεί επί δεκαετίας την εξουσία και παρά το γεγονός ότι 
πολλές από τις προτεινόμενες λύσεις σήμερα αποτελούν 
για έναν σύγχρονο Δήμο την αυτονόητη πραγματικότητα. 
Ο δικός μας Δήμος όμως βρίσκεται ακόμα στη δεκαετία του 
2000. Στην πόλη μας και στις 4 δημοτικές ενότητες είναι εμ-
φανής η έλλειψη σχεδιασμού και δημιουργίας εμπορικών 
πεζόδρομων που δυνητικά θα αποτελέσουν σημείο ανα-
φοράς και τοπικής οικονομικής ανάπτυξης των περιοχών 
με τη αύξηση της εμπορικότητας και της επισκεψιμότητας 
τους. Σκεφτείτε τη δημιουργία εμπορικού πεζόδρομου στο 
κέντρο της Νεάπολης, των Συκεών ή στον Αγ. Παύλο.  Πα-
ραδείγματα άλλων πόλεων που θα μπορούσαμε να δούμε 
υπάρχουν τόσο στη χώρα μας  (πεζόδρομος Καλαμαριάς, 
πεζόδρομος Ερμού, Αγίας Σοφίας, Ευόσμου, Έδεσσας, 
Σερρών κτλ) όσο και στην Ευρώπη ( Kalverstraat  Άμστερ-
νταμ, Via Della Spiga Μιλάνο κτλ).

Για να προχωρήσουμε όμως θα έπρεπε πρώτα από όλα 
να εκπονήσουμε μελέτες  κυκλοφορίας και μεταφορών 
που δεν υπάρχουν επικαιροποιημένες στη πόλη μας και 
έπειτα να δημιουργήσουμε τις κατάλληλες υποδομές.

Βασικός στόχος και προϋπόθεση για την επιτυχή 
υλοποίηση τέτοιων παρεμβάσεων και πολιτικών είναι η 
ύπαρξη μια Δημοτικής αρχής με όραμα και σχέδιο για την 
ανάπτυξη της πόλης κάτι που έχει απωλέσει και δεν δια-
θέτει πλέον η σημερινή Διοίκηση Δανιηλίδη. Απαραίτητη 
προϋπόθεση είναι η σωστή ενημέρωση των κατοίκων για 
τα θετικά αποτελέσματα των παρεμβάσεων στην ποιότητα 
ζωής και η αλλαγή της νοοτροπίας των πολιτών. Το οφεί-
λουμε όμως για την ποιοτική αναβάθμιση της καθημερι-
νότητας μας.

Με αυτές τις σκέψεις θέλουμε να σας ευχηθούμε για 
μια καλύτερη χρονιά με υγεία, ευημερία και περισσότερες 
χαρούμενες στιγμές.

Ας είναι το 2023 χρονιά πολιτικής αλλαγής για το Δήμο 
και τη χώρα μας. 

*Το παρόν άρθρο αποτελεί την απαρχή μια σειράς 
κειμένων και συγκεκριμένων προτάσεων παρεμβά-
σεων για τη βελτίωση της πόλης μας.

Δεν είναι πεζό να μιλάς για τους...πεζούς
Κι αν το μέλλον έρχεται με τα ...πόδια;

Η βιώσιμη πόλη χρειάζεται απλές αλλά σύγχρονες λύσεις 
από  μια διοίκηση με σχέδιο και όραμα
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Η προσωπική προβολή στελεχών της διοίκησης 
και προσωπικά του δημάρχου του δήμου Νεάπο-
λης-Συκεών κ. Δανιήλιδη ξεπερνά κάθε φαντασία και 
όριο λογικής. Η ανάδειξη του έργου της διοίκησης εί-
ναι σε κάθε περίπτωση θεμιτή και επιβεβλημένη στο 
πλαίσιο της δημοτικής λειτουργίας. Η οικειοποίηση 
όμως συλλογικών δράσεων (που υλοποιήθηκαν 
με τη συμβολή και την χρηματοδότηση και άλλων 
πηγών πέρα από το δήμο) μόνο για ίδιων όφελος 
των στελεχών της διοίκησης και προσωπικά του δη-
μάρχου του δήμου Νεάπολης -Συκεών προκαλεί την 
κοινή λογική και αμαυρώνει τη συνολική εικόνα του 
δήμου μας.

Το τελευταίο κρούσμα αυτής της παράλογης και 
εκτός κάθε καλώς ευνοούμενης δημοτικής λειτουρ-
γίας, πρακτικής της διοίκησης του δήμου Νεάπολης 
–Συκεών και προσωπικά του δημάρχου του δήμου 
Νεάπολης -Συκεών αποτελεί το έργο ανάπλασης 
της περιοχής του πάρκου των «Ρουμανικών» στη 
Δημοτική Ενότητα της Νεάπολης. Παρότι το έργο 
εκτελέστηκε χάρη στην συνεργασία και την στήριξη 
των υπηρεσιών του δήμου από τις υπηρεσίες της πε-
ριφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας (μέσω της οποίας 
εξασφαλίστηκε η χρηματοδότηση), η διοίκηση του 
δήμου Συκεών δεν θεώρησε ευγενικό και φυσιολο-
γικό να καλέσει και τις αρχές της περιφερείας Κεντρι-
κής Μακεδονίας στα εγκαίνια του έργου, αλλά ούτε 
απλά να ενημέρωση ότι ολοκληρώθηκε η διαδικα-
σία και θα διοργανωθεί δημοσία εκδήλωση για την 
απόδοση του στην τοπική κοινωνία.

Για την ιστορία να θυμίσουμε, ότι το συγκεκριμένο 
έργο αφορά στην ανάπλαση του πάρκου των «Ρου-
μανικών», γνωστό και ως πάρκο του «Μακεδονικού», 
μία από τις τρεις μεγαλύτερες αναπλάσεις πάρκων 
που υλοποίησε ο δήμος Νεάπολης -Συκεών. Στα 
εγκαίνια ωστόσο απουσίαζαν εκπρόσωποι της περι-
φέρειας Κ.Μ. καθώς η διοίκηση του δήμου δεν απέ-
στειλες καμία ενημέρωση ή πρόσκληση. Το γεγονός 
αυτό προκάλεσε ιδιαίτερη ενόχληση στη διοίκηση της 
περιφέρειας Κ.Μ., καθώς τα έργο εντάχθηκε και χρη-
ματοδοτήθηκε πλήρως, μέσω της περιφέρειας, από 
το Σχέδιο Βιώσιμης Αστικής Ανάπτυξης (ΣΒΑΑ) και τις 
Ολοκληρωμένες Χωρικές Επενδύσεις (ΟΧΕ, ΕΣΠΑ).

Μάλιστα και για το λόγο αυτό η εκδήλωση για τη 
παρουσίαση του απολογισμού των έργων των δή-
μων που εντάσσονται στο πρόγραμμα «Μητροπολι-
τική Θεσσαλονίκη» από τη διοίκηση της Π.Κ.Μ. σκει-
άστηκε από τις δημοσιές βολές του περιφερειάρχη 
κ. Απόστολου Τζιτζικώστα προς τον αντιδήμαρχο 
τεχνικών έργων του δήμου Νεάπολης – Συκεών κ. 
Στέλιο Γκατζέ.

«Θεωρώ ότι είναι καλό για τον κόσμο να ξέρει ότι 
αυτά είναι έργα συλλογικά και αποτέλεσμα κοινής 
προσπάθειας δυο φορέων και ως εκ τούτου είναι 
καλό να αναγνωρίζονται» ανέφερε ο κ. Τζιτζικώστας 
αφήνοντας «άφωνο και αμήχανο» τον κ. Γκατζέ, ο 
οποίος κλήθηκε να δικαιολογήσει τα αδικαιολόγητα 
και να δώσει εξηγήσεις για μια λανθασμένη πολιτική 
επιλογή και πρακτική της διοίκησης του δήμου Νεά-
πολης  -Συκεών.

Η διοίκηση του δήμου οφείλει να λειτουργεί με 
γνώμονα το συμφέρον του δήμου και της τοπικής 
κοινωνίας. Δεν εκλέχτηκε από τους πολίτες για να 
πετύχει την προσωπική της προβολή, αλλά να εργα-
στεί για το συνολικό όφελος και την ανάπτυξη των 
τοπικών μας κοινωνιών. Η ανάγκη για αυτοπροβολή 
και η έπαρση και η αλαζονεία που χαρακτηρίζουν 
την ενέργεια αυτή της διοίκησης και προσωπικά του 
δημάρχου του δήμου Νεάπολης -Συκεών αμαυρώ-
νουν την εικόνα του δήμου και πιθανόν να δημι-
ουργήσουν και προβλήματα στην ομαλή λειτουρ-
γία των υπηρεσιών του δήμου με υπηρεσίες άλλων 
φορέων. 

Οι ενασχολούμενοι με την τοπική αυτοδιοίκηση 
οφείλουμε να έχουμε πάντοτε ως γνώμονα το συμ-
φέρον των τοπικών μας κοινωνιών και όχι την αυ-
τάρεσκη αυτοπροβολή μας, προκείμενου να πέτυ-
χουμε την χρόνια παραμονή μας στη διοίκηση του 
δήμου και το δημαρχιακό θώκο. Αυτά αποτελούν 
θέσεις προσφοράς και όχι θέσεις προβολής και ικα-
νοποίησης του «εγώ» μας. 

Από τη πλευρά μας θα συνεχίζουμε να υπηρε-
τούμε το θεσμό με ανιδιοτέλεια και με γνώμονα την 
προσφορά στους πολίτες. Θα στηρίζουμε σταθερά 
κάθε θετική ενέργεια και θα στηλιτεύουμε κάθε κα-
κώς κείμενο.

Η προσωπική προβολή υπέρ πάντων
για τη διοίκηση του δήμου Νεάπολης -Συκεών

Στοιχεία
επικοινωνίας

Τηλ.: 6976799755       FB: Κοινωνική Συνεργασία-Ζάχαρης Ηλίας        Email: iliaszaxaris@gmail.com
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ΑΚΟΛΟΥΘΗΣΤΕ ΤΑ ΝΕΑ ΤΗΣ 
ΠΑΡΑΤΑΞΗΣ ΜΑΣ ΣΤΑ ΜΕΣΑ 
ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ ΔΙΚΤΥΩΣΗΣ

 ΆΛΜΑ ΣΤΟ ΜΕΛΛΟΝ / 
ΛΑΖΑΡΟΣ ΩΡΑΙΟΠΟΥΛΟΣ

ΕΠΙΚΟΙΝΩΝΗΣΤΕ ΜΕ ΤΟΥΣ 
ΔΗΜΟΤΙΚΟΥΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΥΣ 
ΤΗΣ ΠΑΡΑΤΑΞΗΣ ΜΑΣ

ΩΡΑΙΟΠΟΥΛΟΣ ΛΑΖΑΡΟΣ 
Δημ. Σύμβουλος Νεάπολης-Συκεών 
(Νεάπολη)
Τηλ.: 6946337180
Lazaros.oraiopoulos@gmail.com

ΠΑΠΠΟΥ ΜΙΧΑΛΗΣ
Δημ. Σύμβουλος Νεάπολης-Συκεών 
(Νεάπολης)
Τηλ.: 6998119811
pappoumixalis@gmail.com

ΖΗΣΑΚΟΣ ΧΡΗΣΤΟΣ
Δημ. Σύμβουλος Νεάπολης-Συκεών 
(Πεύκα)
Τηλ. : 6973808271
zisakosxr@yahoo.gr

ΜΑΣΛΑΡΙΝΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ
Δημ. Σύμβουλος Νεάπολης-Συκεών 
(Συκεών)
Τηλ.: 6948000030

AΚΡΙΤΙΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ
Δημ. Σύμβουλος Νεάπολης-Συκεών 
(Συκεών)
Τηλ.: 6948060320
dimakenator@gmail.com

ΣΑΓΙΝΙΔΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ
Δημ. Σύμβουλος Νεάπολης-Συκεών 
(Αγ. Παύλου)
Τηλ. 6974775212  
asaginidis@gmail.com

Ηλίας Ζάχαρης
Επικεφαλής 
ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑΣ 
μέλος ΠΕΔ Κ. Μακεδονίας 
μέλος ΦΟΔΣΑ
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Επισκεφτείτε το blog της «Λαϊκής Συσπείρωσης»: https://laikisispirosisikeon.blogspot.com/
Για επικοινωνία: la.sysp.neap.syk@gmail.com

Καλή χρονιά θα είναι μια χρονιά με αγώνες!

Η Λαϊκή Συσπείρωση εύχεται σε 
όλους και όλες υγεία και δύναμη για να 
έχουμε μια καλή και αγωνιστική χρο-
νιά!

Και αν η νέα χρονιά ξεκινά με «βα-
ρυχειμωνιά» για τους ανθρώπους του 
μόχθου, με τον ιμπεριαλιστικό πόλεμο 
να συνεχίζεται στη γειτονιά μας, με μια 
νέα οικονομική κρίση να μας χτυπάει 
την πόρτα, με τις τιμές παντού στα ύψη 
και την αβεβαιότητα να βαραίνει τα 
πάντα, εμείς ξέρουμε καλά ότι είναι στο 
χέρι μας να χαμογελάσουμε και πάλι!

Το ξέρουμε γιατί τη χρονιά που μας 
πέρασε, υπήρξαν στιγμές που χαμογε-
λάσαμε πραγματικά και ήταν αυτές που 
ο λαός σήκωνε κεφάλι. 

 Ήταν όταν νίκησαν οι εργαζόμε-
νοι της e-food, της Cosco, της Λάρκο, 
των Λιπασμάτων και των Πετρελαίων 
στην Καβάλα και αλλού, ακυρώνοντας 
απολύσεις, κερδίζοντας μέτρα ασφά-
λειας, αυξήσεις στα μεροκάματα κλπ. 

 Ήταν όταν τα παιδιά μας στις γειτο-
νιές της Θεσσαλονίκης πετούσαν τους 
φασίστες έξω από τα σχολειά τους. 

 Ήταν όταν οι φοιτητές στα πανε-
πιστήμια γκρέμιζαν τη ΔΑΠ και αναδεί-
κνυαν πρώτη δύναμη πανελλαδικά την Πανσπουδαστική Κ.Σ. μετά 
από 35 χρόνια. 

 Ήταν όταν ξεσηκώθηκαν οι γειτονιές μας εδώ στις Συκιές, 
όπως και σε άλλες πόλεις και δεν άφησαν τα κοράκια των τραπεζών 
να πάρουν τα σπίτια του λαού, κάνοντας πράξη την αλληλεγγύη!

Ξέρουμε καλά, λοιπόν, ότι αν είναι να γυρίσει το χαμόγελο στα 
χείλη μας, αυτό δεν θα το φέρει κανένας κυβερνητικός «σωτήρας», 
αλλά εμείς οι ίδιοι, με τους αγώνες μας, γιατί «μόνο ο λαός μπορεί 
να σώσει το λαό»!

Γιατί αλήθεια, τι μπορούμε να περιμένουμε από κυβερνήσεις και 
κόμματα των Πάτσηδων και των Καϊλήδων, που δεν είναι πέρα κι 
έξω από την «κανονικότητα» αυτού του συστήματος, αλλά γνήσια 
τέκνα των ενώσεων του κεφαλαίου και των λόμπι, όπως είναι η ίδια 
η ΕΕ, στην οποία προσκυνούν όλοι; 

Τι έχουμε να περιμένουμε από όλα αυτά τα κόμματά που μαζί 
ψήφισαν από την «απελευθερωμένη» αγορά Ενέργειας και τις «πρά-
σινες μπίζνες» έως την καθήλωση των μισθών, το πάγωμα των τρι-
ετιών με τον κατάπτυστο νόμο Βρούτση - Αχτσιόγλου, την εμπλοκή 
μας στον ιμπεριαλιστικό πόλεμο στην Ουκρανία και τόσα άλλα;

Αυτό είναι το «κοινό πρόγραμμα» της όποιας επόμενης κυβέρ-
νησης. Γι’ αυτό και όλοι μαζί έχουν απορρίψει τις προτάσεις 
του ΚΚΕ που θα μπορούσαν να δώσουν ανάσα στο λαό, όπως:

-- Την κατάργηση του ΦΠΑ στα τρόφιμα και σε είδη πλατιάς λα-
ϊκής κατανάλωσης.

-- Την επαναφορά και καταβολή του 13ου και 14ου μισθού και 
σύνταξης.

-- Την απαγόρευση των πλειστηριασμών σε κύριες κατοικίες ερ-
γατικών - λαϊκών οικογενειών.

 Τι έχουμε, λοιπόν,  να περιμέ-
νουμε από όλους αυτούς που ακόμα 
και για τα ελάχιστα μέτρα ανακούφι-
σης του λαού μας λένε ότι «ρίχνουν 
έξω τον προϋπολογισμό», την ίδια 
ώρα που το χρήμα φεύγει ζεστό από 
τα κρατικά ταμεία προς τους μεγά-
λους επιχειρηματίες;

 Τι έχουμε να περιμένουμε από 
την περιβόητη ««δίκαιη ανάπτυξη» 
που μας υπόσχονται όταν και η «ανά-
πτυξη» και η «κρίση» τους, διαδέχεται 
η μία την άλλη απαιτώντας θυσίες 
από το λαό και η κάθε μία χτίζεται 
πάνω στα αντεργατικά συντρίμμια 
της προηγούμενης;

 Τι έχουμε να περιμένουμε από 
παλιούς και νέους δημοτικούς άρχο-
ντες που στηρίζουν στην ουσία την 
ίδια αντιλαϊκή φορομπηχτική πολιτι-
κή φορτώνοντας όλα τα βάρη στους 
δημότες ενώ για ζωτικά προβλήματα, 
όπως αντιπλημμυρικά και αντιπυρικά 
έργα, δεν δίνουν ούτε ένα ευρώ, υπο-
λογίζοντάς τα ως «κόστος»;

 Τι έχουμε να περιμένουμε από 
μια πολιτική που στο όνομα της επι-
λογής του «μικρότερου κακού» μας 

οδηγεί όλο και πιο κοντά στη μεγαλύτερη εξαθλίωση;
Η πραγματική επιλογή δεν είναι ανάμεσα στα λίγα ή πολλά ψί-

χουλα, αλλά σ’ αυτό που μπορούμε και μας αξίζει να ζήσουμε, με 
βάση τις σύγχρονες δυνατότητες της επιστήμης και της τεχνολογί-
ας. 

Από τον λαό μας δεν λείπουν ούτε οι επιστήμονες, ούτε τα ειδι-
κευμένα εργατικά χέρια, ούτε οι παραγωγικοί πόροι. 

Αυτό που εμποδίζει την κάλυψη των σύγχρονων αναγκών μας 
είναι ότι όλος αυτός ο πλούτος βρίσκεται στα χέρια μεγάλων επιχει-
ρήσεων που καθορίζουν τα πάντα με γνώμονα το όλο και μεγαλύ-
τερο κέρδος τους.

Όμως, με τα δικά μας χέρια χτίζουμε τα πάντα σε αυτόν 
τον τόπο και με τα δικά μας χέρια μπορούμε να τα κερδίσου-

με!
Δυναμώνοντας κάθε σπίθα αγώνα κόντρα στο άδικο, όπου κι 

αν ξεπετιέται. Στηρίζοντας, και με την ψήφο μας, το ΚΚΕ που είναι 
μπροστά στους αγώνες για κάθε μικρό και μεγάλο πρόβλημα, που 
οι βουλευτές του στέκονται ακλόνητα στο πλευρό του λαού. Στέλ-
νοντας έτσι το μοναδικό μήνυμα που μπορεί πραγματικά να τρομά-
ξει τους ισχυρούς.

Και παράλληλα φουντώνοντας τη φλόγα της μεγάλης εργατικής 
- λαϊκής αντεπίθεσης για την πραγματική και οριστική νίκη του λαού 
μας, την κοινωνία χωρίς εκμετάλλευση, φτώχεια και πολέμους, τον 
σοσιαλισμό! 

 Κρατάμε γερά και είμαστε βέβαιοι πως θα το ζήσουμε,
το ωραίο, το μεγάλο και το συγκλονιστικό!

Καλούς αγώνες!

Σε ανοιχτή συνέλευση στο δημοτικό Θέατρο Νεάπολης το δημοτι-
κό σχήμα της Πόλης Αλλιώς παρουσίασε δημόσια τον πλούσιο απο-
λογισμό της δράσης του μέσα και έξω από το δημοτικό συμβούλιο και 
στο μοναδικό -πασίγνωστο πια- «Στέκι» μας. Προβλήθηκε μάλιστα ένα 
δεκαπεντάλεπτο video που συνόψιζε τις πολύμορφες, μαχητικές και 
πρωτότυπες παρεμβάσεις, ενώ με πνεύμα αυτοκριτικής συζητήθηκαν 
τα κενά και οι ανεπάρκειες, οι οποίες μάλλον ήταν φυσιολογικές για μια 
νέα συλλογικότητα του κινήματος πόλης.

Πέρασαν κιόλας 3,5 χρόνια από τον Μάη του 2019 που η Πόλη Αλ-
λιώς- ως νέο αριστερό και ανεξάρτητο πολυσυλλεκτικό αυτοδιοικητικό 
σχήμα - κατάφερε να κάνει την έκπληξη εκλέγοντας 2 δημοτικούς συμ-
βούλους με ένα ποσοστό 3.38%. Και αυτό σε έναν δήμο που η Δημοκρα-
τία γράφεται με … Σ και στο « ισόβιο» καθεστώς της δημοτικής αρχής κυ-
ριαρχούν οι ισχυροί μηχανισμοί ελέγχου και προπαγάνδας, η ανάθεση 
και ο μονόλογος. 

Από την αρχή της λειτουργίας μας βασιστήκαμε στην συλλογικότη-
τα και στην εσωτερική δημοκρατία, θέτοντας ως πυρήνα του σχήματος 
τη συνέλευση των μελών, η οποία αποφασίζει για τα σημαντικά ζητή-
ματα. Αυτή η λειτουργία της ΠΟΛΗΣ ΑΛΛΙΩΣ αποτελεί και την αντιπρό-
τασή μας απέναντι στο κυρίαρχο γραφειοκρατικό, αντιδημοκρατικό, δη-
μαρχοκεντρικό μοντέλο του τοπικού κράτους – επιχείρηση. Συγκεκριμένα 
υπερασπιστήκαμε γενικές συνελεύσεις στις γειτονιές, συμβούλιο των 
αντιπροσώπων τους, πλήρη διαφάνεια -απολογισμό, ανεξαρτησία από 
επιχειρηματικά μικρά και μεγάλα συμφέροντα και ανακλητότητα των 
εκπροσώπων (με την αρχή της εναλλαγής οι δύο εκλεγμένοι σύμβου-
λοι της ΠΟΛΗΣ ΑΛΛΙΩΣ έγιναν έξι!). 

Στη διάρκεια των τριών αυτών χρόνων καταθέσαμε συγκεκριμένες 
προτάσεις για προβλήματα του δήμου μας που αφορούν

1.την καθημερινότητα των κατοίκων ενός από τους πιο πυκνοκα-
τοικημένους δήμους.
Συγκεκριμένα

 την ορθά σχεδιασμένη και κοστολογημένη αναβάθμιση των πάρκων 
και των σημαντικότερων χώρων πρασίνου (Σέιχ Σου, Δενδροφυτεία- πάρ-
κο Ήχων Συκιές, πρώην στρ. Στρεμπενιώτη -πάρκο Γάτσου και Ρουμανικά 
Νεάπολη) με τρόπο που δεν αποκλείει και την αναμόρφωση των λοιπών 
μικρών πάρκων που βρίσκονται σε πλήρη εγκατάλειψη σε πολλές γειτο-
νιές της πόλης.

 τα έργα αναβάθμισης σε παιδικές χαρές (π.χ παιδική χαρά Ζαΐμη Συ-
κιές).

 την ακύρωση των σχεδίων για την εγκληματική καύση απορριμμάτων.
 την αναγκαιότητα άμεσης παρέμβασης στα πεζοδρόμια του δήμου, τα 

οποία δυσχεραίνουν -αποκλείουν τη διέλευση πεζών και ΑμΕΑ και προ-
καλούν σοβαρά ατυχήματα εξαιτίας κακοτεχνιών.

 την αναγκαιότητα αντιπλημμυρικών έργων, αφού οι καταστροφές είναι 
τεράστιες σε έντονες βροχοπτώσεις.

 την αναγκαιότητα επίλυσης των σοβαρών προβλημάτων της Ευαγγε-
λίστριας (Αγ. Παύλος).

 την ενίσχυση των δρομολογίων του ΟΑΣΘ και την αναγκαιότητα δωρε-
άν λειτουργίας των δημοτικών παρκινγκ.

 την επαναλειτουργία των γραφείων ΕΛΤΑ στα Πεύκα.

2.την Κοινωνική Πολιτική. 
Συγκεκριμένα υπερασπιστήκαμε

 τη μείωση των δημοτικών τελών, την κατάργηση του μη υποχρεωτικού 

δημοτικού φόρου, τη διεύρυνση των μέτρων προστασίας ευαίσθητων 
ομάδων και την κατάργηση των τροφείων στους Παιδικούς Σταθμούς.

 τη διεύρυνση των κοινωνικών δομών ( Κοινωνικό Παντοπωλείο, Κοι-
νωνικό Φαρμακείο) για την αντιμετώπιση της ακραίας φτώχειας. 

 Τη δημιουργία Συμβουλευτικού Κέντρου και Δομής Φιλοξενίας για θύ-
ματα έμφυλης βίας και για άτομα με διαφορετική ταυτότητα φύλου.

 τη λειτουργία δημόσιων Κέντρων Πρωτοβάθμιας Υγείας στο δήμο. Πα-
ράλληλα κατά τη διάρκεια της πανδημίας με παρεμβάσεις υποστηρίξαμε 
την ενίσχυση του δημόσιου συστήματος υγείας και την επαναλειτουργία 
του νοσοκομείου Λοιμωδών.

 την επαναλειτουργία της δημοτικής κατασκήνωσης στην Ποτίδαια και 
τη μη παραχώρησή της σε ιδιώτες.

 τη συνέχιση της λειτουργίας των δημοτικών ΚΔΑΠ, τα οποία κινδυνεύ-
ουν να κλείσουν.

 την επίλυση του προβλήματος που αφορά τα σχολικά γεύματα και την 
καθιέρωσή τους σε όλες τις σχολικές βαθμίδες

 την άρση πλειστηριασμών πρώτης κατοικίας με αφορμή και τον εκπλει-
στηριασμό κατοικίας οικογένειας συνδημοτών μας, ο οποίος χάρη στον συ-
ντονισμό κινηματικών συλλογικοτήτων και συμπολιτών-ισσών ακυρώθηκε.

3.τον Πολιτισμό. 
Υποστηρίξαμε

 την ελεύθερη είσοδο σε δημοτικούς κινηματογράφους και θεατρικές 
παραστάσεις (Μερκούρεια) και τη διοργάνωση καλλιτεχνικών εκδηλώσε-
ων σε αυλές σχολείων, πάρκα -πλατείες του δήμου με ελεύθερη είσοδο.

 την κατάργηση του εισιτηρίου εισόδου στο μαρτυρικό τόπο του Γεντί Κουλέ.
 τη διοργάνωση φεστιβάλ με συμμετοχή καλλιτεχνικών ομάδων που 

δραστηριοποιούνται στο δήμο μας.
 τη δημιουργία κινηματογραφικής λέσχης

4. το πρόβλημα της σχολικής στέγης στο δήμο και τη διεκδίκηση 
σύγχρονων δημόσιων σχολείων (ΕΠΑΛ Συκεών, σχολική στέγη 
στα Πεύκα, νηπιαγωγεία).

Παράλληλα σταθήκαμε απέναντι σε κάθε κυβερνητική προσπάθεια 
αντιδημοκρατικής φίμωσης της αντιπολίτευσης στο δημοτικό συμβού-
λιο και απέναντι στην ιδιωτικοποίηση των δημοτικών υπηρεσιών. Υπο-
στηρίξαμε και τους δίκαιους αγώνες των εργαζομένων του δήμου- με 
αποκορύφωση αυτόν των εργαζομένων στα ΚΔΑΠ. Με την ίδια θέρμη 
μιλήσαμε για την αναγκαιότητα συνέχισης του προγράμματος Βοήθεια 
στο Σπίτι, τον μόνιμο-δημόσιο χαρακτήρα του και την μονιμοποίηση 
των εργαζομένων σε αυτό.

Την προσπάθειά μας αυτή για διαρκή και ουσιαστική παρουσία ενί-
σχυσε και η δημιουργία ενός χώρου-το Στέκι της Πόλης Αλλιώς στις Συ-
κιές- που στέγασε θεματικές εκδηλώσεις- συζητήσεις (Δημόσια Υγεία), εκ-
δηλώσεις πολιτισμού( θεατρικές παραστάσεις, προβολή ταινιών, εκθέσεις 
ζωγραφικής-φωτογραφίας, μουσικές βραδιές), δράσεις αλληλεγγύης (π.χ 
δωρεάν μαθήματα).

Τέλος, με βάση όλα τα παραπάνω τονίστηκε η ανάγκη διαμόρφω-
σης ενός οραματικού προγράμματος μέσα από γενικές συνελεύσεις 
και τη συμβολή φορέων, επιστημόνων και κατοίκωv, ενώ η συνέλευ-
ση αποφάσισε -παρά τις πρωτοφανείς αντιδημοκρατικές ρυθμίσεις του 
νέου εκλογικού νόμου Βορίδη - την εκ νέου συμμετοχή στις επόμενες 
εκλογές .

Καλούμε, λοιπόν τους πολίτες να συμβάλλουν στην επιτυχία αυτού 
του πρωτοπόρου, δύσκολου μα και συναρπαστικού εγχειρήματος.
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Να ξανασυναντηθούμε σε μια… ΠΟΛΗ ΑΛΛΙΩΣ!

https://ipolialliws.home.blog
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Άντε μπρε, εκλογές!!!

Αλήθεια, πόσοι από τους  νεοέλληνες 
γνωρίζουν τί ακριβώς  είναι ένα πολιτικό 
κόμμα; Τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας του, τους σκοπούς που εξυπηρετεί, τα 
δικαιώματα και τις υποχρεώσεις του; Τα 
προγράμματά του σε διαφόρους τομείς, τις 
θέσεις του σε θέματα ουσίας ή της επικαι-
ρότητος; Τις γενικότερες ή και ειδικότερες 
αρχές του πάνω στις οποίες κτίζεται η πο-
λιτική και η φιλοσοφία του, όλο το οικοδό-
μημα πάνω ή με το οποίο ζητά να συμπα-
ραταχθούμε;

Μάλλον λίγοι, μπορεί και ελάχιστοι…
Γινόμαστε όμως φανατικοί οπαδοί, λά-

τρεις και θερμοί υποστηρικτές,  αρχών και 
θέσεων  που τις περισσότερες φορές αγνο-
ούμε  επιδεικτικά, που αδιαφορούμε, αν θέ-
λετε, να γνωρίσουμε. Γιατί, απλά, έτσι μας 
αρέσει… Γιατί  έτσι μάθαμε, έτσι εκπαιδευ-
τήκαμε από τους γονείς μας, το πρώτο μας 
πολιτιστικό- πολιτικό περιβάλλον… Γιατί η 
κυρίαρχη οικογενειακή ιδεολογία μεταφέ-
ρεται προκλητικά από τους ένδοξους προ-
γόνους, στους πολυμαθείς απογόνους.

Μνήμης χάριν λοιπόν, παρουσιάζουμε τις εκλογικές αναμετρήσεις για κάθε 
μήνα κατά τη διάρκεια των εκατό χρόνων κοινοβουλευτικού βίου της πόλης μας

Επικεφαλής συνδυασμών: 
Κόμμα Φιλελευθέρων  (Θεμ. Σοφούλης), Λαϊκόν Κόμμα (Παν. Τσαλδάρης), Γενική 
Λαϊκή Ριζοσπαστική Ένωσις (Γ. Κονδύλης), Κόμμα Ελευθεροφρόνων  (Ι. Μεταξάς), 
Μεταρρυθμιστικόν Εθνικόν Κόμμα (Σωτ. Γκοτζαμάνης), Αγροτικόν Κόμμα Ελλάδος  
(Ι. Σοφιανόπουλος), Αγροτικόν Δημοκρατικόν Κόμμα (Αλ. Μυλωνάς) Εθνικόν Ενω-
τικόν Κόμμα (Κανελλόπουλος Π.),  Εθνική Ένωσις Ελλάς ( Κλ. Παπανικολάου).                                                       

1. Συνασπισμός αποτελούμενος από  το Εθνικό Ριζοσπαστικό Κόμμα του Κονδύλη,  το Εθνικό Λαϊκό του 
Θεοτόκη και το Κόμμα των Ανεξαρτήτων υπό τον Ράλλη.
2. Συνασπισμός αποτελούμενος από το Προοδευτικό κόμμα του Καφαντάρη Γ., το Δημοκρατικό κόμμα 
του Γ. Παπανδρέου, το Αγροτικό Εργατικό του Αλ. Παπαναστασίου, το Αγροτικό Δημοκρατικό του Αλ. Μυ-
λωνά.
3. Ιδρύθηκε κυρίως από στελέχη του Λαϊκού κόμματος της Βορείου Ελλάδος.
4. Δημιουργήθηκε από Βενιζελικά και Αντιβενιζελικά στελέχη.



Γραφείο Επικοινωνίας, Δημοσίων Σχέσεων και Διαφάνειας
Ταμείο
Πρωτόκολλο
Δημοτολόγια - Ληξιαρχείο
Γραφείο Εσόδων
Γραφείο Κοινωνικής Πολιτικής - Συμβουλευτικός Σταθμός

Ηλεκτροφωτισμός-Μικροέργα

Προϊστάμενος

2313 329 629, 610

2313-313448, 438

Διευθυντής Τεχνικών Υπηρεσιών
Γραμματεία
Τμήμα Μελετών & Έργων
Αρχιτέκτονες
Πολιτικοί  Μηχανικοί
Τοπογράφοι
Γραφείο Προγραμματισμού και Ανάπτυξης
Γραμματεία Γραφείου Καθαριότητας

Προϊστάμενος Διοικητικών Υπηρεσιών
Σχολικές Επιτροπές
Ληξίαρχος
Τμήμα Αδειοδοτήσεων Καταστημάτων
Γραφείο Παιδείας
Γραφείο Φροντίδας Αδέσποτων Ζώων
Συμβουλευτικός Σταθμός
Γραφείο Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού
Ανακύκλωση Ηλεκτρικών Συσκευών

Κοινωφελής Επιχείρηση Υπηρεσιών (Κ.Ε.Υ.Ν.Σ.)
Κολυμβητήριο Συκεών
Δημοτικό Κέντρο Κοινωνικής Προστασίας και Αλληλεγγύης
- Δημοτικό Ιατρείο Συκεών
- Δημοτικό Ιατρείο Νεάπολης
Δημοτική Επιχείρηση Τελετών

Διευθυντής Πολεοδομίας
Πληροφορίες, Γραμματεία, Πρωτόκολλο
Αρχείο Οικοδομικών Αδειών
Άδειες Δόμησης
Έλεγχος Κατασκευών

Κ.Ε.Π.Συκεών
Κ.Ε.Π. Νεάπολης
Κ.Ε.Π. Αγίου Παύλου
Κ.Ε..Π. Πεύκων

Γραμματεία
ΤΑΠ, Μηττρώο Αρρένων
Ληξίαρχος
Συμβουλευτκός Σταθμός Πεύκων

Ληξιαρχείο
Συμβουλευτικός Σταθμός 

2313 313 173, 120, 122, 125, 126, 127
2313 313 129, 130, 150
2313 313 132
2313 313 135, 136
2313 313 107, 143, 144, 177
2313 313 151

2313 313 307
2313 313 348, 311
2313 313 323, 324
2313 313 325, 326
2313 313 452, 330
2313 313 344, 315
2313 313 333, 336
2310 625 500, 2310 631 173

2313 329 541
2313 329 524, 604, 605
2313 329 567
2313 329 543, 546, 542
2313 329 558, 559, 577
2313 329 563
2313 329 525
2313 329 538, 585, 596
2310 625 500

2313 329 540, 569
2310 200 327
2310 639 355
2310 620 734
2310 551 252
2310 620 555

2313 313 322
2313 313 318
2313 313 417, 418
2313 313 453, 347
2313 313 305, 454

2313 313186, 187, 188
2313 329 593, 594, 603
2313 300 212, 210, 213
2313 502 200, 230, 231

2313 502 222
2313 502 205
2313 502 220
2313 502 226

2313 300 213
2313 300 206

Δημοτική Ενότητα Συκεών (Στρ. Σαράφη & Ι. Μιχαήλ 1, Συκιές)

Τεχνική Υπηρεσία (Λεχόβου 4, Συκιές)

Βλάβες

Αυτοτελές τμήμα Πολιτικής Προστασίας

Πολεοδομία

Δημοτική Ενότητα Νεάπολης (Ελ. Βενιζέλου 125, Νεάπολη)

Δημοτική Ενότητα Αγ. Παύλου (Ηπείρου 9 - 11, Αγ. Παύλος)

Δημοτική Ενότητα Πεύκων (Ειρήνης 19, Πεύκα)

Κέντρα Εξυπηρέτησης Πολιτών

Δημοτικές Επιχειρήσεις - Νομικά πρόσωπα

Χρήσιμες
πληροφορίες

Δήμαρχος
Σίμος Δανιηλίδης
2313 313 200, 2313 313 201

Αντιδήμαρχος Διοικητικών Υπηρεσιών, 
ΚΕΠ και Παιδείας, και κατά τόπον αντιδήμαρχος 
για τη Δημοτική Ενότητα Συκεών 
Μιχάλης Βουλγαρίδης
2313329521, 6953083314

Αντιδήμαρχος Κοινωνικής Πολιτικής 
Ιωάννα Αλεξιάδου
2313313116, 6973793501

Αντιδήμαρχος Τεχνικών Έργων, Υποδομών, 
Μικροέργων, Ηλεκτροφωτισμού, 
και κατά τόπον Αντιδήμαρχος 
για τη Δημοτική Ενότητα Αγίου Παύλου 
Στέλιος Γκατζές
2313313351, 6944262330 

Αντιδημαρχία Διαχείρισης Απορριμμάτων
Θόδωρος Κυζιρίδης
2310.625500, 6932206329

Αντιδημαρχία Περιβάλλοντος
και κατά τόπον Αντιδήμαρχος 
για τη Δημοτική Ενότητα Πεύκων
Παρή Γενίτσαρη
2313.502205, 6974319700

Αντιδήμαρχος Πολιτικής Προστασίας 
και Υπηρεσιών Δόμησης 
Αναστάσιος Τσακιρίδης
2313313340, 2313313341, 6944 353 747

Πρόεδρος Δημοτικού Συμβουλίου
Κατερίνα Τσουκαλά
2313329614, 6976888058

Πρόεδρος Κοινωφελούς Επιχείρησης Υπηρεσιών 
Δημήτρης Απατσίδης
2313 329 614, 6972 825 428

Πρόεδρος Δημοτικού Κέντρου 
Κοινωνικής Προστασίας και Αλληλεγγύης
Αριστείδης Γαλανός
2310 213 105, 6948 003 862

Πρόεδρος Δημοτικής Επιχείρησης 
Τελετών Νεάπολης
Νίκος Βαρσάμης
2310 620 555, 6974  118 395

Πρόεδρος Σχολικής Επιτροπής 
Α’ βάθμιας Εκπαίδευσης
Αλεξάνδρα Τερζίδου
2313 329 512, 6937 328 861

Πρόεδρος Σχολικής Επιτροπής 
Β’ βάθμιας Εκπαίδευσης
Τριαντάφυλλος Κουσαγιαννίδης
2313 329 512, 6974 816 179 www.dimosneapolis-sykeon.gr

Για τον αναλυτικό κατάλογο 

των υπηρεσιών του δήμου, 

επισκεφθείτε την ιστοσελίδα 

του δήμου μας
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Σημαντική μείωση στην παρουσία μπετόν παρουσιάζει 
η νέα μορφή του πάρκου των Ρουμανικών μετά την ολο-
κλήρωση της ανάπλασής του. Το έργο, που εγκαινιάστηκε 
τον Δεκέμβριο, από τον δήμαρχο Νεάπολης-Συκεών Σίμο 
Δανιηλίδη, εναρμονισμένο πλήρως με τα νέα περιβαλλο-
ντικά πρότυπα, έχει απαλλαγεί από την παλιά περίκλειστη 
εικόνα του.  

Μειωμένο το μπετόν στο πάρκο

Συγκεκριμένα, μειωμένο είναι το μπετόν στις επιφάνειες 
επικάλυψης των δαπέδων και στα περιμετρικά τοιχία καθώς 
έχουν τοποθετηθεί νέες διαπερατές επιφάνειες με αισθητή 
τη μείωση του μπετόν, με το νέο «στολίδι» της Νεάπολης να 
κερδίζει το στοίχημα του πρασινισμού. Στο νέο πάρκο επι-
λέχθηκαν, εκτός από το πράσινο και το βοτσαλωτό, νέα υλι-
κά, φιλικά προς τον άνθρωπο με καθαρές επιφάνειες από 
κεραμικό δάπεδο και από συνθετικό ξύλο. 

Πριν την ανάπλαση το πάρκο των Ρουμανικών, ήταν 
ένας εσωστρεφής χώρος, κλειστός, με ψηλό τοίχο περιμετρι-
κά, που κανένας, δεν μπορούσε να εισέλθει παρά μόνο από 
τις συγκεκριμένες εισόδους του, ενώ δεν υπήρχε οπτική επα-
φή και έμοιαζε με περίκλειστο «φρούριο». Όλα αυτά έχουν 
ανατραπεί, καθώς γκρεμίστηκαν οι τοίχοι, με αποτέλεσμα να 
μειωθεί το μπετόν και το πάρκο να μετατραπεί σε  περίοπτο 
φωτεινό χώρο από όλες τις κατευθύνσεις, με προσβασιμό-
τητα και οπτική και στις τέσσερις εισόδους του, όσο και από 
την κεντρική οδό (Βενιζέλου). Το νέο πάρκο των Ρουμανι-
κών είναι ένας νέος πράσινος χώρος, πολυλειτουργικός και 
πολυπολιτισμικός που προσφέρει ψυχαγωγία, ανάπαυση 
και δημιουργική απασχόληση στους επισκέπτες. 

Ο ΑΔΜΗΕ κατάργησε θέσεις δέντρων που 
αρχικά προβλέπονταν

Η συνολική έκταση του πάρκου είναι 5,3 στρέμματα, 
από τα οποία τα 2,5 στρέμματα είναι πράσινο. Στο χώρο 
υπάρχουν πλέον τώρα 170 δέντρα, από τα οποία τα 135 
αποτελούν νέες φυτεύσεις μεγάλων δένδρων, και επίσης 
νέες φυτεύσεις 2000 θάμνων και 859 καλλωπιστικών-
αρωματικών φυτών. Η αρχική πρόβλεψη περιελάμβανε σει-

ρά φυτεύσεων δέντρων (19 θέσεις) στην εξωτερική πλευρά 
του πάρκου που καταργήθηκαν από τον ΑΔΜΗΕ. Παρ’ ολ’ 
αυτά, ο δήμος διπλασίασε τα δέντρα του πάρκου. 

Συγκεκριμένα, από την αλληλογραφία (1,2,3,4) της 
Τεχνικής Υπηρεσίας του δήμου Νεάπολης-Συκεών με τον 
ΑΔΜΗΕ, αποδεικνύεται η αρχική πρόβλεψη  για επιπλέον 
φυτεύσεις δέντρων και η κατάργησή τους (από τον ΑΔΜΗΕ) 
λόγω γειτνίασης με τον (μη χαρτογραφημένο) υπόγειο αγω-
γό υψηλής τάσης ρεύματος που αποκαλύφθηκε στο σημείο 
κατά τη διάρκεια των εργασιών ανάπλασης. Μάλιστα ρητά 
αναφέρεται ότι το ριζικό σύστημα των φυτών θα πρέπει να 
είναι τέτοιο που να μην μπορεί να βλάψει τώρα ή στο μέλ-
λον το υπόγειο δίκτυο του ΑΔΜΗΕ(5)  ενώ επιτρέπει πολύ 
μικρές κατασκευές σε γειτνίαση, πάνω ή/και δίπλα από τον 
υπόγειο αγωγό υψηλής τάσης.

Φιλικό υλικό το δάπεδο
- βότσαλο στην παιδική χαρά 

Μία ανοιχτή αγκαλιά για όλα τα παιδιά της περιοχής εί-
ναι οι δύο νέες σύγχρονες παιδικές χαρές που περιλαμβά-
νονται στο νέο πολυθεματικό πάρκο Ρουμανικών με σύγ-
χρονα και ασφαλή παιχνίδια τελευταίας τεχνολογίας. 

Σύμφωνα με τη σύμβαση των Ηνωμένων Εθνών για τα 
δικαιώματα των ΑμεΑ υπάρχει η σύσταση να ακολουθεί-
ται μία προσέγγιση «καθολικού σχεδιασμού”. Αντίθετα με 
την αντίληψη που επικρατούσε μέχρι πρότινος και έθετε 
την προσβασιμότητα ως κύριο ζήτημα, η προσέγγιση του 
«καθολικού σχεδιασμού» επικεντρώνεται στη δυνατότητα 
χρήσης από όλους με βάση τις ανάγκες κάθε ατόμου. Για 
παράδειγμα περισσότερα από 1 στα 100 Ελληνόπουλα, 
ηλικίας 10 και 11 ετών, εμφανίζουν Διαταραχή Αυτιστικού 
Φάσματος (ASD).

Στην παιδική χαρά του δήμου μας έχουν ληφθεί υπόψη 
όλα τα παραπάνω. Για τον λόγο αυτό χρησιμοποιήθηκε βό-
τσαλο ως επιφάνεια απορρόφησης πρόσκρουσης καθώς, 
εκτός από εξαιρετικό υλικό για την αποφυγή τραυματισμών 
που οφείλονται στην πτώση, έχει διαπιστωθεί ότι διεγείρει 
κυρίως την αίσθηση της αφής και είναι το πιο επιθυμητό 
από χρήστες ΑμεΑ . 

Το πάρκο των Ρουμανικών: 
Πράσινο και φιλικό προς τους πολίτες κάθε ηλικίας

Το «Εκτός των 
Τειχών» θα επιχειρεί 
να ξεδιπλώνει στη 
σελίδα αυτή τη 
φιλοσοφία κάθε 
έργου, να λύνει 
τις απορίες ή να 
απαντά σε ερωτή-
σεις πολιτών «επί το 
έργον», παρουσιά-
ζοντας παράλληλα 
το σκεπτικό των 
κατασκευαστών 
για την καλύτερη 
αξιοποίηση του 
δημόσιου χώρου 
και την απόδοσή 
του στην υπηρεσία 
των πολιτών.




